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B A D M IN T O N

Lad os se s tje rn e rn e !

►
 Spørg ikke kun hvad klub 

berne kan gøre fo r eliten, 
m en spørg også o m  hvad stjer 
nerne kan gøre fo r m in  klub.

OL-medaljetagere, All England-vin- 
dere, danske mestre og de andre topspil
lere kan være med til at give os et lift 
rundt i klubberne. Landstræner Poul Kold 
har talt om at arrangere specialtræninger; 
eventuelt med fire herredoubler.

Lad det foregå i de forskellige klubber. 
Spillerne lærer at klare sig under forskel
lige betingelser, og vi lærer af spillerne.

Børnene kan affotografere spillerne og 
få autografer. Klubformanden kan se, at 
det fundamentale arbejde hos ham kan 
føre til noget stort. Opvisningsstævner gi
ver et pift I den lille forening. Det samme 
kan en aften med toptræning.

DBF skal ikke give Forza, Yonex eller 
andre monopol på at sælge badminton
sporten. Vi behøver den slags input.

Til glæde for os.
Ligesom det må være en glæde for os, 

hvis vi blandt vores bredde kan fremtrylle 
et stortalent. Et talent som skal udvikles i 
en eliteklub ved talenttræning eller i et 
Team Dan mark-center.

Talenttræning i hvert distrlkt/kreds er 
en glimrende hjælp for de små klubbers 
talenter og en rugekasse for Team Dan- 
mark/DBF.

Fra klubben, distriktet og kredsen skal 
vi dog ikke blande os i Team Dan mark
træningen. Vi kan udvikle og pege på em
ner, men det må være op til TD-ledelsen 
og træner(e) at vælge og sortere udfra 
indsatsen i centret.

Lad dem om det, og lad os bruge kræf
te r i foreningen. Det vil vi så til gengæld 
gerne have mere hjælp til.

Fra DBF... fra klubkonsulenter... fra 
stjernerne...

La' os se girafferne. De skal ikke kun 
drysse rundt som stjerner, men også 
spørge, om de kan hjælpe i arbejdet med 
at nye stjerne kan skyde frem.

A f Jan Svendsen

S e n d  d i t  i n d l æ g  t i l  o s

Redaktionen modtager heldigvis mange indlæg fra vore læsere. Det giver bredde og substans i emnerne. På grund af pladsmangel må 
en del indlæg stå over til næste nummer. Men vi modtager fortsat gerne debatartikler og andre indlæg fra læserne.

▼ R E D A K T IO N T  IN D H O L D

» B a d m in to n «  e r  D B F ’s 

o ffic ie lle  b lad , m e n  m e 
n in g er, d e r  k o m m e r  t il  ud' 
t ry k  i b la d e t, b eh ø v e r  

Ik k e  n ø d ven d ig v is  a t  g ive  
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m e n in g .
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B A D M IN T O N

All England-reportage:
H.C. Møller

Fotos: Preben B. Søborg

» K æ r e s t e p a r r e t«  
b le v  m e s t r e

Første m ix-t itel i 23 år

M e n s h o ld le d e r  C a r s t e n  La u -  

g e se n  m å t t e  h a v e  lo m m e t ø r 

k læ d e t  f r e m  f o r  a t  t ø r r e  e t  p a r  

v å d e  k in d e r  a f  u n d e r  p r æ m ie o v e r 

r æ k k e lse n ,  st o r j u b le d e  d e n  d a n sk e  

v ice p r æ sid e n t  i d e t  in t e r n a t io n a le  

f o r b u n d ,  T o m  B a ch e r .

D et va r en kendsgerning, at 5-8 see

dede Thom as Lund og Jon H o ls t-C hri- 

stensen var b levet A ll England-m estre i 

herredoub le  med en finalesejr på 10-15, 

15-2, 15-10 ove r de t andenseedede kinesi

ske par, Chen Kang/Chen Hongyong.

- D e t her skal fejres! Endelig har man 

fu nd e t e t dansk par, d e r e r lige så godt, 

som Poul og jeg var, gassede Bacher. På 
næ r én dag var Lund/H olst-C hristensen 

nøjagtig 23 år om  at slette Bachers og Poul 

Petersens væ rdighed som de t sidste dan 
ske par, d e r havde vu nd e t ræ kken. Den 

21 m arts 1970 - da Lund og H olst begge 

var halvandet år - b lev Bacher/Petersen 

A ll England-mestre. Den 20 m arts 1993 

kom  d e r endelig e t dansk par på m esters 

kamlen.

▲ D e fleste af de, der overværede mixeddouble-finalen, havde 

»solgt« kampen til Chen Kang/Chen Hongyong. Men Lund og 

Holst-Christensen ville det anderledes...

►►► A ll E ng land  ’93 ◄◄◄S å  so r t  u d

D er va r ellers kun en håndfuld af de 

mange danske tilskuere  i W em bley 

Arena, som ville  »købe« en dansk sejr ved 

s idebytte t i tred je  sæt. Kineserne fø rte  

8-1. Men på »modvindssiden« gik de t p lud 

selig stæ rkt. Fra I -9 g ik danskerne t il 10-9, 

og fra  10-10 fik  Chen og Chen ikke flere 

point.

Sølvvinderne fra VM  i København slog 

til igen på tæ rsklen t i l  VM  i B irm ingham , 

og nu står Lund og H olst-C hristensen til 

m indst en 3-4 seedning.

Kam m eratskabet har en s to r del af 

æren fo r  den fo rn em m e  tite l. N år den 

ene sp ille r (læs fo rtrinsv is  Lund) havde en 

m indre  heldig periode i kampen, kom 

penserede den anden ved at give den en

ekstra tand, hvo r kræ fte rne  så ellers kom  

fra i de t forrygende hurtige  tem po, og om  

nogle kender hinanden ned t il m indste 

detalje, e r de t Thom as Lund og Jon Holst- 

Christensen.

De lever med egne o rd  næ rm est som 

e t kærestepar. De b o r sammen, de læser 

til cand. mere. sammen. N å r de er på rej

ser, lever de på dobbeltvæ relse o.s.v.

- Men vi har dog hver sin kvindelige 

partner, p o in te re r H olst-Christensen.

H e r r e d o u b le  n r . e t

Efter tr iu m fe n  i he rredoub le  skulle begge 

spillere på banen igen fo r  at afgøre e t lille 

m ellem væ rende i m ixeddouble, og det

uundgåelige spørgsmål »Hvad p rio r ite re r I 

højest?« fa ld t da også i pausen mellem de 

to  kampe.

E fter lid t tøven blev begge enige om, 

at herredoub len  havde øverste  p rio rite t, 

fo rd i m odstanden her e r af højere kvali 

te t  end i den blandede ræ kke.

- O g  hvordan har I de t m ed at en af je r 

skal tabe i m ixeddoublen?

- Aah, de t ple jer jo  a t væ re mig, kom  

d e t rap t fra  Jon Holst.

Men d e t gik ikke, som d e t plejer.

Få m in u tte r efter, at m ixed-finalen va r 

sat i gang, havde Jon H olst-C hristensen 

sammen med G rete Mogensen sikret sig 

sin anden A ll England tite l denne lørdag



▲ Hermeawan Arb i - A ll England-mester hos herrerne. ▲ Camilla Martin - bedste dansk hos kvinderne, da hun nåede 

tredje runde.

Ik k e  M a r tin s  l iv r e t
Ingen A ll England frem gang hos kv inderne

efterm iddag, Kampen nåede op til 8-1, da 

Thom as Lunds makker, C a trine  Bengts- 

son, fa ld t om ude af stand til at stø tte  på 

det ene ben. Ingen jubel, Ingen klapsalver 

fra pub likum . Stilhed og m ørke m ine r i 

den store  hal. Var de t akkillessenen? D et 

så sådan ud.

Støtte  af G rete Mogensen hum pede 

C atrine  Bengtsson fra banen og ind i læ 

geværelset, hvor man heldigvis h u rtig t 

konstaterede, at de t va r en m indre  fo r 

v ridning, og e fte r e t par ugers pause har 

C atrine  Bengtsson nu genoptaget træ n in 

gen og e r klar til at stå ved Lunds side, når 

de byder på e t verdensmesterskab.

H olst-Christensen/M ogensen blev be 

hørig t hyldet, men Ingen af dem  var i det 

ø jeb lik  særlig begejstrede for, at de t var 

dem, d e r stod øverst på sejrsskamlen.

Men va r de t en dum  måde at v inde et 

mesterskab på fo r at bruge sejrherrernes 

egne ord, så e r det nu en kendsgerning, at 

det va r andet år i træ k, en dansk m ixed- 

double  blev A ll England mester, og at 

G rete  Mogensen i sin karrieres e fte rå r 

endelig vand t e t mesterskab e fte r at have 

væ ret lige ved to  gange tid ligere.

I n g e n  - e l le r  i h v e r t  f a ld  k u n  

m e g e t  få  - h a v d e  v e n t e t ,  a t  

d e r  v i lle  b l iv e  n o g e t  f o r  d a n sk e r n e  

a t  r å b e  h u r r a  f o r  i d e  r e n e  k v in d e 

r æ k k e r  v e d  A l l  En g la n d ,  o g  d e t  

b le v  d e r  h e l le r  ik k e .

I single klarede Cam illa M artin sig 

bedst, da hun nåede frem  t il tred je  runde, 

hvo r den danske m ester fik  en endefuld 

på 11-5, II- I  af Lee H eungSoon fra Sydko

rea.

Koreanere synes ikke rig tig at væ re 

Højb jerg-pigens livret. I de fire  år hun nu 

har spillet i A ll England, har hun aldrig 

slået en koreansk modstander, m en e r 

tvæ rtim o d  tre  gange sendt ud af tu rn e 

ringen af spillere fra den asiatiske halvø, 

en gang i anden og to  gange i tred je  

runde.

I 1991 nåede Cam illa  M artin fje rde  

runde, h vo r skarpre tte ren var den rege 

rende verdensmester, Tangjiuhong, Kina, 

de r i år sendte Lisbet Stuer-Lauridsen ud 

af anden runde.

Tredje runde blev også stoppested fo r  

Lisbet Stuer og Lo tte  O lsen I dam edou- 

ble. M en de fa ld t med ære, da de som 

eneste m odstandere på vej t il finalen tog  

sæt fra  de topseedede senere A ll Eng- 

land-m estre, Chung So Young/GII Young 

Ah, Sydkorea.

► A ll E ng land  ’93 ◄
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B A D M IN T O N

▲ Jan Paulsen og Lotte Olsen I aktion ved årets A ll England. ▲ Det var ikke de store glædescener, der prægede præmie

overrækkelsen i mixed double.

D a n sk  d o m in a n s ve d  » Lille  A l l  En gla n d«
Bedste danske kvalif ikat ionsturnering nogensinde

F o r  m a n g e  a n m e ld e lse r  t il  d e  

e n k e l t e  k a t e g o r ie r  v e d  A l l  

En g la n d  h a r  i m a n g e  å r  n ø d v e n d ig -  

g j o r t  e n  k v a l i f ik a t io n st u r n e r in g .

Den tiltage r i om fang fra  år t il år, men 

det e r v is t de fæ rreste, d e r e r klar over, at 

de r mandag og tirsdag op t il tu rneringen  
fo regår en næsten lige så s to r tu rn e ring  i 

W a tfo rd  i de t nordlige London, hvor man 

finde r de få udvalgte b landt mange kal
dede.

Turneringen i år bød således på ikke 

fæ rre  end 147 kampe. T il samm enligning 

var d e r 205 i hovedtu rneringen  og 170 

fastsatte kampe ved sidste Danish Open.

Y derp un k te rn e  i kva lifika tionsturne 

ringen var 14 kampe i dam edouble  og 56 i 

herresingle, og hverken kva n tita tiv t e lle r 

kva lita tiv t h o ld t danskerne sig i baggrun 

den. A lene  i herresingle va r 14 af de 64 

deltagere e lle r ca. 22 pct. danskere. Den 

tilsvarende p rocen t i damesingle va r knap 

19. O g ser man så på resu lta terne - kvali 

te ten  b landt de næ stbedste - ryger dan 

skerne he lt t il tops, og årets A ll England

kvalifika tion har fo rm e n tlig  væ ret den 

bedste fo r  D anm ark nogensinde.

7 0  p ct .  v id e r e

A f de o tte  fr ih o ld te  pladser i herresingle i 

hovedtu rneringen  tog  danskerne sig i al 

beskedenhed af de syv. I damesingle var 

de t tre  ud af fire. H erredoub le  gav fu ld t 

hus med danskere på alle fire  kva l-p lad 

ser, mens dam edouble gav en af to  m u 

lige, og endelig besatte danske par to  af 

de tre  frie  pladser i m ixeddouble.

17 ud af 23 to m m e  h u lle r i hoved tu r 

neringen - e lle r fo r  at blive ved procen 

te rne : 73,9 pct. - blev ud fy ld t af danskere, 

og dertil kom m er, a te n  s to r del af de dan 

ske, d e r ikke nåede gennem  nåleøjet, 

blev besejret af landsmænd.

H usker nogle noget tilsvarende, og 

kan man finde  e t bedre ud tryk  fo r  b red 

den i »andet lag« i dansk badminton?

Tanja Berg - én af mange danske i kvalifi

kationsturneringen ved A ll England ►



ERFARINGEN TALER
FOR FO R Z A

-  og det gør priserne 
i øvrigt også!

l:ORZAs

M orten Frost, 

Danmarks stærkeste 

badm in tonsp ille r 

gennem tiderne, 

spiller med FORZA!

Køb FORZA og få mere 

kvalitet for 

pengene!

Nærmeste 

fo rhand le r 

anvises på tlf.

98 82 55 33.



V M -h o ld e t - s ik k e r h e d  o g  s a ts n in g
Stor chance til lovende talenter

T r e  u n g e  h e r r e s in g le r  o g  e n  

h e r r e d o u b le  k la r e d e  d e n  p r ø 

v e ,  D B F  h a v d e  sa t  d e m  p å  m e d  h e n 

b l ik  p å  v e r d e n sm e st e r sk a b e r n e  i 

B ir m in g h a m .

De s lu tte r sig nu til den trup , der blev 

forhåndsudtaget i februar, og derm ed bli 

ve r de t danske VM -hold  på 20 spillere.

Singlerne Martin Lundgaard og Peter 

Rasmussen, begge Lillerød, og Kenneth Jo- 

nassen, Herning, bestod sammen med 

Christian Jacobsen, Gentofte/Jens Eriksen, 

Llllerød, eksamen, og på den måde bliver 

det danske hold en god blanding af gar

vede veteraner og lovende fo lk, de r fra 

DBF har fået en klar tilkendegivelse af, at 

det er dem, fo rbunde t satser på, skal leve 

op til DBFs dom inerende position på e lite 

plan i frem tiden.

P æ n e  p r æ st a t io n e r

Den 18-årige Peter Rasmussen og den 

godt to  år æ ldre Martin Lundgaard Hansen 

har begge g jo rt opm æ rksom  på sig selv i 

den senere tid , bl.a. ved DM, hvor begge 

var kvartfinalister. Ved Danish Open tog  

Peter Rasmussen sæt fra klubkam m eraten 

Poul-Erik H ø /e r I kvartfinalen, mens Lund 

gaard I runden fø r spillede en flo t kamp, da 

han tabte  til den topseede indoneser, OL- 

mesteren Allan Budi Kusuma.

Kenneth Jonassen, der til ju li b liver 19 

år, lider lid t under tendensen I Jylland til 

ikke at melde spillerne t il så mange tu rn e 

ringer, hvorfo r han måske e r knap så 

kendt som de to  øvrige. Men han beskri

ves som en meget stabil spiller med gode 

resultater fo r sin klub, Herning, og i Grand 

Prix-turneringen, ligesom han m entalt e r 

meget stærk. Ved NM  fo r  U - 18 spillere var 

han i finalen i såvel single som herredou 

ble, og ved DM i M iddelfart tabte han i an 

den runde - såmænd til M artin Lundgaard.

Christian Jacobsen og Jens Eriksen har 

endnu få resultater sammen, men de 

nåede finalen i Lillerøds Tietgen Cup, og 

ved DM var Jacobsen finalist sammen med 

Jan Paulsen, mens Eriksen var semifinalist 

sammen med Jesper Hermansen.

- Christian Jacobsen var så at sige »fri«, 

e fte r udtagelsen til m ixeddouble , og så var 

det nærliggende at udtage Jens Eriksen og 

give parre t en chance, siger landstræ ner 

Poul Kold.

T i l f æ ld e t  C a m i l la

Mens dette  skrives, e r d e r ikke kom m et 

nogen endelig afklaring på Camilla Martins

▲ Peter Rasmussen - med til VM, bl.a. på 
baggrund af sin kvartfinale ved danmarks

mesterskaberne i Middelfart. 

situation, hvor eksamen og VM kolliderer. 

Men hun er udtaget, og Kold e r fo rtrø s t 

ningsfuld. - Hendes skole har lovet, at man 

vil tage hensyn til VM, når man lægger ek 

samensplanen, og Team Danm ark har ga

ranteret fo r  eventuelle  ekstra udgifter, så 

jeg ser ikke noget til h inder for, at Dan 

m ark stiller op med to  spillere i dame- 

single. Men Kold har lovet Camilla M artin 

at tage hensyn til, at hun skal være færdig 

med sin eksamen til sommer, og at han 

ikke vil presse hende til en eventuel ud 

sættelse.

Den anden damesingle e r Pernille Ne- 

dergaard, som nu har overstået sin skade 

og træ n er fo r  fu ld fart. - Måske bliver hun 

ikke 100 pct. klar, men hun b liver stæ rk 

nok til at deltage, og grundfysikken e r i o r 

den, garanterer landstræ neren.

Lisbet Stuer-Lauridsen var på tale som 

de t tred je  emne i damesingle, men det er 

blevet d roppet. - Med den disposition har 

vi tilkendegive t overfo r hende, at vi satser 

på en god indsats i double  sammen med 

Lotte Olsen. D et e r der, Lisbet når længst, 

og så skal hun ikke træ ttes af nogle runde r 

i damesingle.

S v a r r e r  o g  M o g e n se n

Sammen med Stuer/Olsen m øder også 

Marlene Thom sen/Anne M ette  Bille op  i 

damedouble, og det e r alt, hv ilke t vel ikke 

kan påstås at væ re overraskende med den 

re lativt svage kvindeside, Danm ark råder 

over p.t.

A  Jens Eriksen - spiller sammen med 
Christian Jakobsen den ene af Danmarks 
tre herredoubler.

De fleste af doublespillerne e r også med i 

m ixeddouble, hvor det e r b levet til fire par 

- e ller tre  danske og et blandet, Thomas 

Lund/Catrine Bengtsson.

Mens alle de øvrige syv m ix-spillere er 

engageret i de rene doub ler også, er Grete 

Mogensen alene med fo r  at spille i den 

blandede række, selvfølgelig sammen med 

Jon Holst-Christensen, og hvis A ll England 

m estrene ikke skulle være med ved VM, 

hvem så?

H enrik  Svarrer mangler i m ixeddouble 

sammen med Marlene Thom sen. Trods 

flere satsninger tø r SSU ikke satse på, at 

Svarrers svage knæ kan holde til to  ræ k

ker, og man mener, at hans største chancer 

ligger i herredouble sammen med Jan 

Paulsen.

hc

D e t  d a n sk e  h o ld  t il  V M

Herresin g ler :  T h o m as Stuer -Lau r idsen , Pou l-Er ik  

Høyer, Pet er  Espersen, Mar t in  Lundgaard  Hansen, 

Pet er  Rasm ussen  og  Kennet h  Jonassen. 

Dam esing ler :  Pern ille Nedergaard  og  Cam illa  M ar 

t in .

H er red o u b ler :  T h o m as Lund/ Jon H o lst -Ch r ist en -  

sen, H e n r ik  Svarrer/ Jan Paulsen og  Ch r ist ian  Jacob- 

sen/ Jens Er iksen.

Dam ed ou b ler :  Lo t t e  O lsen / Lisb et  St uer-Laur idsen  

og M ar len e T h o m sen / An n e  M et t e  Bille, 

M lxed d o u b ler :  Th o m as Lu n d / Ca t r in e  Bengtsson, 

Jon H o lst -Ch r lst en sen / Gre t e  Mogen sen , Jan Paul- 

sen / Lo t t e O lsen  og  Ch r ist ian  Jacobsen / Mar lene 

T h om sen .

De to førstnævnte i hver kategori deltager i Sudir- 

man Cup fra den 25. til den 30. maj og sammen 
med de øvrige i det individuelle VM fra den 31. maj 
til den 6. juni.



M an g e  a f te n k a m p e  i d e n  n y e  s æ s o n
St ik imod f lertallet  af DH-klubbernes ønske

T  D E B A T  T

H o ld t u r n e r in g su d v a lg e t s  f o r 

m a n d ,  P e t e r  Lo ch t ,  k o m m e n 

t e r e r  i se n e st e  n u m m e r  a f  » B a d 

m in t o n «  e t  in d læ g  i f o r r ig e  n u m 

m e r  f r a  D iv isio n sf o r e n in g e n .  D e t  

d r e j e r  sig  o m  a n t a l le t  a f  a f t e n 

k a m p e  i d e n  k o m m e n d e  sæ sion .

Peter Locht skriver, at d e r kun b liver 

tale om  een runde  m ed aftenkam pe - un 

de r forudsæ tning af, at k lubberne  b liver 

enige om  at spille w eekendkam pe. O g så 

langt har den nye H U -fo rm and  ret.

Men sæ sonplanlæ gningsudvalget - 

hvor Peter Locht også har sæde - åbner 

for, at holdkam pe kan spilles uden fo r 

weekenden. D e t kan ske, hvis en k lub har 

en spiller, de r skal m ed til en større  euro 

pæisk e lle r in ternational tu rn e rin g  i den 

pågældende weekend.

Vore mange, gode in ternationale  spil

lere e r fo rd e lt på mange af k lubberne  i 

den nye e litedivis ion og I. d iv ision. O g de t 

betyder, a t mange k lubbe r ikke kan stille

m ed de t stæ rkest mulige hold I w eekend 

kampene. O g her overser Peter Locht 

desvæ rre en særdeles væ sentlig faktor. 

Hvis bare den ene af k lubberne  har en 

spiller, som ønsker at deltage i en større  

åben tu rnering , så vil denne ene k lub  al

d rig  gå med til at spille I w eekenden.

H vo rfo r skulle klubben dog det, hvis 

ikke den kan stille m ed sit stæ rkeste hold? 

Klubben vil naturligvis kræ ve at spille af

tenkam p  i stedet.

D e t vil ikke ske bare i en enke lt spille 

runde  men faktisk i fle re  runder. O g de t 

vil b iv ie tilfæ lde t fo r  mange kampe.

- Lad os tage e t konkre t eksempel.

H vo r mange kampe ønsker Højb jerg 

BK at spille som w eekendkam pe i den 

kom m ende sæson, hvis Cam illa  M artin 

skal væ re med i dem? N æ ppe særlig 

mange, fo r  de t svæ kker klubben, så H ø j

b jerg vil nok vælge at fly tte  t il kampe om  

aftenen.

Med andre ord. Så længe sæsonplan 

udvalget g iver lov t il at fly tte  kampe fra 

w eekenden til hverdagsaftener, vil resul

ta te t uundgåeligt blive mange aften 

kampe i de øverste divisioner.

D erved kom m er man frem  til, at fem  

af syv run de r b live r aftenkam pe i e fte r 

året, mens fo rå re t byder på to  af fem  ru n 

de r som aftenkampe.

Desvæ rre e r d e t stadig s tik  im od næ

sten samtlige D H -k lubbers ønske.

For de lavere ræ kker - under e lite  og I. 

d iv is ion - b liver anta lle t af a ftenkam pe na

tu rligv is  ganske m in im ale. O g i 3. d iv is ion 

og danmarksserien e r p rob lem e t m indre  

- også fo rd i de geografisk opde lte  pu lje r 

ikke g iver en masse transport.

Til sidst skal jeg understrege, at de tte  

indlægs form ål ikke har væ ret at tage stil

ling til, om  de r skal væ re aftenkam pe eller 

ej. Jeg har b lo t v ille t pege på, at vi få r en 

masse aftenkam pe - og hvorfor.
Claus Pedersen

Claus Pedersen er medlem af Divisions- 

foreningens bestyrelse.

S å d a n  u n d g å s  m a r a t h o n - s t æ v n e r
Fem gode råd t il afvikling af stævner

▼ D E B A T  T

U n d e r  o v e r sk r i f t e n  » R o v d r i f t  

p å  f r e m t id e n s st j e r n e r «  sk r i 

v e r  M ich a e l  N ø r b æ k  o m  f o r lø b e t  a f  

e n  U 14 t u r n e r in g  f o r  m e s t e r r æ k k e -  

sp i lle r e  i slu t n in g e n  a f  j a n u a r .

Efter hans - og også USU’s opfatte lse - 

blev tu rneringen  afv ik le t uheldigt. Blandt 

andet med e t samm enpresset program, 

der m edfø rte  ikke alene a lt fo r  sene spil

le tider lørdag aften men også at man 

m åtte udsæ tte kvartfina le r til om  sønda 

gen.

Desvæ rre er den om ta lte  tu rn e ring  

ikke et enestående tilfæ lde.

VI kan på den ene side glæde os over, 

at der e r s to r tilm e ld ing  t il m esterræ kke- 

tu rneringerne, hvo r s to rt set alle deltager 

hver gang.

Men på den andne side betyder de t - 

specielt når vi kom m er på den anden side 

af ju l - at den arrangerende k lub kan få 

pladsproblemer, hvis Ikke man har baner

nok t il en s to r tu rnering . A f  DBF's »Be

stem m elser fo r  ledelese af badm in ton 

tu rneringer«  frem går d e t klart, hvilke  m u 

ligheder klubben har fo r  at tilre tte læ gge 

tu rne ringen  forsvarlig t, og hvilke  p ro 

grammæssige hensyn, der skal o ve rho l

des.

Selv om  man ved program læ gningen 

tager hensyn til alle bestem m elser og 

p rogram m et ¡øvrigt ser fo rn u ftig t ud, kan 

d e t Ikke undgås, at d e r opstår p rob lem er 

med at kunne udnytte  alle baner.

D e t sker ofte, hvis d e r e r rig tig  mange 

tresæ ts-kam pe e lle r hvis spillerne »låses«, 

når man går fra  en kategori t il en anden.

N år d e t sker, vil d e r opstå forsinkelser, 

men de t der o ftes t g iver p robem er er, at 

turneringsledelsen ikke e r kv ik  nok til at 

få nye kampe i gang i en fart.

D e rfo r fø lgende gode råd, som alle 

tu rnerings lede lse r bør skrive sig bag øret:

- al opvarm ning  bør ske uden fo r  ba

nerne.

- fo rtæ l via højta leren, hvilke spillere og

par, de r skal holde sig klar t il de næste 

ledige baner.

- sæt spillet i gang, når spillerne e r på ba

nen og har slået nogle få slag. En voksen 

d e r går ru n d t i hallen og »skubber« spil

lerne i gang e r en god idé.

- hold øje med at pauser m ellem  2. og 

3. sæt kun b live r på fem  m inutter.

- sørg fo r  at udlevere bolde fra  en plads 

m id t i hallen. D e t sparer kostbar tid  i 

den sidste ende.

Disse meget enkle  fo rho ldsreg le r kan - 

såfrem t de gennem føres konsekvent - 

betyde, at en forsinkelse på flere  t im e r 

forh indres. Heldigvis ser vi mange tu rn e 

ringsledelser ru n d t om kring  I k lubberne, 

d e r t il fu lde e r deres ansvar bevidst. Men 

desvæ rre ser vi også en gang Im ellem, at 

de t m odsatte e r tilfæ lde t - til irr ita tio n  fo r 

alle parter. Måske v ille  de t væ re en idé at 

afholde flere  ku rser fo r  tu rnerings lede l

ser ru n d t om kring  i landet.

A f Aage Nielsen 

Formand for USU.
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ved klub træ ningen i Skovshoved. På den 

positive side tæ ller, at jeg har fået meget 

tæ n k t igennem.

- V i skal fo rbe rede  os på, a t vi skal have 

et liv e fte r badm in ton på topp lan  - og 

væ re glad fo r  den tid , vi spiller. Dog synes 

jeg i dag, de t e r svæ rt at sige, om  jeg har 

læ rt noget. T iden e r alligevel gået hurtigt, 

og pludselig va r jeg i gang igen.

- Jeg har ikke kedet mig undervejs.

O p t im a l  V M - s t y r k e  e l le r  a fb u d

Hvordan vurderer du chancerne til VM?

- D e t e r svæ rt at sige, da A ll England 

læ rte mig at tage en kamp ad gangen. Jeg 

troe de  virkelig , a t jeg var klar, men de r er 

langt igen.

- Hvis jeg kan spille og træ n e  100 p ro 

cent om kring  25. april, så t r o r  jeg på, at vi 

få r medalje med hjem.

- Hvis jeg stadig har sm erte r og ikke 

kan spille op tim a lt, så s tille r jeg ikke op. 

Jeg vil ikke bruge tid  og k ræ fte r på noget, 

som jeg alligevel ikke kan fu ld fø re  helt. Så 

hellere vente og få en god start på næste 

sæson.

- Sejren ved A ll England t il Jon Holst- 
Christensen og Thom as Lund sm itte r da 

af på Jan Paulsen og mig. På samme måde 

som da vi blev nr. 2 sidste år. Vi er to  par, 

som h jæ lper hinanden frem .

- A ll England viste, at de kan nå til tops, 

og d e t g iver da os andre gejst og tro  på, at 

vi også kan, siger H enrik  Svarrer.
Jan Svendsen

Å

D e t  v æ r s t e  e r  a t  
s e  d e  a n d r e  s p i l le

Henrik Svarrer om
sine to  og en halv måned som skadet

►
 -  I st a r t e n  e f t e r  sk a d e n  sa v 

n e d e  j e g  e g e n t l ig  ik k e  b a d 

m in t o n ,  f o r  j e g  v id st e  j o ,  a t  j e g  v i lle  

få  e n  la n g  p a u se .

Med tiden  blev jeg utå lm odig, men nu 

e r gejsten he lt tilbage, siger H en rik  Svar

re r om  sin langvarige pause fra  starten af 

decem ber t il han så små begyndte at 

spille igen i m id ten  af februar.

- D e t væ rste va r at se, når de andre 

skulle ud a t spille i f.eks. Japan og Taiwan i 

januar, jeg  havde væ re t med i seks år og 

plejede at få en god start på året. D e t 

kunne jeg altså ikke!
Skovshoved-spilleren har gennem e t 

par år dø je t med løse ledbånd i knæet, og 

ved G rand Prix-finalerne gik de t galt den

10. december. Han vred ru n d t på knæ et 

og kunne ikke spille mere.

H id til havde han klaret sig med nogle 

b lokader t il at tage sm erten bl.a. lige fø r 

O lym piske Lege. I slu tningen af novem 

ber vend te  sm erterne dog tilbage. Frem 

til o m kring  DM  i starten af feb rua r styrke 

træ nede  han og begyndte de re fte r at 

spille lidt.

G ennem  fo rbunde ts  fysioterapeut, 

B irg itte  Jacobsgaard, fik  han planlagt gen 

op træ n ing  he lt fra bunden m ed stabilite t i 

og o m kring  knæet.

P r o b le m  m e d  t å lm o d ig h e d e n

- Jeg skulle træ ne  langsom t op, og løshe 

den e r væ k nu, men de t kneb med m in 

tå lm odighed, e rkender den tem pera 

m entsfu lde spiller.

- D e t va r s im pelthen så svært, fo r  når 

jeg lige kunne spille lidt, så v ille  jeg gerne 

spille hele tiden. P rogram m et fo r  genop 

træ n ingen  blev ikke he lt fulgt...

- O p  t il A ll England spillede jeg m ere 

og mere. Jeg g ik op  i spilletræ ningen, men 

glem te at jeg stadig skulle væ gttræ ne og 

gennem føre nogle bestem te øvelser.

- Ved A ll England regnede jeg med at 

væ re så god t som klar igen, men de t gik 

ikke så god t som vente t. Jeg havde ikke 

fu ld tillid  til, at knæ et kunne holde og var

►  -  Det værste var tvivlen, 
om jeg kunne komme 
tilbage.

►  -  Jeg stiller ikke op til 
VM under alle omstæn

digheder - jeg vil være 
100 % i orden.

bange fo r  at v rikke  om  på det. Jeg tu rd e  

ikke d e t samme som tid ligere, og det 

hæ m m ede m it spil.
- K ond ition  og hurtighed kom m er 

u tro lig  langsom t igen. Jeg har allerede 

lært, at d e t gæ lder om  at tage den m ed ro 
i selve spillefasen.

B l iv e r  k u l r e t  i h o v e d e t

Hvordan med ketsjerføling og boldfor

nemmelse?

- D e t e r ikke så slemt, og jeg kunne 

trods  a lt stille og ro lig t slå nogle clear. D et 

største prob lem  e r d e t psykiske. Især ved 

DM, hvo r jeg så de andre spille så stæ rkt. 

V ille  jeg kom m e tilbage? V ille  jeg nå de t 

samme niveau som før?

- Jeg syntes, de t g ik langsomt. Tæ nk så 

på en Pernille D upon t, som e r endnu hår

dere ramt.

- Man b live r god t ku lre t i hovedet ind 

im ellem , fo r  hvis knæ et ikke kunne 

holde, skulle jeg så begynde forfra? Jeg e r i 

hvert fald glad for, at jeg ikke e r singlespil

ler, da d e t så v ille  væ re endnu sværere at 

vende tilbage.

- Frygten fo r  ikke at nå samme niveau 

igen, lurede hele tiden  i baghovedet. Hvis 

jeg Ikke klarede det, så m åtte  jeg jo  holde 

med badm in ton !

H a r  k e d e t  sig

Hvad har du fået den ekstra fritid  til at gå 

med?

- Jeg har læst noget m ere på m e rko 

nom -stud ie t og h ju lpe t t il som træ n e r
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Favør holder bolden i luften over

hele Danmark.

Dansk Badminton Forbunds hovedsponsor hedder Favør - super
markedskæden, der er lige så landsdækkende som badmintonsporten.

Flos Favør finder du byens friskeste tilbud på kød og grønt - og 
alle de andre varer, vi allesammen har brug for hver eneste dag.

Og så har Favør endda sit eget discountprogram - Nemli’. Det er 
topkvalitet til priser, du ikke finder lavere i nogen discountbutik.

Byens bedste badmintonsponsor
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N y  s t r u k t u r  s k a l  s t å  s in  p r ø v e

F o r b u n d e t  f ik  n y  st r u k t u r ,  

d a n sk  n e j  t i l  M a a s t r ic h t ,  D a n 

m a r k  v in d e r  E M  i f o d b o ld ,  U ld u m -  

sa g e n , b a d m in t o n  p å  O L- p r o g r a m -  

m e t  f o r  I . g an g , D D G U  o g  D D S G & I  

f u sio n e r e r ,  sp o r t sf o lk  t i l  n y t å r sk u r  

p å  A m a l ie n b o r g ,  D I F / D O K  b l iv e r  

t i l  D a n m a r k s  I d r æ t s- Fo r b u n d ,  n y  

k u l t u r m in ist e r ,  k u l t u r e n  v il  h a ve  

st ø r r e  a n d e l  a f  t ip s m id le r n e ,  n y t  

D H - r e g le m e n t ,  A l l  En g la n d  m e 

st e r sk a b  i h e r r e d o u b le  t i l  D a n 

m a r k  f o r  f ø r st e  g a n g  i 2 3  å r . O g  

se n e st  m ix e d d o u b le  m e d  p å  O L -  

p r o g r a m m e t .

Eksempler på s to rt og småt fra de t sam

fund, som idrætten - og herunder Dansk 

Badminton Forbund - e r en del af. Som 

frivillig leder inden fo r  DBF e r de t evi

dent, at de t e r badm inton vores h je rte r 

bræ nder for; men vi må ikke være blinde 

for; at en s to r del af de ting, de r fo regår 

om kring os i mere e lle r m indre grad 

påvirker de vilkår; vi som frivillige ledere 

har at arbejde under; - og ikke m indst 

som klubleder
Folkeoplysningsloven, d e r fo rringe r 

klubbernes økonomi, Uldum-sagen, der 

skaber fryg t om  foreningslederens ansvar; 

og senest den personlige tilbagebetalings 

pligt fo r  fo r  meget udbetalte offentlige t i l 

skud gør de t sværere at rek ru tte re  friv illi 

ge ledere. Politisk må d e r via DIF og 

Idrættens Fællesråd arbejdes fo r  at de fr i 

villige idrætsledere har rim elige vilkår at 

arbejde under således a t en undergrav 

ning a f den danske foreningskultur und 

gås.
Indtil politikerne hjæ lper os med at 

skabe disse vilkår som også helt k la rt vil 

stille krav til os, kan vi selv forsøge at 

afhjælpe nogle af fa ldgruberne.

DIF har afviklet en møderæ kke om  

foreningslederes ansvar og ca. 1. 100 

ledere står nu bedre ruste t til at håndtere 

den del a f arbejdet. Et kom pendium  om  

disse reg ler indgår endvidere i en fo re 

ningspakke, som om kring den I. april 

udsendes til samtlige fo reninger under 

DIF.
I Rødding komm une, hvor U ldum-sa 

gen også tra k  sine spor har kommunen, 

e fte r aftale med foreningerne, overtaget 

ansvaret fo r  vedligeholdelse a f ¡drætsan

læggene. Foreningerne beta ler vedligehol

delsen, men det e r kommunen, d e r har 

ansvaret i tilfæ lde af ulykker o.lign.

DBF’s nye initiativ - k lubkonsulentord 

ningen - har flere formål: fo r  de t første at 

få synliggjort, hvad DBF står fo r  og hvad 

vi egentlig kan tilbyde klubberne. D e r 

næst at få afdækket en række af de p ro 

b lem er klubberne m åtte have, m ed det 

sigte bedre at kunne hjælpe og vejlede 

lederne.
Et am bitiøst projekt; og kun m ed sto r 

indsats fra  KKLU’s side lykkedes de t at få 

m ateria let klar i septem ber måned. Efter 

en langsom s ta rt ser de t nu ud til, at 

» IC 3 ’eren« begynder at køre d e r hvor 

de t virkelig gælder - ude i kredse og 

d is trik te r
En enig hovedbestyrelse bakkede op 

om  ideen. S tor tak til Danmarks Idræts- 

Forbund, som har ydet mange konsulent

t im e r og en pose penge til p ro jekte t. Fle

re a f de øvrige specialforbund har hentet 

inspiration i pro jektet, og ideen har åben 

b a rt væ ret så god, at den nu finder 

anvendelse inden fo r  DGI.

D B F ’s s t r u k t u r

Med ganske få æ ndringer blev sidste års 

forslag til ny s truk tu r vedtaget, og tiden 

skulle vise, hvo rv id t de strukturelle  

æ ndringer og opprio rite ringen  a f b redde 

arbejdet kunne give DBF en saltvands

indsprøjtning.

En m ere rationel beslutningsproces og 

v irkem øde skal føre til en styrkelse at 
breddearbejdet. DBF’s tilbud til klubberne 

skal synliggøres, og de elitære mål fasthol

des samtidig med, at arbejdet m ed eliten 
professionaliseres inden fo r  de kendte 

økonomiske ram m er

H vo rv id t alle in tentionerne bliver 

opfyldt, e r de t fo r  tid lig t at vurdere; men 

ser vi på det år; de r e r gået, må de t kon 

stateres, at vi e r kom m et god t fra. start. 

Mange års vanetænkning ændres im id ler 

t id  ikke ved en beslutning på et repræs
entantskabsmøde, men dynamikken er 

ved at indfinde sig.
A t  vi, som forbundsledere, skal vænne 

os til at tænke anderledes og se nye m u 

ligheder; e r en proces i sig selv, men skal 

vi nå målene på breddeom råde t e r de t 

nødvendigt, at også kreds- og distriktsle 

dere tæ nker kreativt og finder nye m åder 

at løse udfordringen på.
Den nye struk tur har vist sig funktions 

dygtig, men der e r ingen tvivl om, at vi 

kan kom m e længere endnu. En egentlig 

evaluering af strukturen, som foreslået af 

strukturudvalget, e r a f forretn ingsudvalget 

udskudt til p rim o 1994.

D H - t u r n e r in g e n

Hovedbestyrelsen har i den fo rløbne 

periode afho ldt 5 møder; og de t gennem 

gående tem a har væ ret etableringen a f en 

ny D H -turnering. Efter en spørgeskema

undersøgelse til klubberne m ed efte rfø l

gende udvalgsarbejde, blev principperne 

fo r  en ny D H -tu rne ring  vedtaget så 

betids, at in form ationerne til klubberne 

kunne udsendes um idde lbart inden jul.

Processen i forbindelse m ed den nye 

D H -turnerings tilblivelse har tyde ligg jo rt 

m odstridende interesser og synspunkter; 

hvilket kunne indikere, at ikke alle e r t i l 

fredse m ed resultatet a f H ovedbestyre l

sens politiske afvejninger
A t vi de kom m ende år nøje skal følge, 

om  de t e r den rigtige måde at afvikle 

vores D H -tu rne ring  på e r givet, men lad 

nu den kom m ende sæson vise, om  den 

nye form , som turneringen afvikles under 

giver den det nødvendige løft, og hvilke 

svagheder den eventue lt indeholder

Selve reglementets udform ning har i 

januar væ ret behandlet i e t særligt udvalg, 

og de r e r foretaget en fuldstændig gen

nemgang fo r  at sikre overensstemmelse 

imellem in ten tioner og reglementets o rd 

lyd, hvilket ikke i alle situationer va r tilfæ l

de t i de t tid ligere reglement.

Den meget om ta lte  »Skovshoved-sag« 

e r e t eksempel på denne mangel, og den 

affødte da også e t ekstraord inæ rt hoved 

bestyrelsesmøde, idet 9 a f 15 m edlem 

m er ønskede en principiel drøftelse a f 

problemstillingen.

Drøftelsen fø rte  til en ændring i de t 

nye reglement, men samtidig blev det 

fastslået, at når reglem entet indeholder 

en bestemmelse, som gør H U ’s afgørel

ser ¡nappellable, hverken kan e ller vil 
hovedbestyrelsen behandle de konkrete 

afgørelser

Sagen e r i skrivende stund anket til 

amatør- og ordensudvalget, og de t e r i sig 

selv også legitim t nok, at klubberne prø-

i t l
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ve r enhver tænkelig mulighed. D og havde 

det væ ret ønskeligt, at klubberne havde 

ho ld t sig til sagens materie lle  indhold og 

undladt de slet skjulte »beskyldninger« 

m od frivillige ledere, som har løst den 

opgave, de e r udpeget til.

Positivt set har sagen understreget 

behovet fo r  en nærmere gennemgang af 

de forskellige reglem enter og de dele af 

vores love, som kun blev konsekvensret- 

te t  på sidste årsmøde.

M e d le m s t a l l e t

D e t e r m ed beklagelse, at vi i å r må kon 

statere, at sidste års gunstige udvikling 

ikke har kunnet holde på både medlems- 

og klubtallet.

Vi har siden I. august 1992 og indtil 

dato (22.03.93) m istet 8 klubber og vi er 

nu nede på 624. Så d e r e r al mulig grund 

til at sætte yderligere skub i klubbesøge

ne ude i kredsene.

M edlem stallet udviser en noget atypisk 

udvikling. D e senere års tilbagegang på 

ungdomssiden ser ud til at være aftagen

de. D e r har rent faktisk væ ret fremgang 

blandt drengene, men tilbagegangen hos 

pigerne betyder e t samlet minus på 437.

D e t atypiske ligger i, at de over-25-åri- 

ge har en kraftig tilbagegang på 2623 

m ed lem m er hvilket e r over halvdelen af 

den samlede tilbagegang på 4841 m ed 
lem m er

Geografisk fo rde le r tilbagegangen sig 

således, a t vest fo r  Storebæ lt e r de r e t 

minus på 2179 og øst fo r  Storebæ lt et 

minus på 2692.

Vi kan frygte, at den store tilbagegang 

hos de over-25-årige skyldes den ny fo l 

keoplysningslovs muligheder fo r  at fo re ta 

ge reduktion i tilskuddene til k lubber med 

mange over-25-årige og muligheden fo r 

at indføre gebyrer Disse gebyrer kan 

klubberne kun videreføre til m edlem m er

ne, som så ofte  vil vælge badm intonklub 
ben fra.

Medlemstilbagegangen har desværre 

også indflydelse på vore tipsm id le r da 
både medlems- og klubtal indgår i fo rde 

lingsnøglen. Men da tipsoverskuddet fo r 

ventes at blive rekordhøjt, få r de t heldig 

vis ikke den betydning, at vi få r færre 

m id ler

Fo lk e o p ly sn in g slo v e n

Vi har nu levet med den nye fo lkeoplys 

ningslov i m ere end to  år og de r tegner 

sig e t billede af, at forskellene i de enkelte 

kom m uners måde at efterleve loven på 

e r m eget store.

Forbundet har i den fo rløbne tid  gen

tagne gange o p fo rd re t vore klubber til at 

sende materiale ind, hvis man oplevede, 

at kom m unerne diskrim inerede enkelte 

idrætsgrene, både med hensyn til tilskud 

og de forkæ trede gebyrer

Vi har da også h ø rt fra enkelte klub 

ber hvilket bl.a. m edfø rte  en række a rtik 

ler i Politiken om  gebyrforholdene i H el

singør kommune.

O m kring  gebyrer e r de r nu kom m et 

den afklaring, at de t kun e r lovligt at 

opkræve gebyr fo r  selve lokalet, som 

anvendes. D e t vil sige, man må ikke 

opkræve gebyret e fte r hvor mange baner 
der e r i de t pågældende lokale.

Som tidligere nævnt, e r de t vores 

opfattelse, at den mulighed loven giver 

kommunen fo r at fradrage i tilskuddet i 

fo rho lde t til antal m edlem m er over 25 år 

har haft en negativ indvirkning på klubber

nes og derm ed forbundets medlemstal.

Vi ønsker forsat at undersøge dette  

fo rho ld  og beder de rfo r klubberne b idra 

ge ved at sende oplysningerne ind til til 

forbundet.

Dansk Badminton Forbund har i det 

fo rløbne  år rejst en række a f de oven 

nævnte p rob lem er over fo r  DIF, og de t e r 

v o r t  håb og v o r  forventning, at de t vil 

lykkes at få foretaget en revision af loven 

tid ligere end fastlagt ved lovens tilblivelse.

K o n t in g e n t / b la d

Vanen tro  har forbunds- og kredskontin 

gentet væ ret til drøftelse i hovedbestyrel

sen, uden dette  dog har bragt en ændring 

nærmere. I lighed med hvad vi har op le 

ve t de sidste mange år; e r ønsket om  en 

afskaffelse til stede, men når forslagene til 

æ ndret finansiering kom m er på bordet, 

synes u lem perne a t være mange gange 

større  end ved det nuværende.

Konsekvensen må være, at diskussio

nerne, nu lægges på hylden, indtil vi ser 

resultaterne af den produktudvikling, som 
e r igangsat med den nye struktur; og ikke 

m indst den bedre kontakt og dialog med 

klubberne, som vores klubkonsulenter 

b idrager til.

Problem et om kring bladet »Badmin 

to n «  optager stadig sindene, og det e r 

glædeligt i den forbindelse at kunne kon 

statere, at der e r balance i regnskabet fo r

1992. D e r e r e t k lart ønske i hovedbesty 

relsen om  at bibeholde e t forbundsblad i 

en e ller anden form . Et udvalg har faet til 

opgave at udarbejde e t oplæg til bladets 

frem tid . Udvalgets arbejde skal være stuk

ke t i god tid  inden den nuværen fo rpagt

ningsaftale udløber p r 31. decem ber

1993.

D e t endelige mål fo r  v o r t  blad må 

være, a t »Badm inton« kom m er til samtli

ge husstande under DBF. Teknisk e r dette  

muligt, men det forudsæ tter nogle princi

pielle beslutninger om  medlemsregistre 

ring, fo rm  og indhold, og sidst - men ikke 

m indst - skal der udarbejdes e t ø kono 

misk overslag.

I den forløbne sæson så to  alternative 

blade dagens lys, ide t de t ene dog kun 

kom  i é t eksemplar hvorim od det andet 

fo rtsa t udgives. DBF havde gerne væ ret 

dette  fo ruden, men i erkendelse af, disse 

nye in itia tiver også indeholder nogle posi

tive  elementer; har bladudvalget afholdt 

e t m øde med initiativtagerne med hen 

blik på at undersøge mulighederne fo r  at 

samle alle kræfter om  e t forbundsblad. Et 

fro m t ønske, som desværre ikke ser ud til 

at kunne opfyldes.

DBF henstiller som følge af dette, 

k lubber d istrikter kredse og naturligvis 
forbundets egne udvalg bakker 100% op 

om  bladet »Badminton«.

S p o n so r / ø k o n o m i

Sponsorm arkedet ligger stadig på et lavt 

niveau, og forbundets indtæ gter på det 

om råde ligger ca. 50% lavere end fo r  

bare 2-3 år siden. En situation som ikke 

um idde lbart ser ud til at bedres, men vi 

skal glæde os over at vi i decem ber kun 

ne underskrive en ny hovedsponsoraftale.

Supermarkedskæden Favør og DBF 

indgik en to-årig  aftale m ed hovedvægten 

lagt på dels en landsdækkende m otions-



turnering, og dels en række opvisningsar
rangementer Aftalen forpligter ikke klub
ber; kredse og distrikter men den giver 
forbundet mulighed for at igangsætte de 
nævnte aktiviteter til gavn fo r bredden og 
profileringen af DBF. Der vil fra DBF’s 
side blive udfoldet store bestræbelser på 
opfylde vores del af aftalen, således profi
leringen af Favør og DBF kommer at 
fremstå så professionel som mulig.

Dansk Badminton Forbund takker 
såvel Favør som vore øvrige sponsorer 
for støtten til badminton og for det kon
struktive samarbejde, der har været, i det 
forløbne år

Økonomisk er forbundet stadig velfun
deret, selvom vi i det fremlagte regnskab 
har følt os foranlediget til at nedskrive 
vores tilgodehavende i bladet »Badmin
ton« samt har måttet afskrive et større 
tilgodehavende hos Tele-Sport ApS, hvor 
et indgået forlig betød et tab på 650.000 
kr Egenkapitalen har stadig en sådan 
størrelse, at det giver forbundet en vis 
økonomisk handlefrihed.

Økonomisk set er problemet derimod, 
at den store nedgang i sponsorindtægten 
over de seneste 2-3 år har bevirket, at 
aktivitetsudvidelser er begrænset til et 
absolut minimum. Ved udarbejdelsen af 
budgettet for 1993/94 har udgangspunk
tet været indeværende års budget, og 
udviklingssektionen er eneste område, 
hvor aktiviteterne udvides.

Politisk er dette en naturlig konsekvens 
af forbundets nye struktur men på længe
re sigt er spørgsmålet, om ikke kredse og 
distrikter skal finansiere f.eks. klubkonsu
lentordningen, eller i hvert fald den del, 
som vedrører selve klubbesøgene.

N atio n a lt
DIF/DOK er naturligt en af vore helt sto
re samarbejdspartnere, og politisk er der 
sket nogle afgørende ting i det forløbne 
år. Den største er nok sammenlægningen 
af DIF og DOK til Danmarks Idræts-For
bund, som på et repræsentantskabsmøde 
i februar resulterede i valg af en ny besty
relse. Der forestår nu et arbejde med at 
få integreret de to organisationer Der er 
ingen tvivl om, at det er til gavn for dansk 
idræt i det fremtidige virke.

Kort før sammenlægningen af DIF/ 
DOK fusionerede DDGU og DDSG&I til 
DGI. Den konkurrence-situation, som tid 
ligere bestod, er dermed blevet yderlige
re skærpet. Situationen har givet anled
ning til mange drøftelser i DIF og har 
resulteret i ansættelse af yderligere to  
konsulenter De skal medvirke til synlig- 
gørelse af de specialforbund, der er i en 
direkte konkurrence med DGI.

Drøftelserne har endvidere fø rt til 
vedtagelse af en politik, der skal føre til

en sammenlægning af DIF og DGI. Målet 
er, via en sammenlægning, at udnytte det 
potentiale, der ligger i hver af de 2 orga
nisationer

Dermed optimeres anvendelsen af de 
mange millioner der tilflyder de to  orga
nisationer DGI’s opfattelse går i retning 
af, at det er et gode for klubberne, at de 
har en valgmulighed, og der slås meget på 
det »folkelige« i DGI.

DGI ønsker konkurrencesituationen, 
men spørgsmålet er om idrætten har råd 
til at »ødsle« med de økonomiske res
sourcer når vi ser hvordan finkulturen og 
andre kæmper for at få en forholdsmæs
sig større andel af tipsmidlerne. Kan 
idrætten politisk holde til at opretholde 
to  store administrative enheder når alle 
andre effektiviserer og skærer ned. Samti
dig efterlyser klublederne deres andel af 
tipsmidlerne.

Andre klublederes tilkendegivelser om 
det svære i at se forskellen mellem at 
spille til 15 om lørdagen i DBF og til 15 
om søndagen i DGI må også give toppo 
litikerne i de to  organisationer anledning 
til at sondere mulighederne for et samar
bejde, der på længere sigt kan føre til en 
sammenlægning.

Man skal kende forskellene for at kun
ne se lighederne. En objektiv synliggørel- 
se af stærke og svage sider i de 2 organi
sationer må uvægerligt føre til en erken
delse af, at idrætten ikke har råd til at 
opretholde de mange taburetter Indtil 
denne erkendelse har nået toppen af 
begge organisationer er det vigtigt, at der 
ikke på nogen måde bliver slået skår i det 
gode samarbejde, som eksisterer lokalt.

På det praktiske plan har forbundet 
samarbejdet med DIF på mange niveauer 
Men en af de store opgaver har været 
materialeudarbejdelsen af klubmappen. 
Uden DIF's meget aktive medvirken hav
de det ikke været muligt at få dette pro
jekt op at stå inden for den meget korte 
tidshorisont. Det er glædeligt, at DIF også 
deltager aktivt i den videre proces.

I erkendelse af, at idrætten er et pro
dukt af det samfund, der omgiver os, har 
DIF vedtaget en kvindeidrætspolitik. 
Målet er at fa flere kvindelige ledere på 
alle niveauer Den nordiske kvindekonfe
rence, som blev afviklet i efteråret, satte 
virkelig fokus på denne problemstilling. A f 
det offentliggjorte materiale fra konferen
cen fremgår det, at DBF indtager en lidet 
flatterende 7. plads - fra bunden forstås.

Som en konsekvens af dette, må den 
kommende hovedbestyrelse forholde sig 
til, hvorledes DBF skal arbejde for at få 
flere kvindelige idrætsledere på alle 
niveauer En opgave, som ikke løses fra 
København, men forudsætter en aktiv 
indsats i kredse, distrikter og klubber; 
men ikke mindst af kvinderne selv.

B A D M IN T O N

Team  D an m ark
Et samarbejde, der indeholder flere 
aspekter Dels det kommercielle omkring 
sponsorer og TV, og dels omkring centre
ne og aktivstøtten.

Det kommercielle samarbejde har fun
geret tilfredsstillende, og der er løbende 
drøftelser om en udvikling af sponsorrela
tionerne. Den faldende sponsorinteresse 
har også ramt DBF, men vi må så glæde 
os over at det lykkedes Team Danmark 
at få hovedsponsoraftalen med Favør på 
plads.

Team Danmark har også deltaget i 
bestræbelserne på at skabe det økonomi
ske fundament for den længe ønskede 
Masters, men vi må desværre konstatere, 
at de nødvendige midler ikke kunne skaf
fes i 1992.

Aktivstøtten er af stor betydning for 
vores elitearbejde og forudsætter en 
løbende dialog for til stadighed at kunne 
sikre bedst mulige vilkår for vore aktive. 
Denne dialog bruges også til at forsøge at 
påvirke Team Danmark på områder hvor 
vi synes, at tingene skal gøres anderledes. 
A t skabe forståelse for at badminton 
også er en holdsport, volder stadig van
skeligheder Den drejning, tildelingen har 
taget, med større støtte til enkeltperso
ner og mindre til projekter og grupper af 
spillere, hindrer til en vis grad fleksibilite
ten i vores elitearbejde.

Vi forventer ikke, at Team Danmark 
bare skal give os en blanko check. For
bundet vil arbejde for at fa bedre tildelin- 
gertil grupper af spillere. Dette er speci
elt vigtigt i relation til landsholdsarbejdet 
og arbejdet med talenterne.

Til trods for de forskellige opfattelser 
der kan spores, er samarbejdet med 
Team Danmarks konsulenter meget posi
tivt. Dialogen foregår i et konstruktivt mil
jø med gensidig respekt for synspunkter 
og holdninger

Selvom DBF ikke altid får det, som vi 
gerne vil, takker vi såvel DIF som Team 
Danmark for et godt og konstruktivt 
samarbejde til gavn for vore medlemmer 
og udviklingen af ‘Badminton i Danmark'.

In te rn a tio n a lt
Selv om vi på det sportslige område er 
lidt tynde i toppen, vidner mange flotte 
resultater om, at de danske badmin
tonspillere stadig ligger på et højt niveau. 
Skal niveauet holdes, forudsætter det 
imidlertid, at vi får skabt en større bred
de i toppen, således at Dansk Badminton 
Forbund fortsat kan have spillere, som 
når helt til tops.

Badminton deltog for første gang, som 
en officiel idrætsgren, ved de Olympiske 
Lege i Barcelona. Tolv af vore spillere blev 
udtaget til legene, hvor deres flotte ind
sats kronedes med en bronzemedalje i



K o m  flyvende til sejren
Kvit  den lange og trættende rejse til udekampene. Flyv.
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herresingle. Meget m od badm intonfolkets 

ønsker var m ixeddouble ikke på p ro 

g ram m et i Barcelona, m en lykkeligvis har 

IBF ved dygtig indsats fået æ ndret dette, 

således at også denne kategori e r på p ro 

g ram m et ved O L i A tlan ta  i 1996.

D e r e r ingen tvivl om , at optagelsen i 

den olympiske familie vil have s to r betyd 

ning fo r  den fremtidige udvikling af bad

m intonsporten. D e t e r  d e rfo r væsentligt 

at b ibeholde og udbygge vores re lationer 

til de trad itione lt toneangivende badm in 

tonnationer; men også at re tte  opm æ rk 

somheden m od de nationer; som fo rven 

tes at blive »Badm inton-Stormagter«.

Ledermæssigt e r dansk badm inton 

også god t repræ senteret i internationale 

fora, m ed Torsten Berg, som præsident i 

EBU, Tom Bacher; som vicepræ sident i 

IBF, og John Larsen, som medlem  a f 

EBU’s tekniske komite. A lle  gør de et 

s to rt arbejde fo r badm inton, og kravene 

e r ikke blevet m indre i ta k t med, a t opb 

lødningen i Ø steuropa har t i lfø r t såvel 

IBF som EBU en lang række nye m edlem 

m er

Skal DBF fortsat spille en betydnings

fuld ro lle  i IBF og EBU - og det skal vi - er 

det vigtig t med en aktiv indsats på det 

politiske plan. En profile ring a f personer 

som skal indgå i relevante kom iteer og 

lignende, og i givet fald gøres kendte og 

parate til at afløse ovennævnte, når disse 

måtte vælge at takke af.

S torpo litisk sker de r også ting  og sager 

EF-kommissionen har igangsat en under 

søgelse, som skal m unde ud i en »H vi

dbog«, d e r skal danne grundlag fo r  EF’s 

frem tid ige politik ove r fo r  idrætten. 

N oget på den ene side m eget fiernt, men 

på den anden side m eget essentielt, ford i 

de hidtidige to ne r fra EF e r i strid med de 

fundamentale principper i idrættens 

opbygning og s truk tu r samt idrættens 

ønske om  ikke at blive udnytte t politisk 
og kommercielt.

Danmarks Idræts-Forbund arbejder fo r

at bevare idrættens egenart, men de t er 

også væsentligt, at specialforbundene i 

deres respektive internationale organer 

e r opm æ rksom m e på det storpolitiske. Vi 

skal søge at sikre idrættens stilling, også 

e fte r år 2000.

P r e sse / T V

Frivillige ledere, de r ikke lige tilfældigvis 

beskæftiger sig med fodbold , kan blive 

helt grønne af misundelse, når de ser den 

omtale i m edierne et EM i fodbo ld  kan 

afstedkomme. EM i badm inton kan kun få 

de store overskrifter frem, hvis vi ta be r 

holdm esterskabet og/e ller ikke bliver 

bedste nation.
A t  vi ikke føler; at badm inton få r den 

omtale, som Danmarks fo lkesport n r I er 

berettige t til, e r vel ingen i tv iv l om, selv 

ikke pressens folk. A t  vi aldrig få r samme 

bevågenhed, som fodbolden, må vi nok 

lære at affinde os med. Men de t e r også 

væsentligt, at vi prøver a t kigge indad og 

finde de områder; hvor vores indsats kan 

forbedre.

A t økonom ien ikke p.t. muliggør 

ansættelse a f en såkaldt in form ations 

m edarbejder udelukker ikke, at fo rbundet 

og klubberne e fte r en dialog med presse 

og TV  kan fo rbedre  vores del a f arbejdet. 

D e t e r i den forbindelse væsentligt med 

selektive strategier
Ser vi på året, der gik, kan det vel g ro ft 

siges, at den om tale DBF har fået har 

væ ret centre re t om  elitespillernes 

præstationer; Danish O pen og DM, 

sportschefstillingen og DH-finalen, m ed 

m indre nogle a f stjernerne e r m ødtes i 

holdkampene.

I relation til omta len a f elitespillerne 

må vi arbejde på at sikre en bedre fo r 

om tale samt fo rbedre  resu ltatform id lin 

gen. D e t må også vurderes, hvordan spil

lerne selv kan bidrage til en fo rbedring  a f 

dette  område. D e t bliver en a f de væs

entlige opgaver; som Elitesektionen skal 

arbejde med de t kom m ende år

D H -turneringen e r nok det område, 

hvor kritikken af pressen og DBF er 

størst. En fo rbedring a f in form ationerne 

til pressen kan im id le rtid  ikke løses af 

DBF alene, men forudsæ tter også klub 

bernes medvirken. Foromtale a f D H - 

kampe har vi s to rt set kun fået, når det 

har væ ret oplagt at stjernerne tø rn e r 

sammen. Hvordan skulle pressen i øvrigt 

skrive om  hold, de r fø rs t offentliggøres, 

når avisen e r på gaden?

Er klubberne villige til a t offentliggøre 

holdopstillinger f.eks. 24 tim e r fø r kam 

pen fo r  at sikre fo rom ta le  a f DH-kampe? 

Skal vi have en sådan regel i slutspillet fo r  

i de t m indste at sikre fo rom ta le  i fo rb in 

delse med disse kampe. H oldninger om, 

at pressen bø r skrive om  os, fo rd i vi er 

de t næststørste fo rbund, ho lde r ingen 

steder N yheder om  badm inton ligger i 

konkurrence om  spaltem illim eterne med 

øvrige idrætsgrene, og de specialforbund, 

d e r håndterer informationsopgaven bed 

re end os, vil naturligt fortræ nge den 

almindelige nyhedsform idling af bl.a. bad 

m inton.

På TV-siden har vi e t god t samarbejde 

rned TV-2, som i den fo rløbne  sæson har 

lavet nogle flo tte  transm issioner fra 

Danish O pen og DM. D e t lykkedes des

væ rre ikke at få dem til at transm ittere  fra 

DH-finalen, men at TV-2 også valgte at 

transm ittere  fra A ll England finalerne var 

yderst glædeligt.

D e r skal her lyde en s to r tak til vores 

faste stab af TV-, radio- og skrivende 

journa lis ter fo r  e t god t og til t id e r fo r 

nøjeligt samvær

A f s lu t n in g

Som e t resultat a f den ny s truk tu r e r de r 
på repræ sentantskabsmødet afsat tid  til 

tem adrø fte lser Hovedbestyrelsen har 

denne gang valgt at sætte fokus på ung

dom m en og dens vilkår i DBF. Emnet e r 

noget, de r drøftes på mange forskellige 

niveauer og som giver anledning til man 

ge spørgsmål i relation til vores måde at 

behandle børn og unge på.

D e t e r hovedbestyrelsens håb, at de 

delegerede vil gå ind i diskussionerne 

med e t åbent og fo rdom sfrit sind, således 

at vi kan få nogle konstruktive drøfte lser 

m ed henblik på at fo rm e  forbundets po li 

t ik  på dette  område.

Afslutningsvis skal lyde en s to r tak til 

kontorets personale, udvalgsmedlemmer 

og øvrige frivillige ledere, som har arbej

de t fo r  badm inton i det fo rløbne  år
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E l i t e n i v e a u e t  s k a l  u d b y g g e s

S id e n  e t a b le r in g e n  a f  d e n  n y e  

s t r u k t u r  v e d  sid st e  å r s r e p r æ s 

e n t a n t sk a b sm ø d e  h a r  E l i t e se k t io 

n e n  sa t  sig  so m  m å l ,  f o r  p e r io d e n  

19 9 2 / 9 3  d e ls a t  få  sk a b t  o r g a n isa t o 

r isk  o r d e n  i » h u se t « ,  o g  d e ls a t  få  

ig a n g sa t  in i t ia t iv e r  t il  b e v a r e lse  o g  

u d v ik l in g  a f  d a n sk  b a d m in t o n s  e l i 

t e n iv e a u .

Organisationsudviklingen o m fa tte r en fo r 

bedre t styring a f ansvar og kom petence 

mellem de forskellige frivillige og professi

onelle funktioner D e t har samtidig væ ret 

en afprøvning a f kom petence og ansvars

fo rho ld  mellem sektionsleder udvalgsfor-

mænd og m ed lem m er samt ansatte træ 

nere. D e r e r lavet kontrakter og arbejds

beskrivelser fo r  alle ansatte i sektionen

D e t o m fa tte r også styringen af aktivi

te te rn e  på Team Danm ark centrene og 

samarbejdet mellem sektionen og kreds

ene i denne sammenhæng. D e r e r ud fø rt 

e t konstruktiv t arbejde i den henseende 

a f SSU og landstræneren.

D e t o m fa tte r endelig en stærkere op 

mæ rksomhed om kring økonomiske fo r 

hold og fo rbedringer a f den samlede res

source-anvendelse. D e t har dog endnu 

ikke m ed fø rt væsentlige fo rbedringer ud 

over e t øget kendskab til problem stillin 

gerne, men resultaterne forventes at vise 

sig i næste sæson.
Bevarelse af eliteniveauet om fa tte r 3 

væsentlige initia tiver Vigtigst på sigt e r 

styrkelsen af ta len tpro jekte t, de r om fa tte r 

såvel kvalitativ som kvantita tiv forbedring. 

I de tte  p ro jek t skabes den første  fo ru d 

sætning fo r  at DBF også i de kom m ende 

år kan befinde sig m ellem  verdens fø ren 

de badm in tonnationer elitemæssigt.
V igtigt e r også etableringen a f Kon 

traktspillerafdelingen og ansættelse a f en 

sportschef. I skrivende stund (12.3.93) e r 

Elitesektionen igang med a t skabe ram 

m erne om kring  kontraktspillerafdelingen, 

der skal fungere fra I. ju li 1993, og det 

forventes, at valget a f sportschef kan 

meddeles i slutningen af m arts måned.

Kontraktspillerafdeling og sportschef 

skal ses som en udbygning og effektivise

ring a f arbe jdet med den absolutte elite, 

m od de t mål at opnå endnu bedre inter 

nationale resultater fo r  dansk badminton.

V igtigt e r tillige at nævne det arbejde, 

de r e r igangsat a f SSU, med at udarbejde 

en elitestrategi, der rækker flere »genera

tione r«  frem', og som derved om fa tte r 

hele Elitesektionens arbejdsområde, fra 

de yngste i USU til senioreliten i dag.
SSU's beretn ing indeholder mere herom.

▲

A n s v a r e t  u d d e l e g e r e t

S e n io r sp i l le u d v a lg e t  h a r  i d e n  

^  f o r lø b n e  sæ so n  b e st å e t  a f  O l a f  

Fa n g e l ,  Jo h n  H a n se n ,  C a r s t e n  La u -  

g e se n ,  P o u l K o ld .

Seniorspilleudvalget hap som direkte  fø l

ge a f ideerne i DBF’s nye s truk tu r fået 

æ ndret sammensætning, således at antal

let af m ed lem m er e r reduceret fra 7 til 4. 

T il gruppen e r associeret ta len tpro jektle 
deren,

Vi har opnået at kunne praktisere en

m ere præcis arbejdsfordeling med tilh ø 

rende kom petence og ansvap således at 

ikke alle deta ljerede beslutninger tages a f 

e t samlet udvalg, men ofte  a f de t enkelte 

medlem. For den enkelte betyder det 

ganske vist m ere arbejde, men også 

større  tilfredsstillelse i fo rho ld  til øget 

kom petence og medindflydelse. Forman 

dens generelle opgave e r at holde tråde 

ne samlet og tage ansvaret fo r  den sam

lede SSU-politik.
Arbejdsm odellen e r stadigvæk relativ 

ny, og de r e r naturligvis endnu arbejds- 

/sam arbejdsform er i udvalgets regi, der 

skal rettes til samtidig med, at de r e r fo r 

hold, d e r skal justeres i SSU’s re la tioner til 

de t »nye« DBFs øvrige udvalg og sektio 

ner

T a le n t p r o j e k t e t

A rb e jde t med ta len terne ledes a f Finn 

Trærup-Hansen, som har tilkny tte t Per

Treldal, leder fo r  U/18, Jørgen M o rte n 

sen, træ n er fo r U/18 og H enrik  Fahren- 

holz, p ro jekttræ ner Jørgen M ortensen 

o phø re r som træ ner m ed udgangen af 

indeværende sæson.

G ruppen  har arbejdet målbevidst og 

konstant og kører som en selvstændig 

enhed, m ed fuld sportslig  kompetence. 

Finn Trærup-Hansen re fererer i alle fo r 

hold d irekte  til SSU og e r  som sådan 

associeret medlem af SSU.

Talentprojektets ide har altid væ ret 

klar: A t  skabe en bred og stærk national 

og international spillergruppe U/21, som 

en væsentlig del af fødekæden til vores 

sen iore lite trup  og derudove r at lukke det 

hul, som i perioder har væ ret i udviklin 

gen fra ungdoms- til senioreliteregi.

Efter flere sæsoner med justeringer og 

æ ndringer i ta lentarbejdet m ener vi nu at 

være nået frem til en model, som e r 

stærk nok  til at fastholde niveauet.
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A  Rikke Olsen -  en a f dem dansk badmintons fremtid skal bygges på.

En ny generation a f spillere e r vokset 

op  sammen med ta len tpro jekte t, og disse 

spilleres seriøse holdn inger til karriere 

planlægning, sæsonplanlægning, samarbej

de m ed træ nere og dagligt slid i trænings

lokalet bæ rer tydeligt præg heraf.

For dem e r ovennævnte arbejds- 

/træ ningsm etoder en naturlig del af deres 

badmintontilværelse.

Denne »nytænkning« hos spillerne er 

gennem ført og lader sig kun videreføre 

ved hjælp af den stærke gruppe e lite t 

rænere, som vores e lite træ nerpro jekt de 

seneste år har produceret.
Talentgruppen består på nuværende 

tidspunkt a f 9 he rre r og I I dam er

På europæisk plan e r vi k la rt dom ine 

rende i U/21 og U/18.
Ved U/21 4-nationerslandskampe i 

august i Hoensbroek, Holland v inder vi:

6 - 1 over Holland, 6- I over Sverige, 5-2 

over England

Desuden v inder vi individuelt herre 

single, damesingle og herredouble.

D e  b e d st e

Ved U-VM  i Jakarta v inder vi m ixeddoub- 

len ved Jim Laugesen/Rikke Olsen, og ved 

U /18-turneringen i M alm o i septem ber 

hvor alle de bedste europæiske spillere er 

med, v inder D anm ark alle 5 rækker

Ved sæsonens elite- og mesterrække- 

tu rne ringe r samt ved D M  fo r  seniorer 

har ta lentgruppens spillere m arkeret sig 

flot.
I U/21 regi har vi udbygget vores sam

arbejde med England, Sverige og Holland. 
U dove r de årlige fællesbegivenheder 

U/21 4-nationers landskampe, 6-natio- 

ners og U /18 EM har vi nu 3 europæiske

fællestræninger i forbindelse med Hoens 

broek, Irish O pen og Austria  Open.

D e r e r e t fælleseuropæisk samarbejde 

om kring udveksling fo r  ungdomshold 

med Kina, ligesom vi i septem ber sendte 

to  U /18 he rre r og en e lite træ nertil 

Malaysia sammen m ed spillere fra Eng

land, Holland og Sverige.
Samarbejdet e r kom m et i stand i 

erkendelse af, at vi herved opnår yderli 

gere styrke i fo rho ld  til asiaterne.

Ynglinge- e ller U /18-gruppen e r nu fin 

in tegreret i hele ta len tpro jekte t, og udvik 

lingen har m arkeret, at U/21 og U/ll 

arbejdet har en relevant og naturlig sam

menhæng.

Danske mestre fo r  U /1 8 blev:

HS: Jim Laugesen, G entofte , DS: M ette  

Sørensen, Triton, H D : Jim Laugesen, Gen- 

tofte/Janek Roos, Ringsted, D D : Rikke 

Olsen, G reve/M ette  Sørensen, Triton, ML 

Thom as Stavnsgaard/Sara Runesten, Lille 

rød.
U /18 EM afvikles i april i Sofia, Bulgari

en, og der sendes 4 he rre r og 4 dam er Vi 

ønsker at gøre klart, at talentudviklingen 

har og vil få absolut høj p rio r ite t i vores 

e litearbejde og -strategi.

S e n io r e l i t e n

Størstedelen a f vores seniorelite med 

international status træ ner i centre t 

Brøndby. D e r e r 7-8 ugentlige trænings 

pas, hvori indgår løbetræning, special

træning, matchtræning, styrketræ ning og 

mentaltræning. H erudove r naturligvis 

rådgivning og sæsonplanlægning.

Topspillere, som ikke træ ner dagligt i 

Brøndby, b liver tilbu d t at deltage e t antal 

gange m ed fri tra n sp o rt fra provinsen.

A lle  - og ikke mindst, som tid ligere 

om talt, de yngre - har indset nødvendig 

heden af konstant, seriøst træningsarbej

de fo r  a t nå international topstatus, ikke 

m indst set i lyset a f asiaternes stærke 

fremgang.
Deltagere i internationale tu rneringer 

e r en anden del a f deres arbejde, og her 

viste de t sig i efteråret, at man i planlæg

ningen a f sæsonen havde væ ret vel o p ti 

mistiske. Således opstod d e r en del ska

de r i den periode.
D e t gik uheldigvis ud over Nordiske 

Mesterskaber, som herved fik en sjælden 

svensk dominans. Vi blev mestre i herres 

ingle og i herredouble, medens Sverige 

vandt de 3 øvrige kategorier

O L - b r o n z e

Ellers må vi sige, at vores seniorelite har 

haft fine resultater i 92/93. Thomas Stuer- 

Lauridsen’s bronzemedalje i herresingle 

ved O L  I Barcelona skal naturligvis nævnes.

Vore spilleres placering på verdens

ranglisten v idner i øvrig t om  deres ind 

sats:
Herresingle:

n r 4: Thom as Stuer-Lauridsen, n r 10: 

Poul-Erik Høyer; n r 3 1: Peter Espersen 

Damesingle:

n r I I: Camilla Martin, n r 12: Pernille N e- 

dergaard, n r 18: Lisbet Stuer-Lauridsen 

Herredouble:

n r 5: Thom as Lund/Jon H olst-C hristen- 

sen, n r 12: H enrik  Svarrer/Jan Paulsen 

Dam edouble:
n r 7: Lisbet Stuer-Lauridsen/Marlene 

Thomsen, n r 8: Lotte  O lsen/Pernille 

D upon t 

M ixeddouble:
n r I : Thom as Lund/Pernille Dupont.

I ø jeblikket arbejdes d e r frem  m od VM  

i Birmingham i maj/juni, og her håber vi 

naturligvis på fine placeringer specielt fo r 

di de t igen foregår i Europa.

I den forbindelse, og som en del af 

forberedelserne, fastlægges trænings- og 

uoffic ie lt landskampsamarbejde med det 

svenske VM -hold .

Danish O pen i A a lborg  blev en arran 

gementsmæssig succes med følgende 

danske vindere:

H D T h om a s Lund/Jon Holst-Christen- 

sen, M D T hom as Lund/Pernille D up on t 

D M  i M idde lfa rt v idnede om  ta len ter 

på vej, men endnu ikke fu ld t modne. 

Mesterskaberne blev dom ine re t a f de 

etablerede spillere:

HS: Thom as Stuer-Lauridsen, DS: 

Camilla M artin, H D : Thom as Lund/Jon 

Holst-Christensen, D D : Lisbet Stuer-Lau

ridsen/ G re te  Mogensen, MD: Thomas 

Lund/ M arlene Thom sen

Til senioreliten hø re r også »m ellem 

gruppen«. D e t e r de spillere, de r ikke får 

Team D anm ark tildeling, og som ligger

71



B A D M IN T O N

uden fo r  vores ta lentpro jekt.

SSU anser denne gruppe spillere fo r  at 

være en væsentlig del a f helheden og har 

i sæsonens løb, ud fra en fastlagt sæson

plan, sendt dem til e t antal internationale 

tu rne ringe r a f passende sværhedsgrad.

Team  D an m ark
Samarbejdet med Team Danm ark e r fo r 

løbet til vores fulde tilfredshed. Den fo r 

melle kom m unikation foregår på p ro jek t 

gruppem øderne, hvor Team Danm ark e r 

repræ senteret a f konsulenterne Finn M ik 

kelsen og Birgitte W ilbek, DBF's SSU a f 

Steen D. Sørensen, O la f Fangel og Poul 

Kold samt Thomas Lund fra Licensspiller- 

foreningen. D e r har væ ret a fho ld t 3 m ø 

de r i indevæ rende sæson. Dagsordenen 

har væ ret bred, og generelt må siges, at 

Team D anm ark viser god forståelse fo r  

vores elitepolitik.

C en tren e
D e r e r fo r  nuværende 2 hovedcentre: 

Brøndby og.Aalborg samt 5 regionalcen 

tre: Aarhus, Odense, A llerød, Nykøbing 

Falster og Rønne.

C entrene e r blevet en uundværlig del 

a f vores samlede elitearbejde, og træ nin 

gen forestås de rfo r a f nogle a f vore bedst 

uddannede trænere.

Brøndby: Daglig træning - 8 pas: Poul 

Kold, Flemming Johansen - p r 01.02.93 af

løst af: Finn Trærup-Hansen, Lian Ying 

(deltid).

Aalborg: 2 x 2  tim ers ugentlig træning: 

Kenneth Larsen

Aarhus: 2 x 2  tim ers ugentlig træning: 

Karsten Thomsen, Michael Kjeldsen (fra 

01.01.93).

Odense: I x  4 tim ers ugentlig træning: 

M artin  Andersen

Allerød: I x  4 tim ers ugentlig træning: 

Mika Villesen

Nykøbing Falster: I x  3 tim ers ugentlig 

træning: Carsten B. Nielsen

Rønne: I x  2 tim ers ugentlig træning: 

O le  Andersen

Træningen i centrene koordineres af 

landstræneren, og der arbejdes på en m o 

del, der giver større ensartethed, både i 

træningsindhold, optagelse og rapportering.

C entrene e r naturlig t DBF’s e litearbej

des lokale enheder; og ud over den dagli- 

ge/ugentlige træning e r de r samlinger; 

besøg a f udenlandske hold, fo redragsvirk 

somhed m ed eksempelvis diætister; fysio 

te rapeut, erhvervsvejleder og psykolog.

SSU ønsker frem over at tilde le  centre t 

i Aarhus flere træ ningsm oduler i tak t 

med udviklingen i de t m id t- og vestjyske 

område, og i den sammenhæng e r de 

nybyggede facilite ter ved Aarhus Idræt

spark særdeles anvendelige.

D e t e r tanken, at de t opsøgende ta 

lentarbejde skal udgå fra  centrene, og i

denne sæson har man i SØBD allerede ta 

get hul på ideen med e t antal ta lentsam 

linger i henholdsvis Sønderborg og O ve r 

Jerstal, hvo r nogle a f vore  elitetræ nere 
har deltaget som »træningskonsulenter«.

S am arbejde m ed d is trik te r  
og kredse
SSU har bestræ bt sig på at effektivisere 

samarbejdet med d is trik te r og kredse i 

denne sæson. Den tid ligere m ødeform , 

e t s to rm øde en gang årlig t med samtlige 

kredse, e r afløst a f 3 »de lm øder«  2 gange 

årligt:
1. SØBD, VBD, ØBD, NBD, JBKr: O la f 

Fangel

2. FBKr LFBKr: John Hansen

3. KBKr SBKr: Carsten Laugesen

På m øderne deltager de respektive 

SSU og ynglingeansvarlige samt endvidere 

landstræneren. D e r e r ud fo rm e t en stan

darddagsorden, hvor d e r naturligvis er 

plads til a lternative punkter

Fra distrikts- og kredsside e r de r givet 

ud tryk  fo r  s to r tilfredshed med m ødefor 

men, hvor man - i modsætning til tid ligere

- kom m er m ere til o rde  og ikke m indst 

har mulighed fo r  at berøre m ere lokale 

problem stillinger

Gennemgående tem aer på møderne: 

Koord ination af DBF - kredse og kreds 

kreds i forbindelse m ed udsendelse af 

spillere til internationale tu rneringer 

Team D anm ark centerarbejde, herun 

d e r indstilling a f spillere.

Jyllandskredsen og d is trik te rne stiller 

sig her igen positivt med hensyn til ud 

sendelse a f spillere. I øvrig t vil SSU, i den 

udstrækning, de r e r mulighed herfo r del

tage i kredsenes årsm øder

Rangliste
SSU har i samarbejde m ed Udviklingssek- 

tionen's Seniorudvalg (SU) påbegyndt ar

be jdet m ed e t nyt rangliste-/klassifikati- 

onssystem fo r  senior-turneringsspillere. 

G rundprinc ipperne  e r fastlagt, og inde 

værende sæson benyttes til at indhente 

in fo rm ationer og resultater så vi har en 

anvendelig m odel til o ffic ie lt brug fra star

ten  a f sæsonen 93/94.

Tanken e r at ranglisten skal benyttes 

ved seedninger og udtagelser og at den 

skal offentliggøres med jævne m ellem rum

- ideelt en gang ugentlig, Den skal styres 

via e t com puteriseret system og naturlig 

vis tilpasses IBF's og EBU's internationale 

ranglister

Frem tidsstrateg i
For at kunne bevare positionen som 

Europa’s førende badm intonnation, og 

som hørende til b landt de 4-5 bedste i 

verden, e r de t nødvendigt konstant at 

gøre status og tage konsekvenserne a f de 

aktuelle vurderinger

SSU har i løbet a f sæsonen haft en 

række m øder hvor hovedtem aet har væ
re t elitestrategi og eliteudvikling i 90'erne.

Efter at badm inton e r kom m et på det 

olympiske program, har tendensen væ ret 

tydelig i såvel Europa som Asien: D e r bli 

ve r satset voldsom t, økonom isk og orga 

nisatorisk, på elitebadm inton.

D e trad ition e lt stærkeste europæiske 

nationer Danmark, Sverige, England og 

Holland, m æ rker nu tyde lig t pustet i nak

ken fra  ambitiøse lande som Tyskland og 

Rusland.

Asiaterne poster uhyre sum m er i p ro 

jek te r som tager sigte på at producere et 

s to rt lager a f internationale topspillere.

I erkendelse heraf e r de t bydende 

nødvendigt, at vi i DBF arbe jder seriøst 

og målbevidst på at fo rm e  en dansk 

m odel indeholdende konkrete handlings

p laner fo r  udvikling af vores ungdoms-, 

ta len t og seniorelite.

Vi ønsker at følge en strategi, de r 

gradvis fo rb ed re r de danske resultater på 

internationalt niveau. DBF har ikke tid lige 

re haft en konkretiseret elitestrategi, og 

SSU mener; de t e r særdeles nødvendigt 

at få ud fo rm e t en sådan snarest muligt.

M ålepunkterne fo r  en sådan strategi vil 

p rim æ rt være VM  og OL, og betingelsen 

fo r  at nå m ålet er; i al sin enkelhed, at 

skabe et større  lager a f Internationale 

topspille re  i alle kategorier

Forudsæ tningerne fo r  gennemførelse 

af strategien baserer sig på 3 hovedom rå 

der:

1. Basis a f økonom i: DBF, Team Danmark, 
Sponsorer (kontraktspillerafdelingen), In

te rnationale  aftaler

2. Basis a f spillermateriale: Klubarbejde, 

Talentudvikling, Centerarbejde, Kontrakt

spillerafdeling.

3. Basis a f lederstab: Folkevalgte ledere, 

Professionelle træ nere/ledere, ansat af 

DBF, Eksternt tilkny tte t professionel stab.

Ved at involvere interesserede og 

kom petente  ledere og træ nere fra hele 

organisationen t r o r  vi, at strategien kan 

stå distancen i den stadig hårdere konkur

rence, vi m øder

Til slut vil jeg takke m ine kolleger i 

SSU og i elitesektionen samt team et på 

kon to re t fo r  e t godt og konstruktiv t sam

arbejde i den fo rløbne sæson. D e t har 

absolut væ ret en spændende periode at 

arbejde med elitebadm inton i, masser af 

nye in itia tiver og nytænkning at tage stil

ling til, megen aktiv itet om kring  de t dagli

ge arbejde med vore spillere.

D og g lem m er vi Ikke, at basis fo r den 

udvikling, vi e r inde i, er den stabilitet, der 

heldigvis præger vores hele organisation.

A
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U n g d o m  i t o p

►
^ Selv o m  sæ so n e n  1 9 9 2 / 9 3  e n d 

nu  ik k e  e r  a f s lu t t e t ,  k a n  v i a l le 

r e d e  n u  fa st slå ,  a t  d a n sk  u n g d o m s 

b a d m in t o n  f o r t sa t  e r  d o m in e r e n d e  

i E u r o p a .  D e t t e  h a r  v i n u  k u n n e t  

sm y k k e  o s m e d  i m a n g e  å r , o g  d e r  

e r  ik k e  n o g e t ,  d e r  p .t .  t y d e r  p å , a t  

v i ik k e  sk u l le  k u n n e  f a st h o ld e  d e n 

n e  p o si t io n  i f r e m t id e n .

G od t nok e r  de r ind imellem en uden 

landsk spiller som stikker hovedet frem, 
men vores force e r  den m eget store 

bredde i toppen  af hver aldersgruppe, 

de r også betyder at d e r mellem de bed 
ste e r s to r kamp om  at blive den aller

bedste.
VI har deltaget m ed »landshold« fo r  

U /16 og U /14 I Internationale Skånske 

ungdomsmesterskaber og begge alders 
g rupper fulgte trad itionen  op ved at vin 

de alle de Individuelle t it le r  dog med 

undtagelse a f dam edouble U / 16, hvor 

vores bedste double m åtte  melde afbud 

grundet sygdom.
Danlsh Junior Cup i o k to b e r havde 

deltagerhold fra Tyskland, Holland, Eng

land, Sverige, Finland samt de danske 

kredshold. U/ 18 blev vundet a f Sjælland, 

og Jylland vandt såvel U /16 som U/14. 

Individuelt skete de r fo r  U /16 e t par 

overraskelser Idet herresingle blev vun 

de t a f en svensker og dameslngle a f en 

hollandsk spiller

I februar blev den årlige 8-N atloners 

tu rnering  fo r U /14 afviklet I Holland med 

deltagere fra Danmark, Sverige, Tyskland, 

Skotland, England, Holland og Østrig. 

Frankrig m åtte  sende afbud. De danske 

spillere vandt I finalen 8-1 over Holland 

og to g  sig endvidere a f de individuelle t i t 

le r I HS, DS og M xD, mens Holland 

vandt de to  resterende rækker

I skrivende stund mangler vi endnu at 

afvikle større arrangem enter og Internati

onale tu rneringer:

- Individuelt DM  ( U /16, U /14  og U /1 2) 

den 2 0 .-2 1. marts.

- Int. tu rnering  (U /16  og U /14) i H o l 

land den 26.-28. marts.

- H old  D M  (U/16, U /14  og U /12) den 

3.-4. april.

- 6 -N ationers U /1 6 i England den 8 -

I I . april.
- Int. tu rnering  U /1 5 i England den 7.- 

9. maj (med deltagelse fra Østen).

I juli måned blev d e r - i samarbejde 

med ITU afho ld t - den årlige trænings- og 
mediesamling i Nyborg. D e r deltog U /16 

og U/14-spillere.
Gennem  sæsonen e r d e r i kredsregi 

afviklet 250 åbne ungdom sturneringer 

samt e t større  antal invitationsturneringer 

fo r  de forskellige aldersgrupper.
I mesterrækken e r der a fho ld t 8 tu rn e 

ringer fo r  hver aldersgruppe, og I U /16 

og U /14  spilles disse fo rtsa t I Grand Prix 

systemet, hvilket e r medårsag til, at s to rt 

set alle mesterrækkespillere deltager hver 

gang. Denne succes stiller store krav til 

den arrangerende klub med hensyn til 

banekapacitet, afviklingsform og Ikke 

m indst styring a f tu rneringerne. D e t e r 

specielt i den sidste halvdel a f sæsonen, 

hvor deltagerantallet e r forøget, som fø l

ge a f de oprykkede A-splllere.

D e mange åbne tu rneringer e r s to rt 

set blevet afviklet tilfredsstillende, men 

enkelte steder - og de t e r især ved M- 
tu m e rin ge r - e r de r konstateret fo r  store 

forsinkelser i p rogram m et om  lørdagen.

Disse forsinkelser skyldes i de fleste 

tilfæ lde en fo r  svag turneringsledelse, idet 

man ikke sørger fo r  at få nye kampe 

ops ta rte t straks e fte r at den foregående 

e r slut. D e r skal de rfo r lyde en opfo rd ring  

til, a t alle tu rneringsledere søger dette  

overholdt, således at vi frem over undgår 

disse forsinkelser

Til den kom m ende sæson e r de r ind 

kom m et flere ansøgninger om  tilladelse til 

afvikling af åbne tu rne ringe r end d e r e r 

plads til I sæsonprogrammet, og det har 

væ ret nødvendigt at sætte flere klubber 

på venteliste til næste år

I n d sk u d  f o r h ø j e s

USU har i e t forsøg på at få taget toppen  

a f indskuddenes størrelse, tilskrevet e t 

større  antal k lubber dækkende 35 åbne 

tu rneringer om  at revurdere deres tu rn e 

ringsbudget og nedsætte indskuddet.

Såfremt opfordringen ikke følges, må 

de t fo r  1994/95 overvejes, om  de r e r 

k lubber der skal fratages fo r  dyre tu rn e 

ringer

Rasmus Tharsgaard -  helt i top hos 

U/16 - herrerne.

Samarbejdet med kredsenes USU har 

også i denne sæson fungeret upåklageligt. 

H ovedem net på vores halvårlige fælles

m øder har væ ret - fo ruden  den nødven 

dige koordination af de samlede ung

dom saktiv ite ter - at finde en løsningsmo

del fo r  hvordan vi adm in istrativt og ren t 

praktisk bedst får ind fø rt de nye C-ræk- 

ker i U/16, U /14 og U /12 samt i B-ræk- 

ken U/10.

A llerede på vores første  møde var der 

fuld enighed om, at disse tu rneringer 

nødvendigvis m åtte styres og adm inistre 

res decentra lt i kredse og d is trik te r på lin

je med invita tionsturneringerne.

H erved kan der opnås en mængde
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fordele, da hver kreds/distrikt kan tilre tte 
lægge på den måde, der bedst passer ind 
i det lokale område, såsom ansøgnings- 
og godkendelseskrlterle, afviklingsform, 
indskud, definition fo r deltagerkriterie, 
kontrol, dispensationer m.m.m.

Fællesmødernes beslutning er blevet, 
at DBF’s og kredsenes USU I fællesskab 
stiller forslag til ændring i »Bestemmelser 
fo r ledelse af badmintonturneringer«, og 
at der udarbejdes forslag til nogle fælles
bestemmelser; som kredse og distrikter 
kan lade indgå i »eget« reglement eller 
bestemmelsen

A ldersgrupperne
U /16 er en jævn god årgang, hvor enkelte 
spillere viser rigtig gode takten På drenge
siden er 2 gode singlespillere og 3-4 styk
ker deles om at være nn 3. Der er 3-4 
gode doublen På pigesiden har en spiller 
skilt sig ud, som en klar nn I , og der er 
hård kamp om de næste 3-4 pladsen Der 
er rimelige gode doubler; ligesom mixed- 
doubler også har 3-4 gode par Gruppe 
ansvarlig er Henning B. Clausen.

U/14 er også en jævn god årgang med 
en bred top  hos drengene, medens piget
oppen er forholdsvis smal. Der er 2 rigtig 
gode drengesingler med nn 3 til 5 lidt bag-

eftep og der er et klart toppar i double 
samt 3 par noget efter

Pigesingle har en klar nn I og nn 2 med 
de øvrige noget efter

D er er ligeledes et dominerende to p 
par i double, og en afstand til nn 2 og 3 .1 
mixeddouble kæmper 4 par om de bed
ste placeringen Gruppeansvanlig en Hen 
ning Just.

U/12-gruppen han ligesom U/14, en 
god bred drengetop i såvel single som 
double, hvorimod pigerne nok må be
tragtes som værende på det jævne. En 
helhedsvurdering af denne aldersklasse 
en at den sken en jævn god udvikling gen
nem de 8 mesterrækketunneringen og op 
imod DM tegner årgangen sig, som væ
rende tilfredsstillende. Gruppeansvarlig er 
Anne Sophie Askjæn

D et vil fortsat være USU’s målsætning, 
at vi skal fastholde vores nuværende sta
tus, som Europas bedste, og at vi skal gi
ve vore unge spillere mulighed fo r at ud
vikle deres talent på en forsvarlig måde.

Det e r ikke nuværende USU's intentio 
ner at gøre ungdomsarbejdet alt fo r elite 
præget på et fo r tidligt tidspunkt i udvik
lingen. De unge spillere skal også have lov 
og tid  til at være børn.

D et er vigtigt, at de unges træning til 

rettelægges på en forsvarlig måde. D et er 
fo r mange et hårdt program, de kan blive 
udsat fo r gennem sæsonen, især når de 
er fyldt 14 år og dermed kan benyttes på 
seniorhold.

D et er ligeledes a f væsentlig betydning, 
at der ved udtagelse af spillere til regio
nalcentrene tages fornødent hensyn til 
træningsmængde og fysisk formåen, såle
des at de unge ikke »kører træt«. De 
skulle jo  helst holde i mange år

Den nye struktur; der blev vedtaget 
sidste år har fo r USU betydet nogen 
ændring i arbejdsopgaverne i forhold til 
den gamle, hvilket også er udtalt som til 
fredsstillende fra kredsenes USU, og det 
er fortsat USU’s opfattelse, at der Ikke 
bør ændres på dette forhold.

Sluttelig skal lyde en tak fo r godt sam
arbejde til såvel gruppeledere, kredse/ 
distrikters USU'er samt alle de ledere og 
trænere, vi gennem sæsonen har haft 
samarbejde med.

Arrangementer, holdturneringen 
og dommere  under én hat

►
Ved sidste års startskud fo r en 
ny forbundsstruktur fødtes A r- 

rangem entssektionen, bestående  
af: arrangem entsudvalget, h o ld tu r 
neringsudvalget og dom m erudva l 
get m ed de til udvalgene hørende  
opgaver. Nyskabelsen - selve sekti 
onen og sektionsledelsen - e r  det 
m it ind tryk, a t alle i de 3 udvalg 
langsom t har væ nnet sig til a t an 
vende og bruge i d e t daglige arbej 
de, m en vi kan ko m m e længere 
endnu.
Med i vuggen fik sektionen forskellige

opgaver; som der i årets løb er taget hul 
på. For det første ønsket om en ny DH- 
turnerlng, som er bearbejdet af et særligt 
udvalg under hovedbestyrelsen. Udval
gets arbejde er behandlet i hovedbesty
relsen, der har besluttet, at en ny tu rne 
ringsform skal igangsættes i næste sæson.

For det andet skal forbundets arrange- 
nenter udvikles, og samtidig skal der pro 
duceres materialer til brug fo r klubbers, 
distrikters og kredses arrangementsafvik
ling - et arbejde, der fortsættes. Og med 
hensyn til forbundets egne arrangemen
ters omfang, indhold og hele fremtræden, 
er der planlagt et seminar til afvikling 
inden sommerferien. Samme seminar skal 
samtidig - dog med en lidt ændret delta
gerkreds - bruges til at udvikle samarbej
det med Team Danmark, den skrivende 
presse, TV- og radiostatioerne, forbun 
dets sponsoren samt vurdere og nyskabe 
informations- og-PR-metoder fø r - under 
og efter forbundets arrangementer

For det tredie er det opgaven at finde 
en optimal samarbejdsform med Divisi

onsforeningen, hvorfor der har været fø rt 
drøftelser imellem foreningen og sektio
nen om et fremtidigt grundlag. Drøftel
serne har vist, at der er enighed om nød
vendigheden af at søge skabt en Divisi
onsforening, hvor DH-turneringens klub
ber automatisk er medlem. I skrivende 
stund arbejdes der med udarbejdelsen af 
et regelsæt, hvis hensigt bl.a. er:
a) at give alle klubber lige mulighed fo r at 
få indflydelse på egne divisionsforhold.
b) at skabe et forum, hvor fælles ideer til 
gavn fo r DH-turneringen kan drøftes, 
besluttes og iværksættes - enten selvs
tændigt eller via arrangementssektionen. 
Ideer kan bl.a. omfatte PR-forslag, samar- 
bejdsforslag, sponsorforslag, forslag til tu r 
neringsændringer m.v.
c) via en bestyrelse at skabe et samarbej
de med forbundets organer - primært 
arrangementssektionen.

Som det er fremgået af min indled
ning, har vi i sektionen endnu ikke nået at 
udvikle sektionstanken optimalt, hvilket 
bl.a. kan skyldes, at alle andre i forbundet



D e n  s t ø r s t e  o g  b e d s t e  b a d m i n t o n t u r n e r i n g  i  v e r d e n  k o m 

m e r  t i l  E n g l a n d  f o r  f ø r s t e  g a n g  i  1 9 9 3 .

D e t  8 .  b a d m i n t o n  V M  o g  S u r d i n a m  C u p  a f h o l d e s  i  d e t  

i m p o n e r e n d e  N a t i o n a l  I n d o o r  A r e n a  i  B i r m i n g h a m  i  

p e r i o d e n  2 5 .  m a j  -  6 .  j u n i  1 9 9 3  - 1 3  d a g e s  k o n c e n t r e r e t  

b a d m i n t o n f e s t .

D e r  b l i v e r  b å d e  m u l i g h e d  f o r  a t  f ø l g e  h o l d m e s t e r s k a 

b e r n e  s a m t  d e n  i n d i v i d u e l l e  t u r n e r i n g .  S a m t i d i g  f e j r e r  

d e t  e n g e l s k e  b a d m i n t o n f o r b u n d  h u n d r e d e å r e t  f o r  f o r 

b u n d e t s  s t i f t e l s e .

B i r m i n g h a m  e r  k l a r  t i l  a t  t a g e  i m o d  v e r d e n s  b e d s t e  

s p i l l e r e  - o g  C o m T r a v e l  h a r ,  i  s a m a r b e j d e  m e d  D a n s k  

B a d m i n t o n  F o r b u n d ,  e t  p a r  r e j s e - t i l b u d  k l a r  t i l  i n d i v i 

d u e l l e  e n t u s i a s t e r  o g  k l u b b e r .

R e j s e  A
F lyrejse 3. - 7. juni ’93 .
E n  r e jse  fo r  in d iv id u e l le  b a d m in to n e n tu s ia s te r .

N e m t, h u r t ig t  o g  b e k v e m t

R ejsep lan
T orsdag den  3. ju n i 1 9 9 3  - D an m ark  - B irm ingham .

1 0 .5 5  f ly v e r  D e  fra  K a str u p  lu fth a v n  m e d  B r y m o n  E u r o p e a n  

A ir l in e s  m e d  a n k o m st  i B ir m in g h a m  k l. 1 1 .4 5

E fte r  a n k o m s te n , b u s tr a n s p o r t  t i l  H o te l  A r c a d e  (o p h o ld  i 

4  n æ tte r ) .

F red ag  den  4 . jun i 1 9 9 3  - B irm ingh am

K v a r tf in a le r n e  s p i l le s  fra  k l.  1 8 .0 0 .

L ørdag  den  5 . jun i 1 9 9 3  - B irm ingham .

S e m ifm a le r  fra  k l. 1 3 .0 0 .

S ø nd ag den  6 . juni 1 9 9 3  - B irm ingham .

K l. 1 3 .0 0  s p il le s  f in a le r n e  i d e t  in d iv id u e l le  v e r d e n s m e s te r 

sk a b .

M andag den  7. ju n i 1 9 9 3  - B irm ingham .

B u s tr a n s p o r t  t i l  lu fth a v n e n .

A fg a n g  fra  B ir m in g h a m  k l. 1 5 .2 0  - a n k o m s t  t i l  K a str u p  lu f t 

h a v n  1 8 .1 0

P riser
P ris  p.p. i d o b b eltv æ re lse : D K K  3195 ,-

P r is  P.P. i en k e ltv æ re lse: D K K  4 0 8 0 ,-

E k stra  næ tter:

P r is  p.p. i d o b b eltv æ re lse : D K K  3 4 0 ,-

P r is  p.p. i en k e ltv æ re lse: D K K  4 7 5 ,-

P r isern e  inkluderer:

F ly r e js e  p å  B r y m o n  E u r o p e a n  ø k o n o m ik la s s e  K ø b e n h a v n  - 

B ir m in g h a m  t / r  ( t i l læ g  fo r  d a n sk  p r o v in s t i ls lu tn in g  D K K

6 0 0 ,-  p .p .)

B u s tr a n s p o r t  lu fth a v n  - h o te l  t /r .

4  n æ tte r s  o p h o ld  m e d  e n g e ls k  m o r g e n m a d  p å  H o te l  A r c a d e .  

D a n s k e  s k a tte r  o g  a fg ifte r .

O b lig a to r isk  t ils k u d  t i l  r e j s e g a r a n t ifo n d e n

H otel A rcade
L ad y w ell W alk, B 5 4 S T  B irm ingham , E ngland .

M o d e r n e  tu r is tk la s s e  h o te l  b e lig g e n d e  c e n tr a lt  i B ir m in g 

h a m , 15 m in u tte r s  g a n g  fra  N a tio n a l In d o o r  A r e n a . A lle  v æ 

r e ls e r n e  h a r  b a d , t o i le t ,  t e le fo n , TV, k a ffe - o g  th e b r y g g e r .  

M o r g e n m a d s r e s ta u r a n t  o g  ’’C la s s ic  P ia n o  B a r ”.

R e j s e  B

B å d r e jse  3 . - 7 . ju n i ’9 3
D e n n e  r e js e  e r  e t  t i lb u d til  k lu b b er, d e r  i fæ lle s s k a b  v il o p le v e  

a tm o s fæ r e n  o m k r in g  e t  b a d m in to n  V M  i u d la n d e t  - t i l  e n  

o v e r k o m m e lig  p r is ...

R e jse p la n
T orsda g den  3. ju n i 1993  - E sb jerg  - H arw ich .

1 8 .0 0  s e j le r  D F D S ’s fæ r g e  m e d  k u r s  m o d  E n g la n d . O p h o ld  i

4 -k ø je s  ø k o n o m i-k a h y tte r . O m bo rd  k a n  D e  b e s ø g e  e n  a f  s k i 

b e t s  r e s tu r a n te r , o g  a f te n e n  er  d er  m u lig h e d  fo r  e n  s v in g o m  i 

n a tk lu b b e n  e l le r  d is k o te k e t  (4  n æ tte r ) .

F red ag  den 4 . ju n i - H arw ich  - B irm ingham .

E fte r  a n k o m s t  t i l  H a r w ic h  v il  d e r  v æ r e  a r r a n g e r e t  b u s tr a n s 

p o r t  t i l  D e r e s  o v e r n a tn in g s s te d  i B ir m in g h a m . In d k v a r te r in g  

fo r e g å r  p å  e t  v a n d r e h je m  e l le r  p å  e t  u n iv e r s ite t .  

K v a r tf in a le r n e  s p i l le s  k l. 1 8 .0 0

L ørd ag  den  5. ju n i 1993  - B irm ingham .

S e m if in a le r  fra  k l.  1 3 .0 0 .

S ø n d a g  den  6 . jun i 1 9 9 3  - B irm in gh am  - H arw ich .

B u s tr a n s p o r t  t il  H a r w ic h  o g  h er fr a  m e d  D F D S  (k l. 1 7 .0 0 )

M andag den  7 . ju n i 1993  - E sbjerg

A n k o m s t  t i l  E s b je r g  k l. 1 3 .4 5

R e js e n  k an  l ig e le d e s  a r r a n g e r e s  m e d  t ils v a r e n d e  r e js e p la n  t il  

h o ld -V M  u g e n  før!

P r ise r  v /  2 0  d e lta g ere:
U n g d o m sg ru p p er  (u 2 6  år):

P r is  p.p.:

’’A lm in d elig e” grupper  
P ris  p.p.:

P r isern e  inkluderer:

S k ib s r e j s e  p å  D F D S  i 4  k ø je s  k a h y tter .

E s b je r g  - H a r w ic h  t /r .

B u s tr a n s p o r t  H a r w ic h  - B ir m in g h a m  t /r .

2  n æ t t e r s  o p h o ld  m e d  3  r e t te r s  m id d a g  o g  e n g e l s k  m o r 

g e n m a d  p å  e t  v a n d r e h je m  e l le r  e t  u n iv e r s i te t  i  B ir m in g 

h a m  (4 -1 0  s e n g e  pr. v æ r e ls e ) .  D a n sk e  s k a tte r  o g  a fg ifte r .  

O b lig a to r isk  t ils k u d  t i l  r e js e g a r a n t ifo n d e n . 2 le d e r e  fri 

pr. g r u p p e .

D K K  1485,-  

D K K  1705 ,-

V e d  H a l l e n  . 7 5 0 0  H o l s t e b r o  . T e l .  9 7  4 0  4 3  1 1  . F a x  9 7  4 0  4 5  1 1 C om T ravel
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også skal lære at arbejde i den nye struk 
tu r  - herunder at finde frem til - og 
respektere, hvor dette og hint skal beslut
tes i den nye decentrale struktur

I årets arbejde har jeg set en positiv 
udvikling, som vi agter at fortsætte. De 
mange nye samarbejdsrelationer med 
øvrige udvalg og sektioner har ofte været 
positive, hvorfor vi glæder os til evaluerin
gen af den nye struktur selvom der selv

følgelig er både praktiske, administrative 
og andre ting, vi ønsker ændret.

Afslutningsvis skal jeg på sektionens 
vegne takke fo r godt samarbejde med 
alle interne - som eksterne samarbejds
partnere.

O m  arbejdet i sektionens udvalg 
beretter formændene:

A

Fornemme arrangementer
Arrangementsudvalget

D e t e r  ikke fordi vi m angler 
velegnede steder til a t a rran 

gere Danish O pen , m en fordi N B D  
fo r e t  par ar siden søgte om  netop  
Danish O pen 1992. G runden var, 
a t byen havde 2 x 650 års jub i
læ um , og d e tte  skulle fejres på 
behørig  vis. Hvad var så m ere  
næ rliggende end a t henlægge fo r 
bundets fornem ste arrangem ent, 
Danish O pen, netop til A alborg.
D er var naturligvis ingen bekymring 
nogen steder over at vi igen skulle til Aal
borg med et s to rt arrangement, idet »de 
gamle drenge« jo  ved, hvordan man 
arrangerer et sådant.

Rutine vil mange nok sige; men det er 
jo  lige netop det, som det aldrig bliver fo r 
N BD ’s folk. Man sætter en ære i, at alting 
skal være perfekt, og det bliver det ikke, 
hvis det er et rutinearrangement.

Ikke alt forløb dog gnidningsfrit, idet 
DBF’s bestyrelse, i deres iver efter at spa
re penge, havde taget en stjerne ud af 
turneringen. Vi, d.v.s. både NBD og AU, 
var en del bekymret, idet det meget vel 
kunne have indflydelse på tilmeldingerne. 
A t nogen er af den opfattelse, at det ikke 
har nogen effekt, om det er en 2- eller 3- 
stjernet turnering, er uden forbindelse til 
virkeligheden. Der ingen tvivl om, at det 
har en effekt. A t man yderligere udtaler 
sig til pressen om det, kunne vi godt have 
undværet.

Men når enden er god, er alting godt,

som man siger Vi fik en 3-stjernet turne 
ring med en flo t deltagerliste, toppende 
med de to  olympiske guldvindere fra 
Indonesien, Susanti og Kusuma i spidsen.

En stor tak til SIFA og NBD, som igen i 
år levede op til de stolte traditioner man 
har i Aalborg fo r at medvirke ved store 
stævner

D IF -D M  i M idde lfart
A t det blev Middelfart, der kom til at stå 
som arrangør af DM fo r seniorer var nok 
en tilfældighed. Vi havde oprindelig ikke 
rigtig nogle ansøgere til dette arrange
ment, og selv om man et par gange har 
arrangeret DM fo r veteraner er det langt
fra det samme, som DM fo r seniorer

Odds var imod, da man forsigtigt 
spurgte, om det var muligt, idet lyset i

hallen ikke var særligt velegnet. TV ville 
ikke have mulighed fo r at sende ordentli
ge billeder og det e r en væsentlig fo rud 
sætning ifølge vo r aftale med TV-2.

Men en rask indgriben fra borgmester 
Steen Dahlstrøm, som på stedet bevilge
de de ca. 200.000 kr, det kostede at in
stallere nyt lys gjorde, at »banen var krid
te t op« til et DM arrangeret af Middelfart.

A t borgmesteren, udover at kunne 
bruge penge, også er god til at spille bad
minton, beviste han ved at vinde den 
meget vigtige og prestigefyldte »presse
turnering«.

Tilbage til DM. Mange klubber har i 
tidens løb lavet DM, nogle bedre end 
andre, og vi i AU  må konstatere, at det 
man præsterede i Middelfart med hensyn 
til entusiasme og ressourcer var helt i top.
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Fra den første dag vidste vi i AU, at vi 
havde en arrangerende klub, der helt og 
fuldt søgte at gøre de 3 dage i februar til 
en stor oplevelse fo r både spillere og til 
skuere. Et grundigt og minutiøst forarbej
de med mange møder gik forud, og det 
hele resulterede i et flo t arrangement.

A t formanden Finn Juul blev årets 
idrætsleder i M iddelfart viser blot, at man 
også fra anden side var opmærksomme 
på de dygtige folk fra badmintonklubben.

Tak til alle i Middelfart, både badmin
tonklubben, Dansk Folke Ferie og kom 
munen fo r e t flo t og perfekt arrange
ment.

Klubben har i forbindelse med byjubi
læum i 1996 søgt om Danish Open. Det 
er im idlertid fo r tidligt på nuværende 
tidspunkt at binde såvel klub som fo r 
bund, men at man magter opgaven er 
der ingen tvivl om. En enkelt forudsæt
ning skal dog opfyldes - opførelsen af en 
ny og større hal.

A n d re  opgaver
Afviklingen af de danske mesterskaber fo r 
ungdom individuelt og fo r hold afvikles i 
et samarbejde med ungdomsspilleudval
get og de lokale arrangører. For v o rt ved
kommende e r det s to rt set kun de øko
nomiske vilkår; vi har »fingrene i«.

I skrivende stund står Solrød Idræts
center og de lokale badmintonklubber 
klar til at modtage Lillerød Badminton
klub og Kastrup-Magleby Badmintonklub 
den 7. marts til kampen om det danske 
holdmesterskab. Vi forventer en spænd
ende match med op imod 1000 tilskuere.

K om m ende a rran g em en te r
A f kommende arrangementer kan næv
nes, at vi blandt flere ansøgere har beslut
te t igen at henlægge Danish Open 1993 
til Århus. Der har vi været tidligere, men 
denne gang skal der spilles i Aarhus Sta
dionhal, som efter til- og ombygningen er 
blevet ganske flo t og anvendelig.

Danish Open 1994 er ligeledes en 
gengangen idet det blev Esbjerg, som fik 
overdraget arrangementet. Derim od er 
arrangementerne i 1995 og 1996 endnu 
ikke fastlagt, idet der er en del ting, der 
skal falde på plads først.

DM fo r seniorer 1994 skal afholdes i 
Herning, men herudover har vi ikke fast
lagt de kommende års placeringer

Sluttelig tak til kontorets personale, 
bestyrelse og øvrige udvalg samt presse, 
TV og sponsorer Tak til Team Danmark 
fo r et godt samarbejde, og endelig tak til 
det øvrige AU, som i sæsonens løb blev 
udvidet med en person, idet H.C. Møllen 
som vi alle kender fra Ritzau, blev tilknyt
te t sektionen som »skriverkarl«.

▲

Brydningstid for holdturneringen

►
D e t e r  på m ange m åd er en 
brydningstid, vi lever i, og d e t 

te  mæ rkes også i H old turnerings 
udvalget. Før denne sæson blev 
H U  i k raft a f den nye s tru k tu r i fo r 
bundet »lagt ind under«  A rran g e 
m entssektionen m ed Frede Kruse- 
Christiansen som sektionsleder, og 
m ed udgangen a f sæsonen siger vi 
farvel til den turneringsform , der 
har væ ret spillet e fte r i de seneste 
6 sæsoner.
Den nye forbundsstruktur har vi i udval
gets arbejde ikke mærket det store til i 
dagligdagen (læs: samarbejdet har været 
gnidningsfrit), hvilket vi ser som et tegn 
på, at strukturen fungerer efter hensigten. 
Derimod har der naturligvis været en del 
arbejde forbundet med overgangen til 
den nye turneringsform, herom senere.

Det daglige arbejde i udvalget har; som 
i de tidligere sæsoner været inddelt, såle
des at hver enkelt division og Danmarks

serien har haft en turneringsleder; som 
har varetaget kontakten til klubberne, når 
der har været spørgsmål eller mindre 
stridspunkter

Turneringslederposterne har i år været 
fo rdelt på følgende vis:

I. division: Ebbe Pedersen, 2. division: 
Carl Rasmussen, 3. division: Allan Peder
sen, Danmarksserien: Bjarne Madsen

Desuden har vi i år haft vores egen 
presseansvarlige, idet Lars Jørgen Ander
sen bl.a. har stået fo r udsendelse af pres
semeddelelser i forbindelse med hver 
runde i I . division. D et er min opfattelse, 
at disse pressemeddelelser både er ble
vet læst og benyttet på de forskellige 
sports redaktioner

Ud over det direkte arbejde med ad
ministrationen af DH-turneringen har ud
valget i år været repræsenteret i Sæson
planlægningsudvalget, i det af Rene Toft 
ledede ad hoc udvalg til fastlæggelse af en 
ny DH-turneringsform, og vi er p.t. med i 
udformningen af de nye vedtægter fo r 
DH-turneringen.

P ro tester
Når først turneringen er kommet i gang, 
er et væsentligt arbejdsområde fo r udval
get at afgøre protester imellem de i DH- 
turneringen deltagende klubber På dette 
punkt har denne sæson været temmelig 
stille, idet der i skrivende stund (inden 
sidste runde) »kun« har været nedlagt 5

protester hvoraf de 3 har drejet sag om 
samme sag, nemlig »Skovshovedsagen«. 
Denne sag drejede sig, som det vil være 
de fleste bekendt, om Skovshoved's brug 
af 2. holdsspillere på I . holdet på en så
dan måde, at man reelt kun benyttede 18 
spillere på klubbens to  første hold i fo r 
bindelse med to  runder i januar

Skovshoved’s tolkning af vedtægterne 
resulterede i, at tre  klubber nedlagde 
protest imod klubbens 2. hold, idet man 
mente, at opstillingen var i strid med 35 i 
»Bestemmelser fo r DBF’s landsturne
ring«, der primæ rt handler om opstilling i 
styrkeorden, både på de enkelte hold og 
imellem holdene. Efter at have konsulte
ret Lov- og Aftaleudvalget behandlede 
udvalget sagen, og der var enighed om, at 
som reglerne er udformet, havde Skovs
hoved ikke fo rbrudt sig imod dem, hvor
fo r protesterne blev afvist.

Afgørelsen skabte en del furore, der 
resulterede i, at Hovedbestyrelsen blev 
indkaldt fo r at gennemdrøfte sagen og 
diskutere intentionerne i reglerne. Kon
klusionen på dette møde var; at ud fra 
gældende reglement havde HU tru ffe t 
den rigtige afgørelse, men der kunne 
være tvivl om intentionerne. For at undgå 
gentagelser blev det indstillet til det 
udvalg, der er nedsat til at gennemgå reg
lementet, at man specifikt tager højde 
herfor i den nye formulering.

Set i bakspejlet har denne sag måske
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været meget sund, idet den har henledt 
opmærksomheden på, at vores regelsæt 
på visse områder Ikke længere er tidssva
rende. Årsagen hertil e r givetvis, at der 
s to rt set hvert år bliver lavet ændringer 
og tilføjelsen til regelsættet med det 
resultat, at overblikket er gået tabt. Der
fo r er en grundig revision af reglerne på 
sin plads, således at disse Ikke åbner fo r 
forskellige forto lkninger og opfattelser 
Dette vil givetvis være medvirkende til at 
sikre en fuldt sportslig afvikling af D H -tur- 
nerlngen.

Slutspilsprogram
Overgangen fra grundspil til slutspil var i 
sæsonen 91/92 præget af problemer 
omkring fastlæggelsen af slutspilsprogram
met, bl.a. på grund af manglende indbe
retning af eventuelle spilletidspunkter fra 
en del klubber Dette problem har vi 
været fuldstændig forskånet fo r i år Til 
klublederne skal der derfor lyde en tak 
fo r rettidig og fyldestgørende indsendelse 
af kamptidspunkter

O prykningskam pe
For første gang i mange år har der I år 
været afholdt oprykningskampe I D H -tur- 
neringen. Dette skyldes overgangen til 
den ny DH-turnerlngsform, hvor vi fra 
sæsonen 1993/94 får en »fuldstændig 
pyramideform« med overbygning, sidst
nævnte naturligvis I form af Elltedlvlsio- 
nen. Denne udvidelse har betydet, at der 
i weekenden den 27.-28. marts har været 
afviklet 10 kvalifikationskampe til I ., 2. og 
3. division.

udvalg under foresæde af Rene Toft, og 
endelig godkendt af Hovedbestyrelsen I 
december måned. Som det vil være 
bekendt, betyder den nye turneringsform 
et øget antal kampe og dermed en udvi
delse af sæsonen, således at vi starter I 
den første halvdel af september og spiller 
et stykke Ind i april. Denne udvidelse vil 
samtidig betyde, at vi kommer lidt mere 
»på linie« med de andre store vinterid 
ræ tter hvad angår sæsonlængde. Ud over 
forlængelsen af sæsonen betyder den nye 
turneringsform adgang fo r 40 nye hold I 
DH-turnerlngen, prim æ rt via oprettelsen 
af 4 nye Danmarksserier der I øvrigt 
fremover vil blive administreret af kredse
ne.

D et skal blive spændende at følge den 
nye turneringsform, og hvad den må 
bringe af nye spændingsmomenter

Divisionsforeningen
Divisionsforeningen har i år deltaget I 
udvalgets møder via en observatør og 
dette har givet anledning til et tættere 
samarbejde, som vi ser frem til vil blive 
yderligere udbygget, når foreningen fra 
sæsonen 93/94 bliver en Integreret del af 
Dansk Badminton Forbund.

Sluttelig vil jeg gerne takke udvalget fo r 
e t godt samarbejde I sæsonens løb, og på 
hele udvalgets vegne takke fo r det gode 
forhold og samarbejde vi har haft med 
hele forbundets kontor og specielt 
»vores« mand, Henning Borch.

A  Poul-Erik Høyer fik heller ikke i 1993  

det individuelle mesterskab. -  TU gengæld 

fik han og Lillerød holdmesterskabet.

N y  turneringsform
Den nye turneringsform, der bygger på 
det af Divisionsforeningen fremsatte fo r 
slag, blev I efterårets løb »finpudset« af et
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Pæn tilgang af dommere

►
Endnu en sæson m ed en pæn 
tilgang a f nye d o m m ere . D e t 

e r glæ deligt a t konstatere, a t folk  
m ed lyst og tid  s tiller op, når kred 
sene kalder til kursus.
Den øgede tilgang er desværre ikke til 
passet geografisk. D e t vil sige, at vi stadig 
har tyndt besatte områder; hvilket kan 
gøre det meget dy rt fo r visse klubber at 
tilkalde dommere. Vi må derfor opfordre 
til, at disse klubber får uddannet nogle 
dommere blandt deres medlemmer fo r 
derigennem at bringe transportom kost
ningerne ned.

Dommerudvalget har tidligere været 
fremme med tanker om nogle konse
kvenser efter uddeling af flere »advar
sler« til samme spiller Spørgsmålet er nu 
bragt på banen igen, og i denne sæson er 
Divisionsforening, HU og DU gået sam
men om udarbejdelse af regler fo r dom 
merbesætning, i konsekvens af Elitedivisi
onen, men også spørgsmålet om en 
»straf« efter modtagelse af flere advarsler 
vil blive fremsat.

De skærpede krav, der stilles til vore 
dommere især på det højeste niveau, har 
m edført en skærpet dialog mellem dom 
mere og bedømmere, hvilket igen har 
m edført et behov fo r et seminar med de 
to  parter som deltagere. D et skulle gerne 
føre til et bedre samspil mellem parterne, 
da det er af stor vigtighed fo r at bibehol
de det høje stade, danske dommere 
befinder sig på. Vi håber derfor at finde 
midler til at gennemføre et seminar i slut
ningen af indeværende sæson.

A ktiv itetsudvalget
I forhold til sidste sæson har udvalget skif
te t udseende, således at det nu består af: 
Hans Jørgen Thomsen, NBD og John Lar
sen, DU. Opgaven i denne sæson har 
som i tidligere sæsoner - været at udtage 
vore forbundsdommere til inden- og 
udenlandske turneringer D e t har bety
det, at danske dommere har været re 

præsenteret ved ialt 14 udenlandske tu r 
neringer foruden de 2 store danske, 
Danish Open og DM fo r seniorer

Ved Danish Open gør vi gengæld fo r 
vore udenlandske invitationer ved at invi
tere 12 udenlandske dommere.

Som noget nyt har vi i denne sæson 
beskæftiget os en del med udkald til I. 
divisionskampe. Disse udkald, der har hid
til ligget i kredsregi, forventes fo r den nye 
Elitedivisions vedkommende overgå til 
aktivitetsudvalget, hvor Hans Jørgen 
Thomsen vil komme til at forestå arbej
det. Hans Jørgen Thomsen har brugt 
indeværende sæson til bl.a. at se på de 
økonomiske konsekvenser ved en sådan 
omlægning.

B edøm m erudvalget
Udvalgets sammensætning i sæsonen har 
været: Palle Christensen, Finn B. Nielsen, 
O le Krogdahl, O le Hansen samt Preben 
Nøies.

Bedømmernes aktivitet i den nu fo r 
gangne sæson har været stærkt udvidet i 
sammenligning med sæsonen 91/92. 
Totalt er der foretaget 98 bedømmelser 
på 26 forbundsdommere.

Bedømmere har virket ved Danish 
Open i Aalborg, ved kredsdommerkurset 
i Århus, ved adskillige DH-kampe samt 
ved DM i Middelfart, hvor der samtidig 
blev afholdt forbundsdommerkursus. 
Ønsket om at foretage mindst 3 bedøm 
melser af hver forbundsdommer i løbet 
af en sæson må siges at være opfyldt.

Det er fortsat vo r intention også at 
foretage bedømmelser i divisionskampe, 
bl.a. fordi vi fik 15 nye forbundsdommere, 
men også fo r at de bedste dommere bli
ver benyttet i den nye Elitedivision.

I denne sæson har udvalget fo r første 
gang medvirket ved udvælgelsen af dom 
mere, som skulle virke ved udenlandske 
arrangementer Vi t ro r  på, at det giver en 
mere korrekt udvælgelse.

Uddannelsesudvalget
Udvalget bestod ved sæsonstart af Poul 
Erik Pedersen, O le Hansen og Nils Kul- 
lenberg, men i september måned med
delte O le Hansen, at han desværre ikke 
kunne afse tid  til at fortsætte i udvalget, 
hvorefter den resterende del af sæsonen 
fortsatte med 2 medlemmer

Det, at udvalget kun bestod af 2 med 
lemmer betød selvfølgelig mere arbejde 
til disse to, og det har da også givet pro 

blemer; hvorfor DU pålagde udvalget at 
finde et 3. medlem, således at arbejds
byrden blev lid t bedre fordelt.

Udvalget har nu fundet dette 3. med
lem, og det e r blevet Peter Moldt fra 
SøBD, som har givet tilsagn, således at 
D U D U  er ved fuld styrke, når sæsonen 
1993/94 går i gang.

I sæsonen 1992/93 er der afviklet to  
kurser et kredsdommerkursus og et nati
onalt forbundsdommerkursus.

Kredsdommerkursus blev afviklet i 
Arhus med 10 deltagere. Oprindeligt var 
der tilm eldt 13, men to  meldte afbud, og 
en tredie udeblev.

Kursets praktiske del foregik i forbin 
delse med en mesterrækketurnering i 
Aarhus Badmintonklub. Klubben udtrykte 
stor tilfredshed med forløbet, og det er 
derfor muligt, at vi vender tilbage med 
andre kurser

10 kursister deltog - 7 bestod eksa
men som kredsdommer

Nationalt forbundsdommerkursus blev 
afviklet i forbindelse med DM i Middelfart 
med 16 deltagere.

Kurset blev først planlagt, da sæsonen 
1992/93 var godt i gang, og derfor blev 
der lagt stramme rammer fo r afviklingen, 
idet M iddelfart Badminton Klub allerede 
havde indgået aftaler omkring udgifterne 
til dommere, ligesom der var tilsagt fo r 
bundsdommere fra fredag eftermiddag. 
Dette betød, at den praktiske del kun 
kunne afvikles fra fredag morgen til ud på 
eftermiddagen, hvor forbundsdommerne 
tog over

15 bestod eksamen som nationale fo r 
bundsdommere.

DBF-Dommerhåndbog er efterhånden 
godt kørende men kan naturligvis forbed 
res, og specielt revideringsbladene, som 
vi vil bestræbe os meget på at holde 
ajour

Til sidst tak til hele DU samt klubber 
kredse og samarbejdende udvalg samt 
ikke mindst kontoret fo r en altid tjenstvil
lig indsats.
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Sektionen har bud til alle
Udvil

►
Som  bekendt gav den nye 
stru k tu r DBF både kendte og 

nye udvalg, og d e t igen gav såvel 
gam le som nye opgaver.
Sektionens »kunder« er den langt over
vejende del af DBF’s medlemsskare, og 
opgavenettet meget stort, heriblandt ini
tiativer til gavn fo r de, der kun i ringe 
mængde normalt modtager DBF-tilbud, 

Det er besluttet i forbindelse med 
dette års repræsentantskab, ikke at fore 
tage en vurdering af virkningerne af 
strukturændringen, men at vente til struk
turen har virket i en to-årig periode, 
hvorfor vurderingen i realiteten må være 
spørgsmålet om, i hvilken udstrækning de 
Initiativet der er taget, er blevet modta 
get.

Alle sektionens udvalg har som man 
kan se af deres beretninger arbejdet

ihærdigt indenfor de rammer som øko
nomien nu engang tillader men ikke alle 
har opnået den respons, som kunne 
synes naturlig. Initiativerne bliver dog ikke 
taget af bordet af den grund, men I flere 
tilfælde blot udsat.

Udover sektionsmøder har der i 
februar været indbudt til og afholdt et 
møde med kontaktpersoner inden fo r 
kredse og distrikter på de af sektionens 
områder der ikke i forvejen havde 
afholdt møder med deres kontaktperso
ner Forbløffende nok havde ikke alle 
kredse og distrikter sendt repræsentanter 
i det antal, som var Indbudt.

D er synes im idlertid at brede sig en 
erkendelse af behovet fo r at vi blandt de 
vigtigste opgaver fremover skal forbedre 
tilbuddene fo r det almindelige medlem i 
klubberne, hvis vi skal bevare interessen 
fo r at spille badminton og gøre det gen
nem DBF. En synliggørelse af de mange 
muligheder et DBF-medlemskab giver må 
have høj prioritet, også selvom det koster 
en del penge.

A t vi har de rigtige tilbud, kan man se 
af, at andre kopierer vore Initiativer bl.a. 
med hensyn til at tilbyde klubbesøg.

Et af sektionens fremtidsønsker er at 
der må blive økonomisk basis fo r ansæt
telse af en konsulent, hvis opgave pri

mært skal være at informere om DBF og 
foranledige, at de mange ideer som 
fostres af de frivillige ledere, også bliver 
fø rt ud i livet.

Flere af sektionens ledere bruger en 
meget stor del af deres fritid - og 
arbejdstid - med opgaver fo r DBF. Opga
ver der med ansættelse af den rette per
son, kunne forlænge »levetiden« fo r disse 
ledere.

Samarbejdet i sektionen og med andre 
af DBF’s sektioner og udvalg foregår som 
ventet gnidningsløst, og sammen med 
DBF’s administration får vi i løbet af året 
udvidet eller vedligeholdt vore kontakter 
med klubberne. D er er I sektionen stor 
energi og megen aktivitet på alle områ 
der og vi fø ler at der velbegrundet rettes 
stor opmærksomhed på vor sektion og 
forventes resultater til gavn fo r klubberne 
og deres medlemstal,

A

Besøg i alle klubber

Formand

1̂ Carsten Munch

I e t forsøg på a t fo rbedre  kon 
tak ten  til forbundets  k lubber 

blev d er på sidste årsm øde - som  
en del a f den nye s tru k tu r - nedsat 
e t K lubkontakt- og lederuddannel
sesudvalg.

Udvalget kaldes i daglig tale fo r KKLU. 
Undertegnede blev valgt som formand 
fo r udvalget.

Med forretningsudvalgets godkendelse 
blev Peter Jensen og Steen Andersen, 
begge SBKr, samt Bjørn Danielsen, NBD, 
udpeget som medlemmer af udvalget. På 
grund af arbejdspres I sit civile job meldte 
Steen Andersen fra inden sæsonstart, og 
Peter Jensen valgte, efter at være blevet 
formand på Sjælland, at koncentrere sit 
arbejde i kredsen. Karsten W. Ffansen, 
Grindsted, accepterede efterfølgende at 
indtræde, og udvalget har således i denne 
sæson kun haft 3 medlemmer 
Klubkontakten
Med eminent opbakning og praktisk

hjælp fra forbundets generalsekretær og 
forbundets kontor i øvrigt - samt fra DIF’s 
uddannelsesafdeling - lykkedes det i løbet 
af sommeren 1992 at udarbejde materia
le, udforme strategi og sidst men Ikke 
mindst få de økonomiske ressourcer for 
delt, således at der fra sæsonstart kunne 
påbegyndes klubbesøg i alle kredse og 
distrikter

De fleste kredse og distrikter udpege
de på KKLU’s opfordring klubkonsulenter 
til at varetage kontakten til medlemsfore
ningerne. I samarbejde med generalse
kretæren og DIF's uddannelsesafdeling 
blev der i september måned 1992 etable
ret et kursus fo r konsulenterne. Ca. 40 
konsulenter deltog i kurset, og de fik her



e t indblik i det materiale, som skulle 
anvendes ved klubbesøgene samt tillige 
en orientering om en konsulent’s opgaver 

og virke.
Pjecen »D et handler om badminton 

men også om penge« samt »DBF-klu- 
bmappen« er hjørnestenen i klubkontak
ten. I skrivende stund er mange bekendt 
med materialet, hvorfor det her kun ko rt 
skal nævnes, at pjecen er en beskrivelse 
af forbundets mange tilbud, og at klu
bmappen er et praktisk opslagsværk fo r 
klubberne, idet mappen indeholder 
oplysninger om folkeoplysningsloven, fo r 
sikringer; lederuddannelse- og rekrutte 
ring, instruktøruddannelse m.v., pjecer 
om skat og moms, nye turneringsformer; 
nyt fra DBF og DIF, afsnit til klubbens 
egne materialer og meget, meget mere.

KKLU har desværre m åttet konstatere 
en vis »træghed i systemet«, og enkelte 
kredse og distrikter er knap nok kommet 
igang med klubbesøgene. Vi fornemmer 
dog, at der er stor opbakning om ideen 
og forståelse for; at en bedre klubkontakt 
og en langt bedre synliggørelse af DBF’s 
mange tilbud til klubberne er en nødven
dighed, hvis vi skal være det naturlige 
»hjemsted« fo r badmintonsporten i Dan
mark.

Man kan naturligvis være uenig med os 
i måden at gribe tingene an på - og hvor 
hurtigt et sådant projekt skal sættes ¡gang 
- men det er udvalgets klare opfattelse, at 
der ikke var tid til at vente længere.

Besøg i klubberne
Vi er ligeledes af den opfattelse - og det 
bekræftes også af de foreløbige medlems
tal - at de klubber; der har fået tilbudt 
klubbesøg, og som har takket ja, har 
medlemsfremgang - bl.a. fordi de har fået 
indsigt i - og udnyttet - de mange tilbud, 
som forbundet har - ligesom de har fået 
lejlighed til at drøfte, hvad de vil med 
klubben.

V ort mål var at besøge samtlige DBF- 
klubber i den sæson, som vi nu hastigt er 
på vej ud af. Et ambitiøst mål, som det 
heller IKKE lykkedes at nå, men vi er på 
vej!

På nuværende tidspunkt er registreret 
adskillige klubbesøg, og i Nordjylland, 
Sønderjylland, Vestjylland og Lolland-Fal- 
ster er der i den resterende del af sæso
nen aftalt en stribe klubbesøg.

For at udbrede kendskabet til klubbe
søgsordningen har udvalgets medlemmer 
deltaget i kredse- og distrikters årsmøder 
i formandsmøder fællesmøder regio
nalmøder temadage og diverse bestyrel
ses- og udvalgsmøder rundt omkring i 
det ganske land. Der er fra udvalgsmed
lemmernes side brugt betydelige menne
skelige og økonomiske ressourcer på at få 
projektet »søsat« og videreført. Som tid 

J L . DBF's klubmappe indeholder et væld a f  relevante oplysninger for 

alle forbundets klubber.

ligere nævnt, er det næsten lykkedes i alle 
dele af forbundet.

Den I . maj 1993 sætter vi atter konsu
lenterne på skolebænken. Denne gang 
specielt med henblik på større indsigt i 
ledelse - og i målsætning. Også dette 
arrangement bakker DIF forbilledligt op. 
Kurset afvikles i Vissenbjerg på Fyn.

På baggrund af resultatet af en 
påtænkt spørgeskemaundersøgelse 
blandt klubkonsulenterne vil der den I I . 
september 1993 - også i Vissenbjerg - bli
ve afholdt et Erfaringsudvekslingskursus

fo r alle konsulenter Her er DIF også »på 
banen«. Vi ønsker at alle konsulenter der 
har været »i marken«, ved denne lejlig
hed får mulighed fo r at lære af hinandens 
erfaringer DIF og KKLU vil naturligvis o ri 
entere om sidste nyt og også fremdrage 
nogle emner til speciel dybere gennem
gang.

Klubbesøgsordningen har været flittigt 
om talt i medierne - og at projektet er 
godt og dueligt, har vi fået et fremragen
de bevis på - ved at ideen er blevet plagi
eret.
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Klubmappen suppleres løbende, og 
konsulenterne orienteres ligeledes løben
de om sidste nyt inden fo r emneområder; 
der e r relevante fo r klubbernes og konsu
lenternes virke. Der er efterhånden også 
knyttet tæ tte bånd til vore kontaktperso 
ner i kredse og distrikter

På længere sigt vil det nok ikke være 
muligt at fastholde en tæ t kontakt til vore 
medlemsklubber - uden professionel 
hjælp. KKLU har derfor foreslået ansættel
se af en udviklingskonsulent.

DBFs image er »eliteorganisation«, 
men forbundet er så sandelig også en or 
ganisation, der har tilbud til bredden. Det 
bliver spændende i den kommende tid at 
se, om de »politiske« toner om opbakning 
og støtte ikke blot er tom m e ord. Det er 
KKLU’s opfattelse, at det snart er på tide 
mere seriøst at »signalere«, at man vil 
gøre endnu mere fo r bredden. Ansættelse 
af en udviklingskonsulent vil være et me
get s to rt skridt i den retning.

KKLU’s arbejde har i den forgangne 
sæson delvis været finansieret af DBF’s 
udviklingsmidler Hertil kommer en bety 
delig økonomisk håndsrækning fra DIF’s 
udviklingsafdeling.

Udvalget har til næste sæson ønsket 
sig cirka en fordobling af budgettet fo r 
indeværende sæson - fra kr 65.000 til kr.
126.000 +  kr 225.000 til, som tidligere 
nævnt, ansættelse af en konsulent i udvik
lingssektionen .

Lederuddannelse
KKLU har nedsat ialt 7 arbejdsgrupper 
der enten er - eller er på vej - i »arbejds
tøjet«.

Følgende kurser fo r ledere forventes 
at kunne udbydes i den kommende sæ
son:

- »Bli1 en ny badmintonleder«
- Målsætningskurser
- Kvinder - kan, vil, tør-kursus
- Turneringslederkurser
- Toplederkurser (temakurser)
- Kurser om erfaringer med Folkeop

lysningsloven
- »Profilering/markedsføring af din klub«
Kurserne kan - alt efter ønske - uddy

bes klubvis, distrikts- eller kredsvis eller 
med anden regional afgrænsning. A r 
bejdsgrupperne vil, hvor det findes fornø 
dent, udarbejde relevante emnehæfter til 
brug under/ved de enkelte kurser

K K L U ’s virke i øvrig t
Udvalget har nedsat yderligere 2 arbejds
grupper Den ene er i fuld gang med at 
indsamle erfaringer og materiale til en 
større kampagne rettet mod klubber der 
ikke er medlem af DBF. Den anden påbe
gynder i nær fremtid arbejdet med at 
udarbejde en egentlig badmintonleder- 
håndbog.

Desuden arbejdes der med at udar
bejde en fo lder - kaldet »Få et fast greb 
om tingene i din klub« (en fo lder til brug 
ved promovering af tilbudet om klubbe
søg), samt med at opbygge en stand til 
aktuel hjælp fo r klubber og kredse/distrik- 
te r i forbindelse med aktivitetsdage og lig
nende badmintonfremmende foranstalt
ninger

Herudover arbejder KKLU med en 
lang række større og mindre tiltag, som 
det ikke er muligt at få plads til at uddybe 
nærmere her

Udviklingssektionen
Mellem formændene i udviklingssektionen 
har der i det forløbne år været et godt 
samarbejde. D et har været naturligt at 
drøfte problemstillinger med hinanden. 
Også samarbejdet med de øvrige sektio
ners udvalg har fungeret tilfredsstillende.

Efter kun e t års virke med en helt ny 
struktur vil det nok ikke være populært 
allerede nu at foreslå radikale ændringer 
D et er dog KKLU’s opfattelse, at en til 
pasning af den nye struktur - på flere 
områder - snart må ske. Vi deltager ger
ne i den kommende tid i en viderebear- 
bejdelse af arbejdsgangene i »virksomhe
den« DBF.

Frem tiden
Det er KKLU's opfattelse, at klubberne i 
fremtiden fortsat vil have brug fo r hjælp 
og støtte fo r at klare konkurrencen med 
bl.a. de mange fritidstilbud, der i stadigt 
stigende omfang »vælter ind af døren«. 
Lederne på klubniveau har masser af 
opgaver at løse i dag, og derfor bliver der

ikke tid til nytænkning, ikke tid til at ændre 
på vante aktiviteter; og ej heller tid til at 
tilpasse eller videreudvikle klubbens 
struktur

KKLU vil, også i fremtiden, forsøge at 
være inspirator fo r klubberne, og arbej
det vil naturligvis tage udgangspunkt i 
medlemsklubbernes behov og ønsker

For at kunne klare denne opgave er 
det KKLU’s agt at udvide udvalget med 
yderligere en person i den kommende 
sæson, således at udvalget får de 4 med
lemmer; der var tanken ved udvalgets 
oprettelse.

Jeg vil gerne sige tak til mine to  
udvalgskolleger; Bjørn Danielsen og 
Karsten W. Hansen, fo r et inspirerende 
samarbejde. Dernæst en stor tak til alle 
på DBF’s kontor og i DIF’s udviklingsafde
ling fo r uvurderlig støtte og opbakning i 
dette meget hektiske første år fo r KKLU.

Sluttelig tak til alle, der direkte eller 
indirekte i sæson 1992/93 har medvirket i 
arbejdet med klubkontakt- og lederud 
dannelse.

A
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Nye veje ¡

Formand 

Ole Jacobsen

D e t har s ikkert undret en og 
anden, a t udvalget kun består 

a f to  m e d le m m e r i denne sæson. 
Forklaringen e r  den, a t d e r e r  t i l 
k n y tte t en m æ ngde ad-hoc m ed 
le m m e r m ed forskellige opgaver af 
udviklingsmæssig a r t  fo r børne- og 
ungdom sbadm inton. V i sidder d e r 
fo r kun to  styrende, der e fte r  
vores m ening le tte re  bevarer over 
b likket på denne m åde.

O pgaver
Vores opgaver er meget omfattende. Vi 
skal stimulere, det pulserende klub- og 
kredsarbejde - sætte nye projekter i gang, 
både i klubber kredse og i selve forbun 
det. Den menneskelige faktor med kend
skab til den enkelte ildsjæl, der ønsker at 
udvikle DBF er derfor af meget stor be
tydning. Netop kendskabet tager sin tid 
fo r os, der arbejder på det frivillige plan, 
efter at alle andre forpligtelser over fo r 
familie, arbejde og os selv (motionering) 
er opfyldt.

Når et nyt udvalg skal til at arbejde, så 
er det klart, at man tænker meget på, 
hvordan badmintonfolket vil modtage de 
nye tanker og initiativer Her er vi blevet 
utrolig godt modtaget alle steder; hvor vi 
har trængt os på fo r at få noget startet op 
eller fo r at forsøge noget hidtil uprøvet.

H vo r e r  vi på vej hen?
I udvalget er vi indstillet på at fortsætte 
foreløbig endnu en sæson, fordi pioner
tankerne tager tid at promovere. Omstil
lingen til en ny tid med badminton i kon
kurrence med mange andre idrætter er 
ved at trænge helt ind hos bestyrelserne 
rundt omkring i klubberne. D er er ikke 
noget, der er givet. Mange andre idrætter 
gør et utroligt godt arbejde fo r at få med
lemmer (vores medlemmer??) ind i deres 
idrætsgren .

I udvalget er vi indstillet på, at det 
positive og velfungerende i badminton

sporten under DBF ikke skal ændres, 
men derimod udvikles i takt med tidsånd
en eller i modsætning med tidsånden. 
Mennesket søger ofte den nye trend, 
men ønsker alligevel det »sikre« som en 
slags sikkerhedssele. D e t kalder vi den na
turlige konservatisme.

Vi har i udvalget søgt at samle al den 
viden, som det kan lade sig gøre fra alle 
badmintoninteressenter Næsten alle har 
været meget hurtige til at svare os i vores 
indsamlingsiver D et er meningen, at »den 
nye viden« skal trykkes, når der er mate
riale nok til en udsendelse. VI søger også i 
vores nabolande via kendte og ukendte 
kanaler Det er vigtigt at holde øjne og 
ører åbne fo r alt nyt fra andre idrætsgre
ne, der får gode ideer som vi kan bruge.

Visioner fo r 1993/94
Vi behøver ikke at åbenbare de helt nye 
visioner fo r den kommende sæson. Det 
drejer sig først og fremmest om at skaffe 
viden hjem fra de projekter som vi har 
sat igang i denne sæson. Det er im idlertid 
ikke den helt store hemmelighed, at vi 
meget gerne vil arbejde med: medindfly
delse, medbestemmelse og selvbestem
melse fo r børn og unge i klubberne. 
Trænere og ledere er nødt til at udvikle 
det demokratiske system, som dette land 
bygger på.

D et lærer man ikke på de nuværende 
kurser!!

For professionelle undervisere er det
te  sammen med differentiering i under
visningen det helt aktuelle problem I 
resten af 90’erne. Under stævneformerne 
vil vi gerne ind på flere stævner; hvor det 
er klubbens samlede resultat, der bedøm 
mes i lighed med de sædvanlige individu
elle præmier

D et gode klubarbejde fo r de mange, 
der bliver dygtige, får derved et lift i for 
hold til det specialiserede og individuelle, 
der præger DBF's arbejde. Landsdækken
de holdturneringer i lighed med den nye 
danmarksserie fo rdelt over otte serier er 
efter vores mening et helt klart mål fo r 
ungdomsarbejdet i bredden fo r spillere 
mellem 14 og 16 år De individuelle stæv
ner hvor de meget få henter medaljer 
skal suppleres med et mere klubvenligt 
konkurrencesystem. Det kræver efter 
vores mening, ikke den helt store fantasi 
at forestille sig, hvad det betyder fo r kam
meratskabet i en klub, hvis to  spillere skal 
rejse til mesterrækkestævner fem andre

skal rejse til A-stævnen medens 4 andre 
deltager i B-stævner Vi beder; efter vores 
mening, ligefrem de unge mennesker om 
at melde sig ud af badminton og søge 
over i mere kammeratfremmende idræts
fo rm er Når vi nu har den videnskabelige 
viden, at unge søger kammeratskabet 
først og fremmest, så er det hul i hovedet 
fortsat at køre på denne ensidige måde.

Efter vores mening, skal vi i gang med 
denne nytænkning, så hurtigt som muligt. 
Plads til kampene skal findes ved at slette 
nogle a f de utallige stævner; der er ved at 
sprænge sæsonprogrammet; »Hvorfor 
tager de voksne næsten aldrig ud til stæv
ner? Svar: »Fordi de er træ tte af det efter 
10 - 12 års stævneaktivitet som ung
domsspillere.«

E fterskrift
Hvis vi er kloge, så lærer vi af problemer
ne hos fodbold og håndbold, der har de 
store frafald blandt børn og unge. Det er 
vores tu r  næste gang, hvis ikke...
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Piger, kvinder og

9 1

M  V m M  Henrik Anderson

Instruktør- og træ nerudvalget 
har i denne sæson bestået a f 

Steen Elkjæ r Knudsen, Finn Træ- 
rup-H ansen og H e n rik  Anderson  
m ed Tonny H olst-Christensen og 
Lars T indho lt t ilk n y tte t udvalgsar
bejdet.

Målsætning
Hovedoverskrifterne fo r sæsonen 1992/ 
93 var på forhånd udset til at være:
- Uddannelse af undervisere til Børnekur- 
ser; samt PR fo r det nye uddannelseshæf
te »Børn i badminton«.
- Teknik som gennemgående tema på 
sæsonens kurser
- Udgivelse og efterfølgende PR fo r mate
rialet om Piger/Kvinder

B ørnekurser
Uddannelseshæftet »Børn i Badminton«, 
udarbejdet af forfattergruppen - Tonny 
Holst-Christensen, Kenneth Schiøtt og 
Niels Gade, blev færdigt i juni 1992.1 juni 
og oktober samlede ITU 15 kommende 
undervisere til distrikter og kredses Bør
nekurser Indholdet af kurserne gør op 
med det at overføre seniortræningsfor
merne til de yngste børn og giver masser 
af praktiske eksempler på hvordan legen 
og motivationen kan højnes hos de børn 
som gerne skulle blive spiren til kommen
de epoker inden fo r dansk badminton.

Satellitkursus og sem inar
Som opfølgning på sidste sæsons Nybor- 
gkursus, valgte vi at tage emnet teknik op 
på sæsonens kurser Lian Ylng var under
viser på Satellitkurset i M iddelfart 29. 
november og den 27.-28. marts er ITU 
på banen med et seminar hvor teknikken 
er hovedemnet.

Kvinde/pige undersøgelse
En ITU-arbejdsgruppe, bestående af Birgit 
Eriksen, Tonny Holst-Christensen, Kirsten 
Larsen og Nettie Nielsen, har udarbejdet

en spørgeskemaundersøgelse blandt de 
elitebadmintonpiger der indgår omkring 
Team Danmark centrene. Målet var at 
afdække specielle kvindelige forhold 
omkring træning og trænere. Som en 
naturlig konsekvens af rapporten, er 
gruppen nu i gang med en tilsvarende 
undersøgelse blandt mænd/drenge.

N yborgkurserne
Der blev afholdt både DBF I og DBF 2 på 
årets Nyborgkurser Det pædagogiske og 
indholdsmæssige revideres fortløbende af 
Finn Trærup-Hansen. Omkring DBF I sker 
dette med Lars Kofoed-Jensen og Per 
Goran Fahlstrøm som sparringspartnere.

D istrikt/kreds sam arbejde
Instruktørledermødet i M iddelfart havde 
næsten fuld opbakning, kun en kreds 
manglede. Set fra ITU's side var det et 
meget positivt møde, og vi ser frem til et 
fortsat godt samarbejde omkring instruk
tøruddannelsen. Næste møde er ITU's 
Uddannelsesmøde I weekenden 14 .-15. 
maj 1993.

Forholdene og problemerne omkring 
kursussektoren er tydeligvis forskellig fra 
kreds til kreds. På trods af enighed om at 
»Børnekurserne« bør integreres i grund
uddannelsen, vil dette kun ske i nogle 
kredse, medens andre vil tilbyde dem 
sideordnet.

Udsendelse a f træ nere
EBU's Summer School i Arnhem  i Hol
land havde i år Jens Thøgersen, Karsten 
Thomsen og M orten Thygesen med. Til 
EBU's Summer School i Paris sender ITU 
i år 2 trænere.

Grønland har haft udsendt 3 instruk 
tøren Erik Kolmos, Søren Selman og 
undertegnede, til henholdsvis Godthåb, 
Holsteinsborg og Egedesminde. ITU's 
kontaktperson til Grønland, Torben Steen 
Nielsen er som led i samarbejdet i gang 
med at finde træningsfaciliteter til en 
træningslejr fo r det grønlandske lands
hold, på dets vej til Island Games.

A lte rn a tive  uddannelsessteder
Trænerskolen i Aalborg har under Ken
neth Larsens ledelse, haft 7 studerende i 
denne sæson. Kursisterne skal til eksamen 
i juni og vil alt efter resultaterne blive ind
placeret i DBF's uddannelsessystem.

På Idrætshøjskolen i Sønderborg og 
Nordjyllands Idrætshøjskole har kursister

ne kunnet tage dele af grunduddannelsen. 
Landets øvrige højskoler vil her i foråret 
få tilsendt indbydelse til at indgå i et nyt 
samarbejde med DBF om uddannelse af 
instruktører

U ddannelsesm ateria ler
Oplaget af »Taktik i badminton« er nu 
ved at være opbrugt. Lars Tindholt er 
som koordinator fo r ITU, i gang med at 
udforme en ny og revideret udgave. 
Materialet vil formentlig kunne udgives 
ved starten af den nye sæson.

I flere år har der manglet teknisk og 
taktisk videomateriale. DBF er blevet til 
budt at købe rettighederne til 4 svenske 
kvalitetsvideoer; og hvis de økonomiske 
ressourcer kan findes, forventer ITU, at 
kunne ilægge tekst i løbet af et halvt års 
tid.

K om m ende opgaver
ITU vil fortsætte sit arbejde med at højne 
standarden på DBF’s instruktørkurser 
Arbejdsfordelingen mellem ITU og kred- 
se/distrikter medfører; at den udviklings
mæssige del påhviler ITU, medens den 
udførende del - fo r at få den grund
læggende uddannelse så tæ t på brugerne 
som muligt - arrangeres af kredse/distrik- 
te r

Flere arbejdsopgaver vil fremover blive 
lagt ud i arbejdsgrupper Arbejdsopgaver
ne i ITU vil dermed mere gå over I en 
administrativ funktion, hvilket ikke udeluk
ker deltagelse i arbejdsgrupperne på den 
ene eller anden måde. Det er m it håb, at 
ITU på den måde fortsat vil kunne være i 
front med de udviklingsmæssige tiltag.

Som afslutning på beretningen vil jeg 
gerne sige tak til Finn Trærup og Steen 
Knudsen fo r et godt samarbejde i sæso
nen. Til personalet på kontoret og samar
bejdspartnerne i forbund, kredse og 
distrikter skal der ligeledes lyde en tak fo r 
samarbejdet i den forløbne periode.

▲
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Nye aktiviteter for bredden

►
 E fte r henvendelse til sam tlige  
kredse og d is trik te r m ed ef 

terlysning a f kom peten te  personer, 
blev udvalget sam m ensat af Poul 
Jørgen N ielsen, Tage Petersen, 
Ernst T h ran e  og undertegnede.
Vi har i indeværende sæson været en unik 
sammenarbejdende enhed fokuserende 
på motionistarbejdet fo r seniorer i DBF.

Vi var fra starten klar oven at der alle
rede ved nærværende årsmøde ville blive 
stillet krav om resultater; hvorfor vi straks 
prioriterede aktiviteter ud fra en ideliste 
på 20 punkter Dette har på ko rt sigt - 
indeværende sæson - givet følgende 
resultater:

A k tiv ite t og sam væ r 
fo r m otion is te r
D er har ikke tidligere været afholdt fæl
lesaktiviteter fo r motionister under DBF. 
D er er ingen sikkerhed fo r at det overho 
vedet kan praktiseres, men i april 1993 er 
fastlagt et arrangement fo r disse spillere 
med masser af aktivitet, erfaringsoverfø
ring og socialt samvær Stævnet er place
ret i Middelfart - nært fo r alle - og med et 
meget lavt indskud.

På årsmødet kan I høre hvordan det gik

Landsdækkende holdturnering  
fo r m otion is ter
På vores oprindelige ideliste fremstod en 
landsdækkende holdturnering fo r m otio 
nister Med forbundets nye hovedsponsor 
Favør kom der yderligere gang i realiteter 
i tiltaget, der opstartes i den kommende 
sæson fo r DBF-hold, hold tilm eldt gen
nem Favør firmahold og hold fra andre 
organisationer

Sidstnævnte hold vil efter tilmelding 
give en sidegevinst, Idet vi derigennem 
skaffer kredse og distrikter mulighed fo r 
direkte kontakt til amtsklubber

Landsdækkende seniorrangliste
SU fik jo overdraget ansvaret fo r Senior

klassifikationslisten, og blev dermed place
ret på øretævernes holdeplads. Listen er 
efter vores mening fuldstændig uanvende
lig til sit formål !

Vi arbejder derfor med en rangliste til 
erstatning, og gik efter sommerferien i 
samarbejde med SSU om opgaven. Svært 
- men spændende.

In ternational so m m erle jr
D er findes flere forskellige sommerlejre 
fo r badminton i Europa, men ingen i 
Danmark - hovedlandet fo r europæisk 
badminton. D et prøver vi at ændre på 
ved at indbyde til en international bad
m intonsommerlejr i M iddelfart i august 
måned 1993. Hovedsigtet er landene syd 
fo r Danmark.

Udvalget henter megen inspiration i 
kompendiet »Idræt mod år 2000« og vil 
basere kommende tiltag herpå. Det bety 
der i praksis, at i udvalgets anden sæson 
vil arbejdet fokusere sig på klubben og 
klubbens arbejde fo r turneringspillere og 
motionister

Vi har planer om en sæsonopstart fo r

ledere i dansk badminton med fokus på 
klubben afholdt som en »Klublederweek- 
end« i slutningen af august. Weekenden 
vil, foruden masser af idrætsaktivitet, 
indeholde massiv erfaringsoverførsel og 
socialt samvær

For turneringsspillere i klubber hvor 
man ikke har råd til en træner vil der 
være et tilbud om deltagelse i et kursus 
med den ambitiøse tite l »Selvstyrende 
gruppetræningshold«.

Som et forsøg vil vi deltage i et arran
gement fo r ældre I badminton sammen 
med et distrikt i forlængelse af projektet 
»Æ ldrebadminton« fra det tidligere
BREDU.

Su's nuværende medlemmer er ikke 
kørt træ tte i arbejdet - tvæ rtimod - men 
fordi vi ved, at nye ideer skal fødes konti
nuerligt, vil vi bede jer være opmærksom
me med hensyn til nye dynamiske emner 
til at erstatte SU-medlemmer; ved behov 
fo r udskiftning. Nye koste fejer b e d f t ! ^
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Mange tilbud til dem over 40
• ■ .....

►
Veteranudvalget har i den fo r 
løbne periode bestået af P eter  

G leie, Inge N ielsen, Lars Kure og 
Bjørn H olst-Christensen m ed  
sidstnævnte som fo rm and.

N y  s tru k tu r
Den ny struktur gav VETU en ny place 

ring i systemet, men ikke umiddelbart nye 
opgaver at varetage. O m  placeringen på 
længere sigt er den rette, kan man måske 
godt betvivle, da udvalget - i modsætning 
til mange andre - har såvel administrative 
som arrangementsmæssige opgaver I 
betragtning af, hvor mange forskellige ste
der dette udvalg gennem årene har været 
placeret i systemet, har placeringen dog 
næppe den store betydning fo r det arbej
de, der bliver udført.

O pgaver
Udvalgets hovedopgave er fortsat at få så 
mange spillere over 40 år som muligt til 
at deltage i turneringsspil under en eller 
anden form. Gerne gennem deltagelse i 
de arrangementer som DBF står fo r

De arrangementsmæssige opgaver er 
fortsat en kredsholdmatch, DM individu
elt og DM fo r veteranhold. I skrivende 
stund er de to  førstnævnte arrangemen
te r  afholdt i henholdsvis Langeskov og 
Grenå.

DM i Grenå havde igen i år stor 
opbakning af en deltagerskare på ca. 170 
personer som skulle igennem 200 kampe 
i hovedturneringen i løbet af første 
weekend af marts. Spilleforhold og 
opbakning omkring arrangementet, fra 
såvel Grenå Kommune som den medar
rangerende klub i Grenå, var helt i top.

Sæsonplanlægning
Sammenfald af dato fo r DH/DS-runde og 
DM fo r veteraner individuelt har m edført 
polemik i såvel presse, som i flere klub
ber A f flere grunde har mange beklaget 
dette sammenfald. I veteranudvalget er

man enige i det uheldige, men desværre 
forfalder mange til at forveksle årsag og 
virkning. DM fo r veteraner og tidligere 
fo r O ld Boys har i en menneskealder haft 
sin placering på første weekend i marts. 
Vi er fortsat interesseret i at benytte den
ne weekend - og gerne uden sammenfald 
med DH-turneringen.

D M  fo r veteranhold
Forskellig holdstørrelse, og i nogle tilfælde 
også i alder fo r deltagelse på kredse og 
distrikters veteranhold, giver fortsat pro 
blemer med optimal deltagelse i dette 
arrangement. Problemet vil endnu 
engang blive taget op til drøftelse i forbin 
delse med det årlige sommermøde med 
kredse og distrikters veteranledere.

8 danske spillere deltog i dette års 
mesterskaber i London, og resultatmæs
sigt gav det mesterskaber i D D  40+ til 
Irene Sterlie og Pia F-lolm, Gladsaxe samt 
i DD  50+ .til Brenda Andrew, England og 
Tonny Holst-Christensen, Amager (13. 
mesterskab på 13 år).

Frem tiden
I veteranudvalget arbejder vi - sammen 
med EBU - på at få et internationalt 
veteranarrangement gennemført i 1994. 
Udseende, placering og tidspunkt ligger 
dog endnu ikke fast.

Derimod ligger det fast, at W orld  
Masters Games afholdes i efteråret 1994

i Brisbane, Australien. D er bliver næppe 
mange danske deltagere, men interessen 
fra ind- og udland er tilstede, grundlagt af 
et godt badmintonarrangement i 1989. 
Med nedadgående flypriser og lang 
opsparingstid skal der nok være nogle 
veteraner til at vise flaget til den tid.

Omend det ikke er statistisk bevist, så 
er det udvalgets fornemmelse, at der 
også fremover vil være stigende interesse 
fo r turneringsspil efter det fyldte 40. år

En af forudsætningerne fo r at så man
ge som muligt får glæde heraf en at de 
klassifikationer som ligger til grund fo r 
rangeringer er up to  date. En del af 
arbejdet hermed påhviler kredsenes 
veteranudvalg. Her er det beklageligt, at 
en af disse i årevis har været ude af stand 
til at udarbejde en klassifikation af sine 
spillere. D et medfører problemer i relati
on til åbne veteranturneringer og irrita ti 
on fra spillere, som er impliceret i ops
tående problemer

Som vanligt fø ler vi, at vi har haft et 
godt samarbejde til alle sider og er blevet 
vel modtaget, hvor vi har været. D et ind
try k  gør udvalgets medlemmer interesse
ret i at fortsætte arbejdet fo r DBF.

A
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Elv-rafting på

Når solen smelter sneen på fjeldene i den tidlige sommer, svulmer Trysil- 

elven op - og så er det højsæson for elv-rafting!

I gummibåd på den brusende elv
Fra m idten af maj t i l  s idst i jun i kan I komme med erfarne ledere 

på fosse-færd ned ad e t frådende stykke  på Trysil-elven. Turen 

foregår i sto re  gummibåde og er en barsk, men helt ufarlig  ople 

velse.

Det er en forudsæ tning fo r a t deltage i Elv-rafting, a t a lle  del

tagere kan svømme og a t man er fy ld t 16  år. 16 t i l  18-årige kun 

i følge med voksne.

Turen varer mellem 3 1 /2  t i l  5 tim er og der serveres frokost 

undervejs.

Pris pr. person (ved m indst 5 personer), 

incl. gummibåd, våddragt, lunch og leder

Familie-rafting
En le tte re  tur, hvor også børn fra 7-års alderen kan deltage. Der 

serveres frokost på turen.

Pris pr. person (ved m indst 5 personer), 

incl. gummibåd, våddragt, lunch og leder.

Begge tu re  begynder i Sølenstua, 74 km nord for Trysil og delta 

gerne må selv sørge for transport. Få yderligere oplysninger hos 

Stena Line Specialrejser, te lefon 96 200  200.

Spændende, aktiv ferie i Trysil
Trysil er e t fund for eventyrlystne grupper. I den pragtfulde fjeld- 

og vildm arksnatur er der skabt alle muligheder for spændende 

oplevelser.

Padl i kano på Trysil-elven e ller prøv en tømmerflådetur. Tag 

med leder på ridetur I fje lde t e ller på en hunde-safari. Prøv fiske 

lykken e ller bestig  en a f de mange fje ld toppe. Mulighederne er 

uden grænser i Trysil...

Bo i Skurufjellet Hyttegrend
De nye hytte r er opført i typ isk  norsk s til og ligger på nordsiden 

af T rysilfje lle t.

Der er hytte r fra 8  og op t i l  24  personer. Alle hytte r har TV, 

pejs, sauna og køkken med opvaskemaskine, flere soverum 

sam t to ile t med bad. Prisen er incl. valgfri færge Frederikshavn- 

Oslo, Moss e ller Göteborg tu r /re tu r  incl. valgfri biler e ller bus.

Pris pr. hytte  ved 15  personer i 2 døgn,

1 6 /5  - 2 7 /6  sam t 2 5 /7  - 2 4 /1 0  -93

Tillæ g pr. person ud over 1 5  for 2  døgn 100 ,- k r  o g  for følgende døgn 50,- kr.

Fra Oslo t i l  Trysll er der 2 1 0  km, fra M oss 2 7 0  km  o g  fra Göteborg 500  km.
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5  eventyr-dage i Brands

Giv holdet eller gruppen en række spændende vildmarks-oplevelser ved 

Klarålven i det nordlige Vårmland!

At rejse er at leve...
Første dag går turen med Stena Line fra Frederikshavn t i l  Göte

borg, Moss eller Oslo. I Branäs indkvarteres gruppen i 8-perso- 

ners hytte r af høj standard. I hytten er opholdsrum med kabel-TV, 

køkken, bad og to ile t sam t 2 soverum.

I kano og på mountain-bike
Anden dag sta rte r halvdelen af gruppen (max. 16  personer) med 

a t padle s tille  og ro lig t ned ad elven - og den anden halvdel af 

gruppen cykler gennem den afvekslende vildmarksnatur, fo r at 

mødes med kano-gruppen ved frokosttid .

Efter frokosten bytte r de 2 hold kanoer og mountain-bikes.

Elv-rafting
Tredie dag står programmet på elv-rafting i gummibåd. Elv-rafting 

er en spændende og ganske ufarlig  udfordring for alle deltagere.

Efter en ko rt instruktion  skal holdet på 6-10 personer sammen 

med den erfarne guide føre den store  gummibåd gennem Klar- 

ålvens mange strømhvirvler og fald. Efter turen, der varer en t i 

mes tid , serveres vildm arksfrokost ude i det fri.

Om aftenen grilles snobrød og flæ sk over bål ved elvbredden.

Fjeldvandring
Fjerde dag pakkes rygsækken t i l  en 4-5 tim ers tu r ind over fje l 

det og gennem vildm ark. Det bliver en oplevelsesrig dag med 

mange nye ind tryk. Området ved Branäs har e t r ig t dyreliv, så 

der er gode muligheder fo r a t møde elge, bævere og ryper under

vejs. M id t på dagen holdes pause og der spises vildm arksfro 

kost.

Branäs
Femte dag tages afsked med Branäs og turen går hjem over Os

lo, Moss e ller Göteborg. Pris incl. valgfri færge Frederikshavn- 

Oslo, Moss e ller Göteborg tu r / re tu r  med biler e ller bus, 4  over

natn inger i hytte , 1 /2  dag i kano, 1 /2  dag på m ountainbike, elv- 

rafting med guide og frokost, g rilla ften  og fje ld tu r med frokost 

Pris pr. person ved m indst 15  deltagere 

8 /5  - 3 /1 0  -93 ved bestilling  før 1. juni

Tillæ g pr. hy tte  ved b estilling  e fte r 1. ju n i 60,- kr. Fra Göteborg t i l  Branäs e r der 3 90  km,

Bestil hos Stena Line Specialrejser, Frederikshavn, tlf. 96 200 200.

Vi giver også gerne tilbud på bus fra Danmark til Branäs.

/ B å

Stena Line
-ve jen  til op levelser
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Plus i driftsregnskabet
M Ê Ê Ê Ê Ê Ê m m
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Ø M  Formand
Jørn E. Hansen

D en »ord inæ re« d rift g iver e t  
s to rt overskud - tab  og ned 

skrivninger m ed fø re r e t regnskabs
mæssigt underskud.
Ne top nu, hvor denne beretning bliver til, 
er avisernes overskrifter fyldt med oplys
ninger om de store bankers regnskabs
mæssige resultater fo r 1992. De viser alle 
kæmpemæssige underskud, som kunder
ne nu skal »betale for«.

Ser man lidt efter i regnskaberne og 
hører på bestyrelsesformændene, er der 
dog den trøst, at »den ordinære drift har 
givet et pænt overskud, men tab og 
hensættelser har m edført de store 
underskud«. D et er med andre ord dis
positioner tru ffe t i tidligere regnskabspe
rioder; der medfører de røde tal.

D et regnskabsår der nu afleveres, ved 
rører perioden fra I . juli 19 9 1 til den 30. 
juni 1992. Tallet på bundlinien er et 
underskud på kr 3 5 1.596. D et er natur
ligvis tris t at fremvise et sådant resultat, 
men der hører en forklaring med.

Forbundets »normale drift« giver et 
nydeligt resultat, nemlig et overskud på 
kr 694.553. D et er akkurat, som hos ban
kerne, dispositioner i tidligere regnskab
sår der gør at Dansk Badminton For- 
bund's regnskab også viser røde tal.

Driftsregnskabet
Resultatet fø r ekstraordinære poster er 
flot, også flottere end det var forventet i 
budgettet - og en radikal forbedring i fo r 
hold til 1990 /91. Der var budgetteret 
med et overskud på kr 363.000, mens 
det faktiske resultat blev ca. kr 695.000. 
Afvigelsen fra budgettet er sammensat af 
større indtægter på kr I 14.000 og lavere 
udgifter på kr 3 17.000.

Indtægtsforøgelsen skyldes, at vor kas
serer ved en bevidst indsats igen har op 
nået en særdeles god forrentning af fo r 
bundets likvide m idler Der er en indtægt 
på knap 300.000 kr, som hidrører fra an
bringelse af den likvide beholdning. Her

udover er der opnået større tilskud end 
forventet - kr. 47.000.

Team  D an m ark
Det er bemærkelsesværdigt, at Team 
Danmark's direkte tilskud til træningscen
trene er steget kraftigt i forhold til 
1990/91. Dette skyldes bl.a. oprettelsen 
af centre i Århus og Allerød. Stigningen 
er på 31% til kr 2.248.000.
Besparelser
Udvalgene har under et sparet kr 8.000. 
D er er dog store forskelle mellem udval
gene.

Seniorspilleudvalget sparede jo et væs
entligt beløb, da kvindelandsholdet ikke 
kvalificerede sig til Uber Cup. Det var i sig 
selv ikke ønskeligt, men det bliver unæg
telig lettere at holde udgiftsbudgetterne. 
Hvis dansk deltagelse i Thomas Cup også 
svigter vil flere økonomiske problemer 
være løst, men det er næppe heller poli
tisk ønskeligt. Det meste af besparelserne 
fra Uber Cup blev i øvrigt brugt på andre 
aktiviteter

Seniorudvalget viste en besparelse på 
ca. kr 29.000 ialt.

Ungdomsspilleudvalget har været 
meget dygtig til at budgettere eller dispo
nere, Budgetafvigelserne er to ta lt meget 
små, selv om der er store afvigelser på 
enkelte områder

Holdturneringsudvalget fremviser nok 
den største afvigelse fra budgettet. A fvi
gelsen mellem den realiserede udgift på 
kr 260.766 og det budgetterede beløb, 
kr 141.000, kræver en forklaring. Beløbet 
indeholder en hensættelse til næste år på 
kr 70.000.

Hovedbestyrelsen har ønsket at fast
holde det »normale« tilskud til D H -tur- 
neringen, uanset at der i regnskabsåret 
var opkrævet mere til transport end de 
faktiske udgifter Budgettet burde ved 
samme lejlighed have været justeret. Der 
blev i det foregående regnskabsår hensat 
kr 60.000 til anvendelse fo r holdturnerin 
gen. Disse to  beløb er derfor til rådighed 
fo r indeværende regnskabsår og fo r 
næste år hvor der yderligere sker en 
voldsom ændring i holdturneringens 
form. Med disse hensættelser har vi på 
forhånd sikret os mod store udgiftsæn
dringer fo r de deltagende hold.

Arrangementsudvalget kan vise en 
stor besparelse vedrørende Danish Open 
- og især fo r rejseudgifter til udenlandske 
spillere.

Veteranudvalg, Uddannelsesudvalg og 
Dommerudvalg kan alle vise pæne bespa
relser; en af årsagerne er at en del af de 
budgetterede aktiviteter ikke blev afholdt.

Fællesudgifterne faldt kraftigt i 19 9 1192 
i forhold til året fø r Det skyldtes bl.a., at 
der i 1990 /91 blev anvendt store beløb til 
indkøb af baner samt videoudstyr I øvrigt 
er der sparet mange små beløb på de 
enkelte poster fo r fællesudgifter og fo r 
kontorpersonale incl. landstræner Ialt er 
der fo r disse to  væsentlige områder spa
ret kr 209.000.

Ekstraordinæ re poster
»Ekstraordinære« er poster der adskiller 
sig fra det normale og ikke kan forventes 
at komme igen.

Indeholdt i de ekstraordinære indtæg
te r  e r der et overskud fra lotteriet i 1992 
på kr 90.000 samt efterreguleringer ved 
rørende VM og Danish Open fra 
1988/89. Ekstraordinære udgifter indehol
der to  beløb. Der er i forbindelse med 
afvikling af forbundets tilgodehavende hos 
TeleSport ApS indgået et forlig, der har 
medført, at forbundet har måttet afskrive 
et tilgodehavende på knap kr 5 9 1.000. 
Dette er naturligvis g jo rt fo r at sikre 
imod endnu større tab.

Den anden hovedpost er en nedskriv
ning, vi har foretaget i gældsbreve og 
andre tilgodehavender hos bladet »Bad
minton«. Med bladets nuværende økono
miske grundlag har vi vurderet, at det ville 
være helt urealistisk at forvente en indfri
else af disse tilgodehavender En del af 
mellemværendet skyldes forpagtningsaf
gift, som ikke er afregnet, og lotteriover
skud, der er udlånt til bladets drift. Der er 
ikke tale om, at der i dette regnskabsår er 
lidt et tab, men at der nu e r foretaget en 
realistisk kursfastsættelse af værdien. Set i 
bakspejlet er det nemt at påstå, at der 
løbende burde have været foretaget en 
realistisk vurdering. Ialt udgør beløbet 
vedrørende bladet »Badminton« kr 
625.000.

Egenkapitalen
Forbundets formue er fortsat af en 
acceptabel størrelse, der giver den nød
vendige handlefrihed. De foretagne ned
skrivninger af vore tilgodehavender har 
naturligvis nedbragt den talmæssige egen
kapital. Likviditetsmæssigt sker der ingen 
forringelse, da ingen af de nedskrevne 
værdier har været til rådighed.
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Udviklingsfonden er i år mindsket ved 
et forbrug til nye områder med kr 
37.000. Der er herefter kr 3 18.000 til 
anvendelse. En stor del af puljen er bevil
get til anvendelse I 1992/93. Men der er 
fortsat en beholdning til brug fo r nye ide
e r og uopdyrkede områder - også i 
1993/94. Det ville have været behageligt 
at have forøget puljen med en del af 
årets flotte overskud. Dette er jo imidler
tid beslaglagt, og en yderligere henlæggel
se ville direkte fragå i egenkapitalen.

Bladet »Badminton« har været - og er 
fortsat et godt diskussionsemne. Efter 
den fremtrædende plads i årets regnskab, 
bliver lysten til debat formentlig ikke min
dre. Det er nok generelt, at der savnes 
en klar holdning til bladets eksistens
grundlag og forbundets informationsbe
hov. »Bladudvalget« arbejder stadig på at 
finde den organisatoriske model, der kan 
sikre, at forbundet fortsat har et blad, at 
dette udnyttes af forbundets organer til 
informationsformidling, og at økonomien 
kan styres.

Landslotterie t
Lotteriet var i 1991/92 en betinget suc
ces. Der blev, som det var krævet, afsat 
godt 200.000 lodder D et indbragte klub
berne et tilskud på knap 1,000.000. For at 
nå salgsmålet, blev en del af det resteren
de overskud anvendt til salgsfremmende 
arbejde. Overskuddet til bladet »Badmin
ton« og DBF blev derfor mindre.

Netop nu er lo tteriet fo r 1992/93 i 
fuld gang. Der er forudbestilt lidt færre 
lodder men til gengæld anvendes der et 
mindre beløb til at afsætte lodderne, og 
vi forventer at det nye samarbejde med 
Favør vil medføre en øget opmærksom 
hed omkring lotteriet.

Bogholderiet er blevet moderniseret 
med et nyt EDB-program, således at der 
kan opbygges kontoplaner og udskrifter 
efter de enkelte udvalgs behov. Det er et 
område, som vi arbejder med i det nye 
regnskabsår

Den »N y struktur« vedrører jo ikke 
det år, som regnskabet om fatter De ny 
budgetter fo r 1992/93 er efter gennem
førelsen af den ny struktur opdelt ander
ledes. I hovedoversigten er det nye bud
get forsøgt opsplittet efter den gamle 
struktur således at en sammenligning er 
mulig.

N y Hovedsponsor
Favør er fra I, januar blevet DBF's 
hovedsponsor Dette vedrører derfor ik
ke den periode, som beretningen omfat
te r D et er alligevel ikke helt uinteressant. 
Aftalen er indgået fo r to  ån men fo r 
håbentlig vil den vare i flere. D et er ideen 
at profilere Favør og BAD M IN TO N  sam
men. D et er kun relevant, hvis begge par

te r  opnår en fordel. DBF har m ødt en 
meget positiv indstilling fra Favør da vi 
henvender os til den samme målgruppe.

Team Danmark og DBF har ved Ind
gåelse af denne aftale bevidst undgået at 
binde klubber distrikter eller kredse. 
Aftalen forpligter kun de dele af forbun 
det som styres fra hovedbestyrelsen og 
forretningsudvalget. D erfor har det været 
en meget stor positiv overraskelse, at så 
mange har henvendt sig med gode ideer 
til et samarbejde med Favør og kædens 
supermarkeder Det er ved at decentrali
sere beslutningen om tilslutning, der 
opnås de bedste resultater

I aftalen med Favør indgår en række 
opvisningskampe med elitespillere og 
lokale spillere. Disse opvisningskampe 
arrangeres sammen med det lokale 
Favørsupermarked. D er arrangeres også 
en landsdækkende motionistturnering, 
som Seniorudvalget er i fuld gang med at 
planlægge.

Ideer til samarbejde med det lokale 
favør-supermarked kan fint gennemføres, 
uden at DBF eller Favør-marketing ind

blandes. Ideer om mere omfattende sam
arbejde bør koordineres, således at kon 
trakten til Favør går igennem DBF's sekre
tariat eller sponsorudvalget. Den betaling, 
som DBF opnår ved en hovedsponsoraf
tale, går via Team Danmark. Aftalen med
fø rer gennem den kontrakt som DBF har 
med Team Danmark, at de økonomiske 
rammer på ko rt sigt ikke udvides. På læn
gere sigt er der en stor fordel forbundet 
med at have en hovedsponsor Favør og 
dansk badminton fremtræder begge 
mere i befolkningens bevidsthed .

Ved næste forhandling med Team 
Danmark er udgangspositionen i DBF’s 
Favør! Det opsøgende arbejde lettes. Det 
gøres lettere at finde supplerende spon
sorer

Derfor: Vis, at Dansk Badminton For
bund og Favør ka'.
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Resultatopgørelse
i  t o r  t i d e n  1 .  j u l i  1 W  1 - 5 U .  j u n i ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ l i

Regnskab Budget

N o te 90 /91 9 1 /9 2 9 1 /9 2 9 1 /9 2 9 2 /9 3

tk r O p r Rev. Rev.

tk r tk r tk r

Kontingent kredsene.................................... 6 0 9 6 0 4 .7 4 0 ,0 0 6 1 0 6 1 0 6 0 0

DIF tilskud (tipsm id le r)................................. 3 2 7 4 3 .4 9 7 .7 3 9 ,0 0 3 4 9 5 3495 3 8 0 0

1 Team D anm ark tilskud (b ru t to ) .................. 1897 2 .2 4 8 .1 8 6 ,7 2 2 5 3 0 2 5 3 0 2581

1 Tilskud fo rde lt (incl. træ ningscentre)........... -1 8 9 7 -2 .2 4 8 .1 8 6 ,7 2 -2 5 3 0 -2 5 3 0 -2581

2 Sponsorer (genere lt).................................... 0 4 9 5 .5 7 0 ,5 0 0 0 0

2 Sponsorer (arrangementsafhængig)............ 5 0 6 6 5 4 .6 8 9 ,6 0 1200 1 190 1025

3 Tilskud i ø v rig t.............................................. 241 2 6 0 .4 7 3 ,0 0 2 1 3 213 2 0 4

4 A ndre  indtæ gter........................................... 4 0 0 203 .030 ,01 198 198 1 17

5 Renter m.v..................................................... 363 3 3 1 .2 9 4 ,8 8 2 5 0 2 5 0 2 5 0

Ind tæ gter (fælles) i a lt ........................ 5393 6 .0 4 7 .5 3 6 ,9 9 5966 5966 5996

6 Servicevirksomhed (dækningsbidrag)......... 83 9 2 .9 2 6 ,3 4 7 0 7 0 7 0

Ind tæ gter &  DB servicevirksom hed i a l t .... 5476 6 .1 40 .4 6 3 ,33 6 036 6026 6066

7 Seniorspilleudvalg................................ s s u 1075 1 .212 .306 ,92 1241 1241 1254

8 Ungdom sspilleudvalg.......................... usu 3 4 9 3 7 5 .8 3 8 ,5 8 365 365 471

9 Breddeudvalg....................................... BREDU 55 4 8 .9 0 9 ,2 6 5 4 54 83

10 Holdturneringsudvalg ......................... HU 2 2 6 2 6 0 .7 6 6 ,6 7 166 141 2 5 0

1 1 Arrangem entsudvalg........................... A U 5 6 5 4 2 5 .8 1 4 ,4 5 5 0 0 4 7 5 591

12 Veteranudvalg..................................... VETU 6 7 4 9 .7 8 3 ,4 7 7 0 7 0 7 0

13 Uddannelsesudvalg.............................. U D U 184 2 2 8 .9 3 5 ,9 8 2 8 7 2 4 7 2 3 0

14 D om m erorgan isa tion ......................... D O 1 18 8 2 .7 7 5 ,6 4 1 14 1 14 1 18

15 In te rnationalt udvalg........................... IN TU 25 4 6 .0 7 3 ,4 2 32 32 75

VM  1 9 9 1 .............................................. 95 0 ,0 0 0 0 0

16 Hensættelser........................................ -6 2 0 ,0 0 0 0 0

U dvalgsaktiv ite ter (n e tto ) i a l t ......... -2 6 9 7 -2 .7 3 1 .2 0 4 ,3 9 -2 8 2 9 -2739 -3 14 2

Resultat fø r fæ llesomkostninger................... 2 7 7 9 3 .4 0 9 .2 5 8 ,9 4 3 2 0 7 3 2 8 7 2 9 2 4

17 Repræsentantskabsmøde.............................. 78 8 5 .7 6 2 ,4 6 7 0 7 0 100

18 Bestyrelsen.................................................... 8 2 1 13 .592 ,40 105 105 85

19 Forretn ingsudvalget....................................... 6 7 8 1 .7 4 9 ,5 3 80 80 89

20 Fællesudgifter i ø v rig t.................................... 521 3 3 7 .9 1 3 ,7 6 4 4 2 4 3 2 3 9 7

Fæ llesudgifter i a l t ............................... -7 4 8 -6 1 9 .0 1 8 ,1 5 -6 97 -687 -671

Resultat fø r adm in istration........................... 2031 2 .7 9 0 .2 4 0 ,7 9 2 5 1 0 2 6 0 0 2 2 5 3

21 Kontorpersonale incl. landstræ ner............... 1733 1 .605 .693 ,93 1748 1748 1728

22 K onto rudg ifte r............................................... 5 0 3 4 8 9 .9 9 3 ,0 3 4 8 9 4 8 9 4 9 9

A dm in istrationsudgifter i a lt ............. -2 2 3 6 -2 .0 9 5 .6 8 6 ,9 6 -2 2 3 7 -2237 -2 2 2 7

Resultat fø r ekstraord. p o s te r...................... -2 0 5 6 9 4 .5 5 3 ,8 3 2 7 3 363 2 6

23 Ekstraordinære ind tæ gter............................. 13 159.276,51 0 0 0
23 Ekstraordinære udgifter................................. 0 -1 .2 0 5 .4 2 7 ,2 6 0 0 0

Å rets  resu lta t....................................... -1 9 2 -3 5 1 .5 9 6 ,9 2 273 363 26



Badminton-materialer
Velkommen til 
badminton
God introduktion for »nye badm in 
tonmedlemmer«.
A5 folder, 8 sider.
Kr. 3,- (incl. moms).

B a d m in lo n træ f

D ii t 'k  B 'jrfnrinu x i K x tx in J

Badmintontræf
Inspiration til klub- 
og skolearbejde 
A5 hæfte, 16 sider.
Kr. 5,- (incl. moms).

SPILLEREGLER Spilleregler
«

Hæfte
14 sider.
Kr. 5,- (incl. moms).

Teknik i 
badminton
Til kursus og inspiration i træ ner
jobbet.
A4 hæfte, 76 sider.
Kr. 110,- (incl. moms).

r  -v

Psykologi i

i iÉp badminton
i Til kursus og inspiration i træ ner-
i jobbet.

/ ' ! A4 hæfte, 24 sider.
Kr. 50,- (incl. moms).

Taktik i 
badminton
Til kursus og inspiration i træ ner
jobbet.
A4 hæfte, 56 sider.
Kr. 75,- (incl. moms).

m rn n s Træningslære i 
badminton
Til kursus og inspiration i træ ner
jobbet.
A4 hæfte, 44 sider.
Kr. 75,- (incl. moms).

i

T U R N E R IN G S F O R M E R  

*  1

B A D M IN T O N

1

•  OMM «AØtttWIV« røUNnt) •• IW»

Turneringsformer i 
badminton
Inspiration til klubarbejde 
A4 hæfte, 15 sider.
Kr. 20,- (incl. moms).

Organisation i 
badminton
Til kursus og inspiration i træ ner
jobbet.
A4 hæfte, 46 sider.
Kr. 70,- (incl. moms).

Håndbog
Uundvæ rligt værktøj for alle bad 
m intoninteresserede.
A5 bog, 208 sider.
Kr. 55,- (incl. moms).

Børn i
M ate ria le rne  kan b es tilles  d irekte  p å  fo rbunde ts  kontor. A lle  

p ris e r e r excl. forsendelse.

Videobånd Vi ha r e t u dva lg  a f VH S-bånd til ud le jn ing. U dle j-

badminton n ing  kr. 70,-, incl. m om s pr. uge  pr. bånd. 

Klub: Tlf.:
Til kursus og inspiration i træ ner
jobbet.
A4 hæfte, 51 sider.

Adr.:

Beløbet kr. er vedlagt i check.
Kr. 85,- (incl. moms).

Vi ønsker:

D ansk B adm in ton  Forbund  . Id ræ tte n s  H us . B rø n db y  S tad ion  20 . 2 6 0 5  Brøndby. T lf. *42  45 55 55
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små klubber vender tilbage
■

►
v /Pete r Jensen. En sæson e r  
gået. D e r  har væ ret m ange  

fo randringer i kredsen, nogle e r gå 
e t stille af, andre ikke. E fte r sidste 
repræ sentantskabsm øde nedsatte  
bestyrelsen en del udvalg: hånd 
bogs-, sponsor og lovudvalg, blad-, 
bredde- og strukturudvalg . F o rre t 
ningsudvalget blev nedsat m ed Pe
te r  G leie , Le if Andersen, Poul L e t 
holm , B jarne Eriksen og Edith Fin- 
derup.
To måneder inde i den nye sæson med
delte formanden Peter Gleie, at han med 
øjeblikkelig virkning trak sig fra al lederger
ning såvel i kredsregi, som i DBF regi. Bag
grunden fo r beslutningen, som Peter 
Gleie angav den, var den, at han følte, han 
manglede bestyrelsens tillid. Han ønskede 
ikke at indkalde bestyrelsen fo r at klar
lægge sagen.

Bestyrelsen behandlede derefter sagen 
på et ekstra bestyrelsesmøde og beslutte
de at konstituere Peter Jensen som fo r 
mand. Efter sommerferien trak den ny
valgte BREDU-formand, Axel Sørensen, 
sig fra arbejdet. Der blev derfor; fo r første 
gang i mange år; brug fo r kredsens supple
anten O le Holm og Henry Christensen. 
Bestyrelsen valgte derefter at lade BREDU 
repræsentere ved Annette Persson og 
Tom Nielsen samt UDU repræsenteret 
ved John O le Aabyrt i bestyrelsesarbejdet.

Til Dansk Badminton Forbunds hoved
bestyrelse blev der udpeget følgende: Pe
te r  Jensen, Leif Andersen, Poul Letholm 
og Anker Hvidesten. Til DBF’s udvalg fo r 
ny DH-turnering udpegede kredsen O le 
Søndergaard.

Bestyrelsen valgte i starten af sæsonen 
at skifte annoncesælger D e t hidtidige fir 
ma, »Reklamegården«, levede ikke op til 
forventningerne. Et nyt samarbejde blev 
etableret med »SBKr Reklame« ved Let
holm Nielsen.

Samarbejdet har resulteret i stigende 
indtægter Denne stigning forventes fo r t 

sat i den kommende sæson. Sæsonen har 
også været med de velkendte hovedspon
sorer; TACTIC, TUBORG SPORT og G O 
MARK. Disse aftaler løber endnu nogle 
år hvilket har givet annoncesælgeren en 
god baggrund fo r det videre salgsarbejde.

Også leverandører af tryksager er skif
tet. Bestyrelsen valgte at udbyde en del af 
arbejdet, fo r derigennem at drage fordel af 
den større konkurrence på markedet. Det 
lykkedes at finde et firma, der kunne klare 
opgaverne og samtidig spare kredsen ca. 
20%. Lidt startvanskeligheder måtte tages 
med, men samarbejdet fungerer fint nu.

D et nedsatte strukturudvalg barslede 
efter sommerferien med et oplæg. Dette 
tog udgangspunkt i øget selvbestemmelse 
fo r de enkelte udvalg.

Selvbestemmelse både fo r økonomi og 
aktiviteter Kredsen afholdt derfor fælles
møde fo r alle kredsledere med det formål 
at beskrive de nuværende arbejdsområ- 
der/-opgaver samt debattere den frem ti
dige struktur Bestyrelsen arbejdede der
på videre med resultaterne af fællesmø
det. Resultaterne foreligger nu med en fyl
dig ansvars- og arbejdsbeskrivelse fo r alle 
funktioner i kredsen, og ikke mindst med 
en struktur der er bedre tilpasset de nuti
dige forhold. Tilpasningerne vil kræve en 
enkel lovændring, og denne vil blive fore 
lagt på repræsentantskabsmødet.

Håndbogen er der også i denne sæson 
brugt mange tids- og pengeressourcer på. 
O fte er derfor spørgsmålet: Er det den 
håndbog klubberne ønsker? - Er omfanget 
af håndbogen det rigtige? - Er udsendelses
tidspunktet det rigtige? Tilbagemeldinger
ne er desværre få!
Ynglingegruppen

Bestyrelsen har debatteret, hvordan vi 
fremover tackler ynglingegruppen. Igen
nem snart mange år er ynglingegruppen 
kastet hid og did. I forbundet er elite-yng
lingene placeret hos seniorerne. Dette er 
også tilfældet i mange klubber I kredsen 
har de været placeret hos ungdommen, og 
i nogle år har der nærmest været vandtæt
te skodder fra gruppen og op til seniorud
valget. Bestyrelsen har derfor besluttet, at 
der fra den kommende sæson nedsættes 
et »tværfagligt« udvalg bestående af yng
lingelederen (USU), Ta-lentlederen (SSU) 
og elitelederen (SSU). D et er så tanken, 
at dette udvalg sammen koordinerer akti
viteterne fo r spillergruppen 16-23 årige. 
Derved bliver der frig jo rt nogle økono 
miske ressourcer

Dommerne har igennem en del år været 
»uden« fo r kredsen. De har modtaget 
økonomisk tilskud fra kredsen fo r at kun
ne bevare aktiviteterne.

Bestyrelsen i kredsen har lagt op til at nor
malisere dette forhold. Det er besluttet at 
tilbyde dommerklubben fuld udvalgssta
tus i kredsen. Dette betyder at de kan væl
ge eller nedsætte et udvalg med de rele
vante poster og at udvalgsformanden er 
repræsenteret i kredsens bestyrelse.

D et af bestyrelsen nedsatte fo rre t 
ningsudvalg har igennem hele sæsonen ar
bejdet med den fælles drift af kredsen. O p 
gaverne er mangesidede og spænder lige 
fra papirindkøb til forhandling af sponsor
kontrakter En meget stor del af arbejdet 
gives af bestyrelsen med koordinering af 
fælles opgaver opfølgning af økonomi, ak
tiv ite ter repræsentantskabsmøde og plan
læggelse af bestyrelsesmøder En del tid 
er brugt på vores kontorforhold. Igennem 
mange år har ordet kontor været lig med 
et privat hjem, først hos Bjarne og Birgit 
Eriksen, i de senere år hos Henning B. 
Clausen i Gilleleje. Dette har ikke været til 
fredsstillende, hverken fo r beboerne eller 
fo r kredsen. Aftalen om kontor i Gilleleje 
ophører derfor med udgangen af sæso
nen. Opgaverne, der har været betjent af 
kontoret, vil efterfølgende blive delt ud 
på FU-medlemmerne.

Dansk Badminton Forbund vedtog på 
repræsentantskabsmødet i maj måned en 
ny struktur Denne indebærer at forbun 
det er opdelt i en politisk og en udøven
de del.

I den politiske del, hovedbestyrelsen, 
har alle kredse og distrikter hver mindst 
en repræsentant, og SBKr har fire repræ
sentanter Som tidligere nævnt, er kred
sens folk her Peter Jensen, Leif Andersen, 
Poul Letholm og Anker Hvidesten.

D et er tanken, at hovedbestyrelsen skal 
fastlægge politikken fo r forbundet. Den 
udøvende del varetager de opgaver som 
forbundet nu engang arbejder med. Til 
dette er der fire sektioner: Udvikling, ar
rangement, elite og økonomi/sponsor 
Disse sektioner har så igen en hel del un
derudvalg, mange af dem kendes fra tid li 
gere f.eks. USU, SSU, VETU, arrangement- 
og dommerudvalg, men en del nye er 
kommet til. Der er blandt andet kommet 
nyt instruktør-/trænerudvalg, klubkontakt- 
og lederuddannelsesudvalg (KKLU), seni
or- og ungdomsudvalg.
Udvalgslederne, der er valgte folk har

4ft
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sæde i sektionsudvalgene, og sektionsfor- 
mændene har sæde i forretningsudvalget. 
En kompliceret men vidtfavnende opbyg
ning. Forretningsudvalget består af fo r 
mand og næstformand samt lederen af 
hver enkelt sektion. D et er endnu svært 
at sige, om denne opbygning virker Det 
må vi lade tiden afgøre.

Et enkelt af udvalgene under udvik
lingssektionen, nemlig KKLU, har haft 
utrolig fa rt på. Udvalget står fo r projektet 
med at skabe kontakt klubber og forbun 
det imellem. Materialet til hele projektet 
blev produceret i sommerferien og lå klar 
i august måned. Derpå indkaldte man 
ledere fra kredse og distrikter til e t orien 
teringsmøde i midten af september 
måned. SBKr måtte desværre melde fra 
til mødet. Årsagen var manglende tid  i 
forbindelse med opstart af alle kredsens 
aktiviteten samt at kredsen havde skiftet 
formand og BREDU-leder Dette fik 
bestyrelsen naturligvis megen kritik fon 
Først med et brev fra DBF’s formand, 
Hans Henrik Fløe. Siden kunne alle læse 
om det I dagbladene. Kritikken i dagbla
dene fandt bestyrelsen dog skudt langt 
over målet. Bestyrelsen har naturligvis 
svaret forbundet og forklaret med hvilken 
baggrund, der blev meldt afbud. Efterføl
gende er det normalt gode forhold tllf 
orbundet etableret igen. D et er siden lyk
kedes at etablere en arbejdsgruppe i 
kredsen, der varetager KKLU-opgaverne. 
Gruppen ledes af Annette Persson, og er 
allerede i gang med arbejdet på at 
uddanne ledere til konsulentbesøg i klub
berne.

Fæ rre m ed lem m er
Medlemstallet i kredsen har i et par år 
været fo r nedadgående. Små klubber har 
meldt sig ud, store klubber har haft fal
dende medlemstal. Men nu viser det sig, 
at de mindre klubber igen indmelder sig i 
kredsen. Desværre har de større klubber 
stadig frafald af medlemmer; så to ta lt er 
der en medlemsnedgang på ca. 3%. Det 
faldende medlemstal har naturligvis også 
bevirket, at kontingent-indtægterne er fo r 
nedadgående. Kredsen har indtil videre 
kunnet klare det ved forøgede sponsor 
og annonceindtægter MEN skal det høje 
aktivitetsniveau, som kredsen har fasthol
des, må der skaffes flere penge end ved 
den automatiske kontingentregulering.

En af mulighederne en at aktiviteterne 
er selvfinansierende, og det betyden at 
der skal flere deltagere til aktiviteterne 
eller en højere brugerbetaling, Derved 
kan klubberne også bedre signalere, hvil
ke aktiviteter de ønsker kredsen skal 
afholde. Ved denne metode vil kontin 
gentpengene blive brugt til at servlcere 
klubberne med. Fremtiden kan og skal 
klubberne bestemme. D et er derfor vig

tigt, at vi får stillet spørgsmålene:
- Hvad vil klubberne bruge kredsen til? 

- Hvad kan kredsen hjælpe klubberne 
med?

Noget af fremtiden er allerede startet; 
aktiviteter på et bredere plan. Der er tan 
ker fremme om at arrangere SM fo r 
motionister Kredsen er ved at etablere et 
samarbejde med et firma om stævner 
over hele Sjælland fo r alle de mange ung
domsspillere, der går rundt hjemme i 
klubberne med manglende mulighed fo r 
at komme ud at spille. Kredsen er igang 
med lederuddannelse, mere interessante 
årsmøder træningslejre fo r børnene, eller 
hvad med en familiebadminton-sommer-

lejr Kredsen har konsulenter; der kan tage 
på besøg i klubberne, trænere der kan 
afholde kurser i klubberne, og ledere der 
kan undervise på klubkurser I det hele 
taget har du/ klubben mange muligheder 
fo r i fremtiden at få noget ud af Sjællands 
Badminton Kreds, så rigtig god fornøjelse.

A
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Flere opgaver ud til distrikterne

Formand 

Rene Toft

Som  d e t e r  m ed så m ange ting  
her i livet, så går d e t snart lid t 

op og snart lid t ned. Således e r  det 
også m ed m edlem sta llene i såvel 
d is trik te r som i kredsen. For 
nuvæ rende ser det ud til, a t vi fo r  
kredsen som helhed har en m ed 
lemstilbagegang. Jeg skal her, hen 
vise til d istrikternes beretninger. 
Igen vil jeg Ikke fokusere på de enkelte tal 
i alt fo r udpræget grad. VI må lære at leve 
med, at nogle klubber forlader os, og 
andre kommer til. VI har måske nået - 
efter tidligere sæsoners store fremgang - 
et mætningspunkt, hvor vi ikke bare kan 
regne med fremgang i såvel klubantal 
som medlemstal.

Måske slår den nye folkeoplysningslov 
igennem på nuværende tidspunkt. I adskil
lige kommuner er det ligefrem blevet en 
»ulempe« at have medlemmer over 25 
år D et kan ikke udelukkes, at nogle kom 
muners »byordninger« er blevet skruet 
således sammen, at det er nødvendigt fo r 
klubberne at »tænke« rationelt og øko
nomisk. Udelukkes kan det I hvert tilfælde 
Ikke.

Den nye s tru k tu r i kredsen
Efter adskillige års diskussioner om en ny 
struktur i Jylland fik vi - som det er de fle 
ste bekendt - på sidste årsmøde vedtaget 
en ny struktur Hvordan det så virker er 
nok lidt svært at udtale sig om, allerede 
på nuværende tidspunkt, idet vi først skal 
se en total sæson efter de nye aftaler 
som forudsættes i vedtagelsen sidste år 
Distrikterne har fået nye opgaver men de 
har også fået 1,50 kr pr medlem til at 
løse disse opgaver Det kan reelt først ske 
i den sæson, som vi nu går ind i, idet 
distrikternes budgetter først kan blive til- 
rettet den nye situation nu, hvor de 
første gang har fået de ekstra 1,50 kr. til 
rådighed.

Kredsens bestyrelse tro r  helt bestemt 
på, at distrikterne får sat de aktiviteter

som blev overført til dem, igang. Det dre 
je r sig først og fremmest om senioraktivi
te te r instruktørkurser og dommeraktivi
te te r

Ligeledes afvikler vi jo  her i dag årsmø
de med et meget mindre deltagerantal 
end tidligere, og vi forsøger at lade en del 
af dagen være koncentreret om et tema. 
Det er bestyrelsens håb, at eksperimen
te t falder heldigt ud.

Vedrørende bestyrelsen og bestyrel
sesmøder er der også sket ændringer VI 
holder Ikke så mange møder og vi er 
også begyndt at tage et tema op på 
bestyrelsesmøderne. Det er svært at 
bedømme værdien af noget sådant end
nu, men vi agter i hvert fald at fortsætte 
forsøget og prøve at finde frem til en 
model, efter hvilken vi kan form idle nogle 
ting videre til distrikterne og klubberne.

Bestyrelsen har haft udvalgsformænd 
indkaldt til samtlige bestyrelses møder

D B F ’s nye stuktu r
Også DBF satte en ny struktur i funktion 
ved starten af Indeværende sæson. Her 
er det selvfølgelig - som ved JBK - alt fo r 
tidligt at udtale sig om, hvad dansk bad
minton har opnået af fordele ved ændrin
gerne. D et virker dog som et s to rt plus 
med den nye bestyrelsessammensætning 
og forretningsudvalg. Her igennem har vi 
fået en klar adskillelse af den daglige fo r 
retningsgang i forbundet og de mere 
overordnede idrætspolitiske beslutninger 
som vi naturligvis også støder på i vores 
forbund. D et positlve/negatlve ved de 
færre valg og de efterfølgende mange 
udpegninger til forbundets mange udvalg 
er slet ikke til at bedømme endnu.

Som noget meget positivt, skulle klub
besøgene gerne vise sig at blive. Dette 
initiativ er flot, velorganiseret, men meget 
tidskrævende. Vi må håbe på, at vi kan 
holde dampen oppe på dette arrange
ment, fordi vi uden tvivl kan styrke DBF 
og dermed os selv, ved denne form  fo r 
kontakt med klubberne. Vi skal nok Ikke 
forvente, at b lot fordi vi nu har sat dette 
¡gang, er den hellige grav velforvaret. Pro- 
jektet må og skal betragtes som en lang- 
tldsproces. Alene det at nå blot halvdelen 
af klubberne igennem, kræver umådelige 
store menneskelige ressoucer

D G  I - p a rtn e r og m odstander
Fusionen DGI er nu en kendsgerning. Vi 
skal nok vænne os til at betragte DGI

som værende en partner der kan hjælpe 
os med at få flere danskere til at spille 
badminton. D et må overordnet være i 
begge organisationers Interesse. VI skal så 
forstå at have nogle tilbud, der gør det 
nødvendigt fo r så mange klubber som 
muligt at melde sig Ind hos DBF.

VI har nogle aktiviteter og arrang men
te r  som DGI ikke kan lave og formentlig 
aldrig bliver i stand til at sætte værk. 
Om vendt må vi hele tiden betragte DGI 
som en modstander vi skal besejre Man
ge initiativer som vi starter op, følge de 
efter med, og tiden, fra vi har sat dem 
gang, til de samme ideer bliver synlige 
hos konkurrenten, bliver kortere og kor
tere. D et kan vi kun tage som udtryk fo r 
at de fleste af vore tiltag er rigtige.

Den tone og det sprogbrug, som DGI 
anvender i deres officielle organer tyder 
på en skærpet holdning fra deres side 
over fo r os, og DIF i det hele taget.

VI bør tage kampen op på en fair og 
reel måde.

Kontingentsystem
I beretningen sidste år var der en række 
kommentarer til vores kontingentsystem 
og eventuelle forskellige fo rm er fo r bru 
gerbetaling.

Dansk Badminton Forbund er ikke 
kommet et eneste skridt videre i at fore 
tage sig noget på dette område.

D et må betragtes som meget beklage
ligt, Idet mange klubber afholder sig fra at 
melde sig ind, eller de bliver kun med
lemmer så længe det ikke er overvælden
de dyrt. Så snart taxameteret tæller på 
fulde omdrejninger forsvinder en del gen.

Brugerbetaling vil være med til at syn
liggøre, hvad man får fo r pengene.

Hver eneste gang der har været for 
slag fremme om ændringer bliver de jo r 
det hårdt og brutalt.

Måske var det værd, at overveje at 
køre e t forsøg med et lokalt område 
f.eks. i et distrikt, som så skal have en 
form  fo r garanti fo r underskudsdækning 
fra DBF.

S am arbejde m ed Fyn
I den kommende sæson og fremefter skal 
vi køre et samarbejde med FBKr om 
Danmarksserien, Vest. D er er Ingen tvivl 
om, at vi nok skal få det til at køre, idet 
den gode vilje er til stede hos begge par
te r

VI har i bestyrelsen vedtaget at bede
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Lone Sørensen -  et a f  jysk badmintons mange talenter.

USU undersøge muligheden fo r et sam
arbejde med FBKr på ungdomsfronten. 
D e t ser ud til, at vi kan få gang i den 
tværgående holdturnering startet op fo r 
ungdomsklubhold med de absolut bedste 
hold fra de 2 kredse. Det vil være et godt 
Initiativ.

I 1986 foreslog JBK en holdturnering 
med 8 danmarksserier Nu kommer de 
sammen med en hel del ændringer; bl.a. 
en elitedivision, opbrud af turneringen 
midtvejs I sæsonen fra 2. division og opef
te r  samt dobbeltturnering i 3. division og 
danmarksserien.

Alle nye tiltag skulle gerne betyde en 
styrkelse af badminton I sin helhed: flere 
holdkampe og en forlængelse af sæsonen.

Undertegnede havde fornøjelsen, at 
været med I et 6 personers ad hoc- 
udvalg, som skulle barsle med forslag til 
D H / DS-tumerlng.

Svarene på de spørgeskemaer som 
udvalget sendte ud til klubberne, vidner 
om stor interesse fo r holdbadminton, 
som tydeligt er livsnerven I klubberne.

Jeg vil gerne kvittere alle klubber - og 
her specielt de jyske - fo r deltagelsen. 
Klubbernes svar var så absolut basis fo r 
de ændringer ad hoc-udvalget Indstillede 
til vedtagelse I hovedbestyrelsen i forbun 
det.

D et skal sikkert nok vise sig, at der sta
dig skal ske justeringer hen ad vejen, men 
forhåbentlig kan holdturneringen nu være 
I ro fo r de helt store ændringer de næste 
mange år

Jyllandsserien
JBKr får fra sæsonen 1993/94 at regne 6 
oprykkere til danmarksserien.

Efter en del turbulens omkring forslag 
til nedlæggelse af jyllandsserien, må det 
vist fastslås, at sådanne overvejelser er 
manet to ta lt I jorden. Årsm øder I NBD 
(hvor forslaget var fremsat) og i ØBD 
viste, at klubberne ønsker jyllandsserien 
bevaret. Det blev slået fast med syvtorm- 
mersøm. Vores system er rettet Ind til og 
fo r brugerne. Det gælder altid fo r en 
organisation, at den skal rette sig efter 
brugernes ønsker

På årsmødet vil der fremkomme 
adskillige forslag vedrørende jyllandsseri
en. Mange forslag kan næsten kun give en 
fo rke rt beslutning. Så måske var det en 
Ide, at lade jyllandsserien få ro. Alle skal 
huske på, at vi vedtog - fo r 7 år siden - at 
jyllandsserien skal bestå af 4 puljer der 
netop var rettet Ind efter en udvidelse af 
danmarksserien - hvorfor skulle vi så 
egentlig ændre?

Jeg vil dog mene, at vi bør drøfte, om 
vi på e t tidspunkt skal ændre jyllandsseri
en til 6 puljer Hver pulje skal bestå af 
klubber fra minimum 2 distrikter De 6

puljevindere rykker op i danmarksserien.
Eller også kunne jyllandsserien koges 

ned til 3 puljen hvor de 2 bedste fra hver 
pulje rykkes op. Puljerne kunne best af 
klubber fra minimum 3 distrikter Det 
nemmeste er nok, at lade det være som 
det er De 4 puljevindere rykker sammen 
med de 2 bedste toere op i danmarks
serien.

Regnskab 1991/92
I lighed med sidste regnskabsår holder 
regnskabet og budgettet fo r 19 9 1 /92 fint, 
således at vi fo r anden sæson i træk kan 
konstatere dette. Ydermere bør det 
anføres, at de enkelte udvalg holder 
deres rammebudgetter meget fint. Det 
skal de have stor ros fo r

VI skal nok fremover vænne os til, at 
visse aktiviteter er fjernet fra JBKr’s regi, 
fo r forhåbentlig at dukke op forskellige 
steder I distrikternes budgetter og regn
skaber D er blev i hvert tilfælde besluttet 
en kontingentnedsættelse til JBKr og har 
distrikterne Ikke brugt de ekstra penge t i ’ 
en direkte nedsættelse af distrikternes 
nettokontlngent, skulle vi i næste sæson 
kunne opleve en række nye aktiviteter på 
distriktsniveau.

Generelt hører alle ovennævnte 
begreber sammen.

Hvis ikke Team Danmark-centrene af 
alle slags, og d itto trænere, i tidernes 
morgen var blevet etableret fo r at skabe 
bedre resultater fo r dansk badminton på 
Internationalt niveau, så er vi da vist nok 
en hel masse personer; som gerne vil

indrømme, at vi har taget fejl. Hvad er så 
resultaterne blevet? D et er vel mange år 
siden, dansk badminton har været så sløjt 
kørende i toppen. Og det på trods af, at 
der er brugt mange 100.000 kr på 
træning af forbundets bedste. Et gammelt 
ordsprog siger: »Som man reder så ligger 
man.«

Dansk badminton får Ikke en bedre 
top  ved at ansætte en sportschef, med 
mindre konceptet og basisreglerne er i 
orden. D et fornem m er jeg Ikke har været 
tilfældet Indtil nu. D er skal ganske enkelt 
andre boller på suppen. Principperne, 
moralen og Indsatsen kan umulig være 
god nok, når udbyttet måles i forhold til 
investeringerne.

Vi konstaterer med tilfredshed, at 
SøBD har fået gang I et talenttrænings
projekt med Team Danmark-trænerstøt- 
te.

Til sidst, skal der lyde en stor tak til 
alle, som kredsen samarbejder med: 
distrikter forbundets hovedbestyrelse 
samt forbundets kontor Tak til alle kluble
dere, som bidrager til at holde gang i 
dansk badminton. En af disse har JBKr til 
delt kredsens ærestegn. Efter 25 år som 
formand fo r Skagen Badminton Klub, 
besluttede kredsens bestyrelse at udnæv
ne Bent Ledet til æresmedlem af JBKr Til 
lykke! D er skal ligeledes lyde en tak til alle 
de klubber som bakker op om vore 
arrangementer ved at stille hjælpere og 
haller til rådighed.

▲
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Flere hold - færre medlemmer
Badm inton

Formand 

Jørgen Jørgensen

Kredsens m edlem sta l e r  

12.272 seniorer og 3.973 junio 
rer, Ia lt 16.245. D e r  e r  tilm eld t: 
167 seniorhold - en tilbagegang på 

4 hold. 142 ungdomshold - en 

frem gang på 23 hold. 97 veteran 
hold en frem gang på 2 hold. I a lt 
406 hold, og d er skal afvikles 1504 

kam pe.
Som de t fremgår af tallene, har vi haft en 
mindre medlemstilbagegang, 416 i fo r 
hold til året fø r

På vore bestyrelsesmøder har vi drøf
te t økonomi, sponsorer sportslige arran
gementer kurser badmintonblad, 
holdturnering, konsulenter divisionsfore
ning, DBF og meget mere.

Med hensyn til økonomi skal det siges, 
at vi efter nogle hårde år, nu har faet 
balance i regnskaberne. Dette skyldes en 
særdeles god kasserer Perry Funch, som 
efterhånden har fået sat skik på systemet, 
og det er vi alle tilfredse med.

Sponsorer: Det har vi Mogens Miliner 
til at tage sig af. Alle ved, hvor svært det 
er at skaffe sponsorer så Mogens gør et 
godt arbejde i forbindelse med udgivelsen 
af håndbogen. En stor tak til Tuborg, som 
Igen i år er villig til at støtte kredsen.

De sportslige arrangementer på såvel 
senior - som ungdomsplan, er alle afviklet 
tilfredsstillende, hvilket også vil fremgå af 
udvalgsformændenes beretninger En tak 
til spilleudvalgene fo r et godt udført 
arbejde i den sæson, der er gået.

Klaus Eggert står fo r kursusvirksomhe
den, og det har han godt styr på. Alle, 
fremhæver vore kurser og det le tter jo 
arbejdet i en bestyrelse, når man kun 
hører positive ting.

Badmintonblad: Ja, vi har da bemærket, 
at der er kommet et nyt blad, og helt 
ærligt, er det blevet modtaget vældig flot. 
Det er aktuelt og bringer Ikke gamle 
resultater m.m. Vi håber at DBF vil se 
positivt på dette blad, eventuelt føre nog
le forhandlinger således at også DBF vil

stå bag en eventuel udgivelse.
Holdturneringen står Claus Eskildsen 

fo r og også her e r der få kvaler Det er et 
kæmpe arbejde, at få turneringen til at gå 
op i en helhed, men med hjælp fra sin 
nye com puter klarer Claus dette store 
arbejde.

Med hensyn til DBF's flagskib, så sejler 
det endnu, som det også har g jo rt de 
andre år Med andre ord: Der er ikke ble
vet ændret meget fo r at gøre flagskibet 
bedre, og jeg tro r  heller ikke, at man har 
planer om noget andet, desværre.

Som nævnt sidste år brændte Køben
havns Badminton Klub's hal ned, og på 
nuværende tidspunkt er man nået til at 
have en grund på hånden. For øjeblikket 
ligger der nogle garager på grunden, og 
disse skal først væk, fø r byggeriet kan gå i 
gang. Men kunne man - med kommunens 
hjælp - få fiernet disse garager med det 
samme, kunne hallen måske stå klar til 
næste sæsonstart. Så, Københavns Kom
mune, hjælp os endnu en gang.

Divisionsforeningen har afholdt møder 
hvor man har drøftet DH, flere kampe, 
hverdagskampe, advarsler gule/ røde 
kort, spillerskifteafgifter TV-aftaler m.m. 
Mere fra disse møder vil fremkomme i 
»Badminton«.

I DBF under den nye struktur har vi 
fået megen post omkring kurser m.m., 
som man mente, kredsen burde tage sig 
af.

Vi skal påføre DBF's logo på vo rt bre 
vpapir D et vil vi også gerne, når det bre 
vpapir vi har liggende, er opbrugt.

D er er kommet indbydelse til kursus 
fo r kvindelige ledere. Et kursus, som man 
kan deltage i den 17 .-18. april 1993. T it 
len er: Kvinder kan, vil og tø r  Kurset 
afholdes i Middelfart. Pris: kr 800,-.

Kursusindhold: Hvordan selvtillid
opbygges, mekanismer der nedbryder 
selvtilliden, selvtillidstræning, tale- og 
præsentationsteknik, hvordan man lærer 
at sætte sig et mål, betydning af netværk, 
opbygning af netværk samt hersketeknik- 
ken.

Når jeg nævner dette, er det fo r at få 
det ud til klubberne. Jeg tro r  nemlig ikke, 
at tilmeldingen sidder som opslag i alle 
klubber

Klubkonsulenter
Vi har også fået en del materiale ved 
rørende konsulentordningen, og selv om 
vi i kredsen synes om ideen, kan vi ikke

afse nogen til at varetage arbejdet (fra 
bestyrelsen). Kredsens konsulenter er 
Bjørn Holst-Christensen (formand), Peter 
Giele, Lars Kure og Ernst Thrane, men 
forhåbentlig kommer flere til.

Vi har fået tilsagn fra Carsten Munch 
(KKLU), om at komme til kredsens 
repræsentantskabsmøde og orientere om 
konsulentordningen.

Ligeledes har vi fået tilsagn om, at 
generalsekretæren vil komme på vo rt 
formandsmøde den 3, maj i Kastrup-Mag- 
leby, fo r at orientere om Folkeoplysnings
loven og dens muligheder

Men tilbage til DBF og struktur 
Struktur er noget man skal vænne sig 

til, og det kan godt være, at det fo r nogle 
tager længere tid end fo r andre. Man læs
e r i avisen, at der f.eks. drøftes spillerkon
trakter sportsdirektør protester m.m.,

^  KØBENHAVNS 
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men i hovedbestyrelsen er det begræn
set, hvad man drøfter omkring nogle af 
disse sager som jeg mener der er megen 
økonomi i.

Man har nu vedtaget en ny DH-turne- 
ring, som også jeg håber bliver god. Men 
nogen »gulerod« er der ikke afsat 
omkring flagskibet, hvilket jeg synes er fo r 
dårligt.

Gennem Lokalradioernes Nyhedstje
neste kan klubberne blive hørt. I skal blot 
sende pressemeddelelser medlemsblade
o.lign. til: Lokalradioernes Nyhedstjene
ste, Sigurdsgade 43,2200 København N „ 
eller ringe på hverdage mellem 7-17 på 
telefon 35 82 02 90, hvis I har noget stof. 
Indslagene vil blive sendt på Albertslund 
Nærradio, Radio HSR, Radio Rødovre, 
Radio Ballerup og kan ses på Kanal 2 
tekst-TV.

Københavns Dommerklub har taget 
initiativet til at uddanne liniedommere. 
God ide, der fortjener stor tilslutning.

Vi har været repræsenteret ved e t par 
jubilæer: Frederiksberg Badminton Klub 
og Valby Badminton Club - begge 60 år

Til slut tak til bestyrelse, revisorer; 
udvalg, dommere, kredse samt DBF fo r 
et godt samarbejde i den forløbne sæson.
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Flemming Terkildsen

Medlemsstatestik  i Fyns Bad 
m inton Kreds: 1992: 72 klub 

ber 10.167 seniorer 3.997 jun io rer  
ia lt 14.164 m ed lem m er. 1993: 72 
klubber 9.787 seniorer 4.039 jun io 
re r  ia lt 13.826 m ed lem m er. +/- 0 
klubber - 380 seniorer +42 jun io rer  
ia lt - 338 m e d le m m e r

Idræ tspolitik
Endelig lykkedes det. Efter mange års ar

bejde er de t nu en realitet, at Idrætsmedi
cinsk Klinik ved Odense Sygehus er star
tet.

Tak til DIF-Fyn fo r deres indsats om 
kring klinikken. Jeg er sikker på, den vil 
være til gavn fo r mange fynske badmin
tonspillere.

Husk, klinikken modtager kun patien
te r  efter henvisninger

1992 er året, der går over i den danske 
idrætshistorie, som sammenlægningens år 
D DG &U og DDSG&I blev til DGI.

Danmarks Olympiske Komite og Dansk 
Idræts-Forbund blev enige om lovgrund
laget fo r den fremtidige organisation.

Nu mangler vi bare en sammenslut
ning af DIF og DGI, men det kommer jo 
nok engang. Foreløbig må vi bruge kræf
te r  på samarbejde.

Samarbejdet med DGI må dog ikke 
betyde en tilbagegang i FBKr's aktivitetsni
veau - FBKr skal stadigvæk gøre det, vi 
gerne vil og skal gøre, i følge formålspara
graffen.

Folkeoplysningsloven
Mange havde håbet på, at den nye »Fol
keoplysningslov« ville have stillet den fri 
villige idræt bedre. D et kom ikke til at 
holde stik. Det blev det, vi havde frygtet; 
en sparelovgivning. Alene i 1992 har 
kommunerne sparet knap 100 millioner 
kroner

For vores idrætsgren er det værste, at 
problemet med store udgifter til halleje, 
ikke er blevet løst - til stor skade fo r de

klubber der er hjemmehørende i kom 
muner hvor kommunalbestyrelsen end 
ikke har tænkt på at ligestille de forskelli
ge idrætsgrene, som intentionen med 
loven faktisk var

Men mange må desværre stadigvæk 
kæmpe videre med utålelige høje hallejer 
og dermed en urimelig forskelsbehand
ling.

Dansk B adm inton Forbund
DBF's klubkontakt- og lederuddannelses 
udvalg har barslet med en imponerende 
klubmappe.

På Fyn går det meget trægt med klub
besøgene. Foreløbig har ingen klubber 
ønsket besøg, men nu er der lys forude, 
da en af kredsens meget dygtige ledere, 
Kenneth Schiøtt, har lovet at løse opga
ven.

FBKr forventer at klubberne henven
der sig til undertegnede eller direkte til 
Kenneth, (kig nu en ekstra gang på den 
udsendte klubbesøgsinvitation, som blev 
udsendt i januar!!!)

I december blev den nye holdturne- 
ring vedtaget af hovedbestyrelsen. De 
fynske klubber havde Ikke ønsket 14 spil
lerunder i 3. division og danmarksserien. 
Personligt tro r  jeg heller ikke på ideen, da 
det ikke kan andet, end at gå ud over 
stævneaktiviteterne og klubbernes øko
nomi, men da flerta llet af klubber på 
landsplan mente, det var en god ide, blev 
det så gennemført.

Ellers var det s to rt set divisionsfore
ningens forslag, der blev vedtaget, med 
enkelte rettelser foretaget af det ad-hoc 
udvalg, DBF havde nedsat, og af DBF’s 
hovedbestyrelse på mødet den 16. 
december 1992.

DBF mangler ikke udfordringer i øje
blikket. I mange år har vores spillere 
været blandt verdens bedste. Det kniber 
meget nu - især har vi problemet med 
meget få spillere på topplan.

Skaber flere penge fra DBF flere to p 
spillere? - eller har vores spillere p.t. bare 
ikke potentiale til mere?

Klubkontigentsystemet er fo r mange 
fynske klubber et problem (specielt fo r 
de klubben som af denne grund ikke 
ønsker at være medlem af FBKr).

FBKr har i år modtaget I udmeldelse, 
der klart begrundede udmeldelsen med 
kontingentets størrelse!!

Da det åbenbart er et mindre problem 
fo r flertallet af DBFs kredse/distrikten må

FBKr leve med systemet, men FBKr vil 
stadig væk arbejde på at ændre dette 
system.

Alle klubber bør skrive på girokortet, 
hvad de skal betale til FBKr: kr I I og til 
DBF: kr 4.

Placer pengene på en opsparingskonto 
til de skal betales i februar måned, og 
klubben har tjent lidt renter på medlem 
skabet af FBKr/D BF!

FB K r i sæsonen 1992/93
Når man kigger i bakspejlet, har 1992/93 
været et stabiliseringsår hvor FBKr bl.a. 
har forsøgt at opbygge en rimelig egenka
pital.

Vi kom et godt stykke på vej mod de
100.000 kronen som er målet.

Et overskud på ca. 18.000 kroner blev 
årets resultat, men det har selvfølgelig 
også g jo rt ondt mange steder

De fleste udvalg har administreret de 
færre penge på en fornuftig måde.

Breddeudvalget har arbejdet hårdt fo r 
at få klassificeret de fynske ungdomsspille
re i de 4 kategorien D et er lykkedes fo r 
bavsende godt. Nu har vi kun et problem 
med at få den fynske klassifikation indpas
set, så den umiddelbart kan bruges i 
DBFs klassifikationssystem, men det bliver 
ikke helt nemt, da de 4 fynske kategorier 
s to rt set skal indpasses i DBFs B- og C- 
rækker

Breddeudvalgets arbejde har været en 
stor succes, da vi aldrig har haft så mange

^  FYNS
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stævner fo r de »næstbedste«, med et så 
sto rt deltagerantal. Mange mindre klub
ber har virkelig glæde af dette klassifikati
onssystem.

FB K r frem over
FBKr arbejder bevidst hen mod et 
holdturneringssystem, hvor alle kan delta
ge. Se nærmere herom i holdturnerings
lederens beretning.

I løbet af næste sæson skal kredsen 
udskifte sit gamle EDB-anlæg. Bestyrelsen 
er indstillet på at købe det helt rigtige 
een gang fo r alle, så vi kan fremstå med
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et brugbart EDB-anlæg, så udskriften bli
ver langt bedre, end de næsten ulæselige 
resultatudskrifter fra det gamle anlæg.

Vores stævnetilbud skal være et tilbud 
fo r alle på alle niveauer I ungdomsræk
kerne er vi næsten ved målet efter 3 års 
ihærdigt arbejde.

De bedste spillere skal vi hjælpe med 
at tage det sidste vanskelige trin  op i eli
ten. Her får vi god hjælp fra Team Dan
mark. Pengene bør her specielt gå til 
unge talentfulde spillere, der vil og kan.

De næstbedste spillere, såvel i ung
doms- som seniorregi, må vi ikke glem
me, og det gør vi heller ikke.

FBKr har tilbud om udsendelse af spil
lere til udvalgte turneringer Denne politik 
ønsker vi at fortsætte med ud fra m otto 
er: Hjælp til selvhjælp, da kredsens resso- 
ucer ikke rækker til det store tilskud her

FBKr’s formål med at samle alle fore 
ninger og varetage deres interesser får jo 
kun mening, når kredsen tilbyder aktivite
te r  fo r alle. Dette forsøger vi meget 
bevidst at arbejde hen imod, da formålet 
er bestyrelsens grundlag.

Team  D anm a rk
Træningen i centret fungerer upåklageligt, 
til stor gavn fo r de fynske spillere.

Bestyrelsen er dog bekymret over at 
kun ganske få helt unge spillere deltager i 
denne træning. Vi kunne godt ønske os, 
at truppen blev suppleret med de bedste 
15 årige fynske spillere, eller de engang 
imellem kunne få en kontakt med cen
tret, så de med tiden kunne få den styr
ke, der er nødvendig fo r at klare sig nati
onalt. Bestyrelsen ved også, at denne 
gruppe p.t. mangler en del i umiddelbart

at være kvalificeret til deltagelse i Team 
Danmarktræningen.

Til slut en tak til alle klubledere, der 
desværre må udføre et stadig større styk
ke frivilligt arbejde, da rekrutteringen af 
ledere bliver stadig vanskeligere.

En tak til FBKr’s udvalgs- og bestyrel
sesmedlemmer fo r en uegennyttig og 
stor arbejdsindsats.

En tak til dommere, instruktører og 
alle, der frivilligt arbejder til gavn fo r fynsk 
badminton.

▲

Status quo på klippeøen
Bornholms Badminton Kreds

►
Dansk Badm inton Forbund fik  
vedtaget sin nye s tru k tu r på 

repræ sentantskabsm ødet i m aj 
1992 m ed overvejende fle rta l. 
D B F ’s kasserer var prim us m o to r  
fo r indførelsen af den nye s tru k tu r  
i fo rbundet.
Da DBF’s formand, Jørgen Brix Steby, ville 
stoppe som formand på grund af arbejds
mæssige årsager; var det jo  naturligt at 
vælge Hans Henrik Fløe som ny formand, 
så han på den måde bedre kan gennem
føre den nye struktur i forbundet. Men 
den nye struktur far ikke betydelige 
ændringer fo r Bornholms badminton.

Men der er måske håb forude, fo r der 
snakkes om at fødselstallet er ved at stige 
igen, så det kan være, at vi er 3000 med
lemmer i år 2000, hvis der ellers er noget 
om snakken og arbejdet er blevet udført 
effektivt, angående fødselstallet. Klubber
ne skulle måske også selv gøre lidt mere 
fo r at få nye medlemmer D er er des
værre så mange arbejdsløse fo r tiden, og 
det er langt fra alle der er medlemmer af 
en klub, og hallerne har som regel nogle 
ledige tim er om formiddagen. Disse tim er 
burde klubberne udnytte bedre og even
tuelt kapre nye medlemmer ved at lade 
dem spille i disse formiddagstimer Der
ved er de arbejdsløse aktiveret et par t i 
mer om formiddagen om ugen på en god 
måde, og måske kunne de få så meget 
interesse fo r spillet, at de godt ville give 
et nap med i klubben som ledere om 
eftermiddagen når ungdommen træner 

Dermed har vi slået to  fluer med et 
smæk; både fået et nyt medlem og en 
leder men dette kræver selvfølgelig hand
ling allerede nu, inden den nye sæson 
starter i august.

M edlem sta lle t
Medlemstallet falder stadig, men det ser 
ud til at stagnere. I 1991 var vi 2766 
medlemmer og nu er vi i 1992 kun 2740 
registrerede medlemmer men tilbagegan
gen står nok i forhold til hvor mange 
mennesker vi bliver færre på øen hvert 
år

H old tu rnering
Til holdturneringen 1992-93 meldt der til 
meldt 67 senior hold og 9 1 ungdomshold. 
Det er en fremgang på 4 hold hos ung
dommen, mens seniorholdene er det 
samme antal som 19 9 1 -92. D et kunne 
tyde på at spillerne gerne vil prøve kræf
te r  med de andre klubber når det drejer

sig om holdturnering, fo r generelt er alle 
seniorstævner her på øen og i det øvrige 
land i stærk tilbagegang, mens ungdomss- 
tævnerne er stagneret.

D et er godt at holdturneringen har 
størst interesse, nu hvor danmarksserien 
bliver udvidet til 64 hold med otte puljer 
og otte hold i hver pulje, hvor de skal 
spille en dobbeltturnering som kommer 
til at betyde at hvert hold skal spille 14 
kampe mod fø r 10 kampe. Derfor bliver 
vi nødt til at forlænge sæsonen og starte 
op m idt i september og slutte m idt i april.

Det er klart sådan en forlængelse af: 
sæsonen vil give både positive og negati
ve røster De positive røster vil selvfølge
lig komme fra dem der kun dyrker bad
minton, mens de negative vil komme fra 
dem, der også dyrker andre idrætsgrene, 
og derved får svært ved at vælge idræts
gren, hvis de kolliderer men lad os håbe, 
at de positive bliver flest.

D o m m e rn e
BBKr råder i den kommende sæson over 
5 kredsdommere og 6 dommere. I 
foråret 1992 lykkedes det os endelig at få 
afholdt et dommerkursus, hvor vi fik 8 
nye dommere igennem. Desværre er 2 af 
dem standset igen af forskellige årsager 
Derudover har vi måttet sige farvel til 3 
kredsdommere. En er rejst, en er stoppet 
efter 25 års dommervirke og en har fået 
andre interesser Vi vil dog mene, at de II 
som nu er tilbage, er nok til at dække
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behovet her på øen. Vi har i indeværende 
sæson haft 41 periodeudkald, hvilket er 
lidt mere end forrige sæson. Arbejdet i 
DBF’s dommerorganisation har jo lidt en 
krank skæbne. Det blev som ventet. BBKr 
blev en postkasseafdeling efter den nye 
struktur blev vedtaget i DBF.

Ins truktørkursus
D er har været afholdt et basiskursus den 
19.-20. september 1992 med 13 deltagere.

Efterfølgende blev der udsendt indby
delse til et A-kursus den 14 .-15. novem
ber 1992, der desværre måtte aflyses på 
grund af fo r ringe tilslutning.

I den kommende tid, er det planen at 
gennemføre e t A-kursus den 17 .-18. april 
1993, hvor kredsen gerne ser klubberne 
bakke godt op om dette kursustilbud.

De to  instruktøren Kenneth Schiøtt og 
Niels Gade fra Fyns Badminton Kreds, er 
interesserede i at deltage som instruk
tø re r på et børnekursus i november 
1993. Mere herom vil tilgå klubberne.

Team  D an m ark  C e n tre t
Talentcentret i Rønne fungerer efterhånd
en særdeles godt. Der sker selvfølgelig en 
del udskiftning af spillere, efterhånden 
som de falder fo r aldersgrænsen. Men 
der er mange af spillerne, som gerne vil 
med på centret fo r at lære noget mere, 
og det er tydeligt at se hvilke spillere der 
får to  timers ekstra træning.

De begynder efterhånden at give de 
noget mere rutinerede spillere så god 
modstand, at de skal tage sig gevaldigt 
sammen fo r ikke at blive Sorteper Vi 
mangler stadig samarbejde med de andre 
kredse inden fo r Team Danmark, så vil 
det hele være perfekt, fo r der skal også 
lidt udfordringer til udefra, og det vil kun 
højne spillernes standard yderligere.

Jeg mener centertrænerne bør stikke 
hovederne sammen og få en fornuftig 
ordning på dette problem, som vi mener 
er væsentligt fo r den videre udvikling 
inden fo r badminton.

Pressen og publikum
D er er efterhånden kommet godt med 
tilskuere til holdkampene rundt om i hal
lerne, efter at kredsen anmodede klub
berne om at anskaffe dommerstiger og 
tællere til kampene, fo r at gøre afviklingen 
mere publikumsvenlig.

Dommerstigerne er i langt de fleste 
haller blevet anvendt flittigt til kampe fra 
danmarksserien og ned til de yngste ung
domskampe. A t stigerne så altid er besat, 
er en anden sag. Det er helt klart bevist i 
den forgangne sæson, at dommerstiger 
anvendt under kampene, skaber større 
interesse hos det fremmødte publikum.

Badmintonsporten har desværre aldrig 
været »forlovet« med sportspressen,

hverken i de landsdækkende eller i de 
lokale aviser Jeg ved ikke om det er fordi 
badmintonfolket Danmark er fo r gode, så 
der ikke er noget sensationelt at skrive 
om, eller om det generelt ikke er interes
sant fo r pressen at skrive om badminton. 
Jeg synes, det er fo r ringe, at selv når et 
hold kvalificerer sig til en semifinale i den 
bedste række overhovedet, så har det 
øjensynlig ingen interesse fo r den skriven
de sportspresse. Man skylder de trods alt 
ca. 160.000 udøvende badmintonspillere i 
Danmark, at skrive lidt om dem, de er jo 
også abonnenter

Kredsen har i de senere år prøvet 
mange ting, fo r at gøre det nemmere fo r 
sportsjournalisterne på Bornholm. Senest 
i den forgangne sæson, hvor der blev 
sendt holdskemaer fra de bedste rækker 
direkte til pressen, således at de havde 
mulighed fo r ud fra holdskemaets resulta
te r  at »brygge« en god historie sammen 
til mandagens sportssider såfremt de ikke 
selv havde mulighed fo r at overvære 
kampene. Denne hjælp til journalisterne, 
synes jeg ikke er blevet særlig godt mod 
taget af pressen. Kun i forbindelse med 
slutspillet i Bornholmsserien, er der kom 
m et gang i blækket.

Lidt ros skal der dog til i forbindelse 
med pressedækningen til danmarksserie-

kampene og Bornholmsmesterskaberne. 
Pressen kan jo  åbenbart godt lave god 
journalistik om dansk badminton, når 
bare de vil.

D et har været et godt år fo r Born
holms Badminton Kreds, og der er mange 
ta lenter på vej frem, som snart vil hævde 
sig i toppen af bornholmsk badminton. 
D et bliver desuden spændende, at følge 
vore 3 danmarksseriehold I sæsonen 
1993/94, og se om de kan bide sig fast, 
eller om vi skal fortsætte vores »eleva- 
tor«tilværelse i denne række.

Med disse ord, vil jeg på bestyrelsens 
vegne takke fo r et godt samarbejde i 
sæsonen 1992/93 med:

Klubberne under kredsen, Dansk Bad
m inton Forbund, DIF-Bornholm, Bikuben 
Bornholm, DGI Bornholms badminton 
udvalg, Rejsefonden, Rønne Kommune, 
halinspektørerne på øen, De bornholm 
ske dagblade, TV 2/Bornholm, Bornholms 
Radio, Poulsker IF, Bornholms Stemme og 
kredsens udvalgsmedlemmer og ledere.

Selv vil jeg gerne takke mine bestyrel
seskolleger fo r et godt og hyggeligt bad
m intonår

▲
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N y  m å lsæ tn in g  ska l s k a ffe  fre m g a n g

►
 Ved s tarten  af sæsonen m od 
tog vi d e t endelige resultat af 

arb e jd e t i den »tæ nketank«, der 
blev nedsat å re t før.
Hovedpunkterne blev forelagt på m idt
vejsmødet i november fo r de fremmødte 
klubdeltagere, hvis umiddelbare reaktio 
ner derefter indgik i bestyrelsens bear
bejdning af ideerne. Resultatet er blevet 
den målsætning frem til 1995, som en 
enig bestyrelse vedtog på februarmødet, 
og som findes bagest i det materiale, der 
udsendes til klubberne forud fo r repræs
entantskabsmødet. Det er opdelt i fire 

afsnit:
S truktu r, hvor der satses på øget 

samarbejde med Sjælland og DGI-Sydhavs- 
øerne samt dannelsen af flere udvalg.

S en io rom rådet, hvor deltagelsen i 
danmarksturneringen opprioriteres, sam
tidig med at turneringsantallet søges udvi
det.

U ngdom som rådet styrkes ved flere 
samlinger og spillerudsendelsen og også 
her tilstræbes flere turneringer fo r såvel 
elite som bredde.

Uddannelsen, hvor der foreslås et 
egentligt udvalg, øget kursusantal, samt 
gennemførelse af klubkonsulentbesøg i 
alle klubben

En ting er im idlertid at have en mål
sætning og noget helt andet er at realise
re de tanken der ligger heri, og det bliver 
bestyrelsens hovedopgave i den körnen
de sæson.

En af vejene er at få en fornuftig dialog 
med klubberne, og der satses kraftigt på, 
at få gennemført de klubkonsulentbesøg, 
som allerede er fastlagt fo r 113 af klub
berne.

A t flere klubber ikke har reageret end
nu på tilbuddet om besøg har virket skuf
fende, men vi håber på en konstruktiv 
debat også om dette punkt på repræsen
tantskabsmødet.

Ellers har hovedindtrykket af sæsonen

været positiv, hvilket fremgår af de enkel
te udvalgsberetninger og rent størrelses
mæssigt er vi stadig 37 klubber med 
7.020 medlemmer hvilket er 89 færre 
end sidste sæson.

Den gennem flere år omtalte lederkri
se, håber vi er et overstået stadium, og vi 
forventer gode forslag fra medlemmerne 
til de ledige poster som vi har g jo rt 
opmærksom på m idt i februar måned.

Målsætning - S tru k tu r
D et igangværende samarbejde med SBKr 
intensiveres og udbygges med henblik på 
dannelsen af en Storstrømskreds i 1994.

Der søges udarbejdet en samarbejds
aftale med DGI-Sydhavsøerne i løbet af 
1993/94.

De deraf følgende lovændringer ud
bygges med et øget antal udvalg, med 
klart definerede arbejdsopgaver - eksem
pelsvis arrangementsudvalg, seniorbredd- 
eudvalg, veteranudvalg, ungdomsbredde
udvalg, motionistudvalg og uddannelses
udvalg til vedtagelse på repræsentant
skabsmødet senest i 1995.

Senior
Senior Eliten styrkes med henblik på:
a) deltagelse i 2. division og danmarksse

rien inden 1997,
b) gennemførelse af en månedlig senior

turnering i så mange rækker og kate
gorier som muligt fra 1994,

c) gennemførelse af mindst een årlig eli
te tu mering/el itearrangement fra 1994. 
Breddearbejdet intensiveres ved arran

gementer i form  af motionist- og veter
anturneringer - alt i nøje samarbejde med 
kredsens klubber

U ngdom
Eliten. Arbejdet med de bedste ung
domsspillere udbygges med a) månedlige 
træningssamlinger og lejrophold b) støtte 
til udsendelse af spillere til turneringer 
uden fo r kredsen c) afholdelse af mini
mum en månedlig ungdomsturnering 
inden fo r kredsens område, således at 
der i 1996 findes 4 mesterrækkespillere 
og 10 A-rækkespillere.

Ungdomsarbejdet støttes ved, i snæ
ve rt samarbejde med klubberne, at med
virke til afholdelse af begynderturneringer 
og instruktionsarrangementer

Uddannelse
O m rådet opprioriteres, ved indførelse af 
et egentligt lovbestemt udvalg, fra næste 
sæson med 3 medlemmer

D et tilstræbes fra 1993/94 at indbyde 
til alle de kurser der er mulighed fo r at 
iværksætte på kredsbasis,

Dommerrekrutteringen og-uddannel- 
sen intensiveres, således at der ved 
udgangen af 1995 tilstræbes en stab på 
20 dommere.

D et er endvidere udvalgets opgave, at 
sørge fo r at der gennemføres klubkonsu- 
lentbesøg i alle kredsens klubber inden 
udgangen af 1994.
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M ixeddoub le  m ed  til O L
Kommer til at påvirke den danske dominans i rækken

Å r e t s  A l l  E n g la n d  t u r n e r in g  

st a r t e d e  m e d  e n  g læ d e l ig  n y 

h e d . S o m  o p t a k t  t i l  o n sd a g e n s in d 

le d e n d e  k a m p e ,  k o m  d e r  m e d d e 

le lse  o m ,  a t  D e n  I n t e r n a t io n a le  

O ly m p is k e  K o m i t e  ( I O C )  h a v d e  

b e s lu t t e t  a t  t a g e  m ix e d d o u b le  p å  

b a d m in t o n p r o g r a m m e t ,  n å r  n æ st e  

O L  f in d e r  st e d  i A t la n t a  i U S A  i 

1996.

De rmed e r e t langt se jtræ k fra IBFs le

delse fø r t sejrrigt til ende, og badm in ton 

behøver ikke længere at stille op  ved O L 

som en am pute re t idræ tsgren.

D e t groteske er, at når m ixeddoub le  

var ude lukke t fra den fø rste  o lym piske 

badm in ton tu rnering  i Barcelona, va r de t 

faktisk på grund af en m isforståelse. Bad

m in ton lede rne  havde gang på gang i 

fre m fø rt over fo r IOC, at d e r ikke ville

kom m e en ekstra sp ille r med, selv om  

man spillede m ixeddouble.

Den tro e d e  IOC bare ikke på. Kom i

teen k ikkede i s tedet på tenn is  og b o rd 

tennis, hvo r fo rho ldene  e r anderledes, og 

derved blev det, indtil IBFs argum enta tion  

endelig træ ngte  ind.

O g så kan man sætte sig ned og reflek 

te re  over, hvo r lid t de høje m ennesker 

d e r s tyrer verdens største og mest p resti 

gefyldte idræ tsarrangem ent, i v irke lighe 

den kender t il de enkelte  sportsgrene, 

de r udgør hele de t store kompleks.

G læ d e

Som overa lt i bad mi n ton  verdenen blev 

meddelelsen hilst med begejstring i den 

danske lejr, og der hørtes allerede snak 

om  flere O L -m e d a lje rtil D anm ark på den 

konto. Men de t e r nok en idé at slå ko ld t

vand i b lodet, fo r  nok e r D anm ark i ø je 

b likke t verdens fø rende nation i m ixed, 

m en når man ved, hvo r m eget de fo rske l

lige - ikke m indst asiatiske - lande o fre r i 

jagten på o lym pisk metal, kan man også 

væ re sikker på, at de r inden længe i 

mange lande opstår m ixeddoub le r af 

klasse, måske ikke af samme styrke som 

P a rk jo o  Bong/Chung Myung Hee, Sydko

rea, og Thom as Lund/Pernille D upont, 

m en g ive t e r det, at den blandede ræ kke 

har fået e t gevaldigt lift, og at D anm ark 

ikke i årene frem o ve r skal regne med at 

besæ tte de første  tre -fire  pladser på 

G rand Prix-listerne.

Men de t b live r en ud fo rd ring  af de 

gode, og alle steder hilses de t med t i l 

fredshed, at m ixeddoub le  nu endelig har 

fået den anerkendelse, den fortjener.

hc

Esbjerg SG  i I. division
Sidste brikker på plads i DH-turneringen

Esb j e r g  - S æ d d in g  - G u ld a g e r  

B a d m in t o n k lu b ,  d e r  f o r  t o  å r  

sid e n  b le v  e n  r e a l i t e t  e f t e r  e n  f u 

sio n  m e l le m  d e  t o  s t o r e  k lu b b e r  i 

d e n  v e st j y sk e  by, h a r  sp o r t s l ig  su c 

ce s.

Den »nye« klub b live r de t o tte nd e  hold 

I den nye I. division, og e r derm ed b landt 

de 16 bedste k lubber I Danm ark.

D e t blev en realite t den sidste w eek 

end i marts, hvor der blev sp ille t 12 eks

trao rd inæ re  kampe om  op- og nedryk 

ning som følge af udvidelsen af D H -tu rne - 

ringen m ed elitedivis ion og o tte  dan- 

m arksserie-pu ljer - m od h id til fire.

ESG-holdet vandt den afgørende 

kamp om  pladsen m od H v idovre  Bad

m in ton  C lub  i en m eget spæ ndende 7-6- 

kamp, og derm ed må den tid lige re  m e 

s te rk lub  fra hovedstadens vestegn tage til 

takke m ed status som 2. d iv is ionsklub  i 

den nye sæson.

Skovshoveds andethold  få r også status 

som I. d iv is ionsklub med en sejr på 11-2 

over G en to fte  2.

De to  num m er tre  i 3. div ision, Tåstrup 

og C harlo tten lund , spillede i den ekstra 

runde om  re tten  til at kæ m pe med Ring

sted om  en plads I 2. division.

C ha rlo tten lund  vandt opgøre t m od Tå 

strup, men ho lde t tab te  med de tæ ttes t 

mulige cifre - 6-7 - m od Ringsted, de r 

altså sikrede sig endnu en sæson i 2. d iv i 

sion.

T il gengæld lykedes d e t ikke fo r  abc, 

A a lborg  at sikre sig endnu en sæson i 2. 

division. H o lde t tabte  hele 0-13 til num 

m er tre  i 3. div isions pulje 2, V iby J, der 

med den sejr rykker op i 2. div ision. V iby 

havde kva lificeret sig ved at slå bysbør

nene fra Å rh us  B adm intonklub  med 8-5.

De fire  hold, de r sluttede sidst i 3. d iv i 

sions fire  puljer, Lystrup, Veflinge, Rød 

ovre  og Skovshoved 3 fik  alle en ektra  

chance fo r  at undgå nedrykn ing  t il Dan 

marksserien.

De spillede om  en ledig plads i hver 

pulje med n u m m e r tre  i Danmarksserien, 

men de t lykkede skun fo r  Rødovre at 

v inde og derm ed blive hængende. Rød

ovre  slog Valby med 10-3.

Lystrup tab te  med 3-10 t il Esbjerg SG 2, 

Veflinge m åtte  se sig slået med 10-3 af 

HBK, Roskilde og endelig snuppede Fre

derikssund pladsen I 3. d iv is ion med en 

sejr på 8-2 ove r Skovshoved 3.

D iv is ionerne I den nye sæson ser såle

des ud: ►

El i t e - d iv isio n e n :

Lillerød, Kastrup, Herning, G entofte , 

Skovshoved, N ø rre  Broby, H illerød, 

Holbæ k.

1. d iv isio n :

T riton  Aalborg, Højbjerg, Greve, 

Horsens, L illerød 2, Frederikshavn, 

Skovshoved 2, Esbjerg SG.

2 . d iv isio n :

Ringsted, VibyJ, H vidovre, Kastrup

2, Værløse, Randers, H ern ing  2, 

Odense, Køge, G ento fte  2, Ø lstykke, 

Karlslunde, G reve 2, Lyngby, Lillerød

3, T riton  2.

3 . d iv isio n :

abc, Aalborg, Å rhus, Højb jerg 2, Ska

gen, V iborg, TST 79, Å rhus, Nr. 

Broby 2, AIA-Tranbjerg, Jersie, Ø st- 

fyn, Tåstrup, KBK, København, H v i

dovre  2, Ballerup, Amager, Rødovre, 

C harlo tten lund , Gladsaxe, Hellebæk, 

Helsingør, Væ rløse 2, Esbjerg SG 2, 

HBK, Roskilde, Frederikssund, N ykø 

bing Falster, O dense 2, H ille rød 2, 

Herlev, L indholm , Vejle, Dragør, SB 

50, Ishøj.



D a n m a r k s  I d r æ t s - F o r b u n d  h a r  u d v ik le t  e n  la n g  r æ k k e  b ø g e r / e m n e h æ f t e r  
t i l  b r u g  f o r  t r æ n e r e ,  l e d e r e  o g  u d ø v e r e .  

B ø g e r n e / e m n e h æ f t e r n e  k a n  b r u g e s  t i l  s e l v s t u d i u m ,  m e n  i n d g å r  o g s å  

f o r  d e  f l e s t e s  v e d k o m m e n d e  i k u r s u s f o r l ø b .
H e r  p r æ s e n t e r e r  v i  n o g l e  a f  d e m ,  s o m  k a n  v æ r e  t i l  g a v n  f o r  a r b e j d e t  i k l u b b e n

FYSISK TRÆ N ING

Alle grundlæ ggende begreber om 

fysisk træ ning klarlæ gges.

P ris  kr. 65,00

SPO N SO R AFTALER

Arbejdshæ fte der giver overblik 

over og styrker p lanlæ gningen og 

strategien for foreningens 

sponsoraftaler.

P ris  kr. 55,00.

TR Æ NER RO LLEN

Hæ ftet sætter focus på 

konkurrencetræ nerens mange 

arbejdsfelter.

P ris  kr. 40,00.

NÅR FAR OG MOR S K A L  MED 

PÅ HOLDET

Inspirationsm ateriale til aktivering af 

fo ræ ldre i klubarbejdet.

Gratis pjece og kampkort.

P ris  kr. 30,00.

IDRÆ TSM ASSAG E

Idræ tsm assage hvordan?

Rigt illustreret hæfte der g iver en 

grundlæ ggende introduktion til 

“ Idræ tsmassage".

P ris  kr. 50,00.

ID RÆ TSSKADER

M ateria ler der g iver god indsigt i 

forebyggelse og behandling af 

idræ tsskader.

IDRÆ TSSKADER

- NEJ TAK P ris  kr. 6,00

IDRÆ TSSKADER. HVAD GØR

MAN - KEND DIN

ROLLE P ris  kr. 50,00

RASMUS SKADE OG

TRINE SKADEFRI,

10 stk. P ris  kr. 15,00

Oplysning om kurser: Henvendelse til Danmarks Idræts-Forbunds regionale konsulenttjeneste:

Region Nord 98101188 RegionSyd 75 722522 Region Øst 42 45 55 55 lok. 294

eller til DIFs udviklingsafdeling 42 45 55 55 lok. 221. Salg:DIFs forsendelsesafdeling 42 45 55 55 lok. 226



B A D M I N T O N

Jyder sa tte  sig på d e t hele
Fire spillere delte DM fo r U 16 mellem sig

▼ D M  f o r  U 16 T

►
 S e lv  o m  D B F ’s U I 6 - le d e r ,  

H e n n in g  B . C la u se n  h a v d e  f r a 

so r t r e t  m a n g e  j y d e r  t il  D M ,  g j o r d e  

sp i l le r e  f r a  h o v e d la n d e t  » r e n t  

b o r d « ,  d a  sp i l le r n e  m ø d t e s  t il  D M  i 

N ø r r e  B r o b y .

Peter Gade, Højbjerg, Peder Nissen, 

Herning, M ette  Hansen, H ern ing  og 

M ette  Jensen, Randers vand t alle to  title r.

O m  m esterskaberne b e re tte r ju n io rle 

deren: I herresingle vand t topseedede Pe

te r  Gade en pragtfinale ove r Rasmus 

Tharsgaard, Lyngby med 18-14, 18-14. De 

to  har åre t igennem væ re t de k lart to  

bedste, og ingen af dem  havde væ re t i 

»overhængende fare« på vej t il s lu tkam 

pen.

Tharsgaard m åtte dog ud i om spil i fø r 

ste sæt i semifinalen m od Søren Hansen, 

Frederikshavn, der s lu tte r sæsonen som 

en klar num m er tre  i single.

Kim Nielsen, Greve, d e r tab te  k lart i 

den anden semifinale til Peter Gade, m ar

ke re r sig som en lige så s ikker num m er 

fire  - men han havde dog store  p rob le 

m er med M orten Petersen, Ø stfyn.

Ellers stoppede overraskelserne i 

ræ kkken ved, at førsteårsspilleren M or 

ten  Grove, Værløse slog 5-8-seedede Ja

cob Sørensen, Herning og at Claus Olsen, 

H illerød besejrede John N ø rh o lt, N ykø 

bing Sjælland.

M in u s f o r  M e t t e  H a n se n

Sæsonen igennem har M ette  Hansen, 

Herning, væ ret meget suveræ n i dame- 

single. Men ved DM m åtte  hun se sig slået 

af doublem akkeren og rivalen gennem 

flere år, M ette  Jensen, Randers.

D et skete I en flo t spillet finale med cif

rene 12-11, 6-11, 11-4 i Jensens favør. M ette  

Hansen havde ikke p rob lem er på sin vej 

til finalen, mens M ette  Jensen m åtte  gå 

den »hårde vej« over to  tresæ ts-kam pe 

m od både Pernille Harder, Højb jerg og 

overraskelsen, Ann Lou Jørgensen fra  Be- 

der-Malllng.

Samme A nn  Lou havde i kavrtfinalen 

overrasket ved at slå toer-seedede M ette  

Justesen, Triton.

Ellers lagde man m æ rke t i l  Louise O l 

sen, Lillerød, de r havde Sara Baldvlnsson 

ude i tovene  og fo rinden  havde den lille, 

væ vre nordsjæ llæ nder slået Sarah Jøns- 

son, Ringsted.

I herredoub le  har Peter Gade/Peder N is 

sen sæsonen igennem væ ret suveræ ne I 

en række, d e r ikke byder på nogen Im po 

nerende bredde i toppen .

S t r a m m e r  n å r  d e t  k n ib e r

De vandt da også he lt som ven te t D M -tit- 

len - b landt andet fo rd i de kunne tage sig 

sammen, når de t rig tig kneb. Sådan var 

b illedet også i finalen m od Herning-par- 

ret, Rasmus Bøgelund og Søren Friis, som 

blev besejret med 15-3, 18-16.
I m odsæ tning til herredoub le  e r d e r en 

pæn bredde i dam edouble - dog med 

M ette  H ansen/M ette Jensen som en klar 

num m et et. De vand t da også DM  ved I 

slutkam pen at slå M ette  Schjoldager/Sa- 

rah Jønsson, d e r sidst på sæsonen har pla 

cere t sig som to e re  I ræ kken.

Peder N issen/M ette  Hansen og Ras

mus Tharsgaard/Sara Baldvinsson skille r 

sig ud som de k lart to  bedste par I m ixed- 

double, de r har en ganske pæn bredde. I 

en t il t id e r  m eget velspille t finale vandt 

H ern ing-parre t med 15-9, 11-15, 15-4. 

D erm ed nåede M ette  Hansen op på seks 

hårde kampe om  søndagen - og kun et 

nederlag. D e t kom  så t il gengæld i den 

ræ kke hun givetvis helst v ille  have vu n 

d e t - damesingle.

DM  blev a fv ik le t f in t af e t lederteam  fra 

N ø rre  Broby - assisteret af fanfarekorps 

fra Dannebrogarden i N yborg  og i flo t 

fynsk b lom sterindram ning.

R e su lt a t e r :

H erresingle:
Finale: Peter Gade - Rasmus Tharsgaaård 18-14, 
18-14.
Semifinaler: Peter Gade, Højbjerg - Kim Nielsen, 
Greve 15-5, 15-4. Rasmus Tharsgaard, Lyngby - Sø
ren Hansen, Frederikshavn 17-16, 15-4. 
Dam esingle:
Finale: Mette Jensen - Mette Hansen 12-11, 6-11,
11- 4.
Semifinalen Mette Jensen, Randers - Ann Lou Jør
gensen, Beder-Malling 2-11, 11-5, 11-5. Mette Han
sen, Herning - Sara Baldvinsson, Skovshoved 11-2,
12- 11.
H erred ou b le :
Finale: Peter Gade/Peder Nissen - Rasmus Bøge- 
lund/Søren Friis 15-3, 18-16. Semifinalen Peter 
Gade, Højbjerg/Peder Nissen, Herning - Søren 
Hansen, Frederikshavn/Jacob Sørensen, Herning 
15-11, 15-5, Rasmus Bøgelund/Søren Friis, Herning - 
Thomas Olsen, Skødstrup/Mads Jægersdorf,Høj
bjerg 17-14, 15-17, 15-7.
D am edoub le:
Finale: Mette Hansen/Mette Jensen - Sarah Jøns- 
son/Mette Schjoldager 15-11, 15-6. Semifinalen 
Mette Hansen, Herning/Mette Jensen, Randers -

A  Peter Gade spillede en pragtfinale I her
resingle med Rasmus Tharsgaard.

Sara Baldvinsson, Skovshoved/Rina Glyager, Ka
strup 15-9, 15-12. Sarah Jønsson/Mette Schjoldager, 
Ringsted - Mette Justensen, Triton/TIna Hansen,
G ug 15-12, 15-8.
M ixeddouble:
Finale: Peder Nissen/Mette Hansen - Rasmus 
Tharsgaard/Sara Baldvinsson 15-9, 11-15, 15-4. Se
mifinalen Peder Nissen/Mette Hansen, Herning - 
Thomas Olsen, Skødstrup/Ann Lou Jørgensen, Be
der-Malling 15-10, 15-7. Rasmus Tharsgaard, 
Lyngby/Sara Baldvinsson, Skovshoved - Mads Jæ
gersdorf, Højbjerg/Mette Schjoldager, Ringsted 15- 
6, 15-7.

▲

59



B A D M I N T O N

Favo ritse jre  på B ornho lm
DM-finaler helt e fter bogen hos U 14

A  Kasper Ødum vandt mixeddouble-finalen sammen med Lone Toft 
Knudsen.

▼ D M  f o r  U 14 ▼

F in a le n  i sa m t l ig e  o t t e  å b n e  

t u r n e r in g e r  sæ so n e n  ig e n 

n e m  h a r  h e d d e t  Ja n e  B r a m se n ,  

H o r se n s  m o d  Ja n e  Ja co b y  f r a  Å r h u s  

- m e d  B r a m se n  so m  v in d e r  i sy v  a f  

d e  o t t e  o p g ø r .

DM -finalen hed d e rfo r ikke overra 

skende Bramsen m od Jacoby og med 

Bramsen som v inde r endnu en gang. Men 

Jacoby stred ta pp e rt fo r  sin chance, og 

hun var fle re  gange tæ t på at væ ltee den 

sejge fig h te r fra Horsens af pinden - men 

uden at d e t dog lykkedes.

I de t hele taget va r U 14-spillernes DM 

e t mesterskab helt e fte r bogen med fo r 

udsigelige finaler m ellem  de e tte r- og to - 

erseedede næsten uden undtagelse.

På den baggrund var d er absolu t heller 

ikke noget sensationelt i, at de to  singlefi
nalister - to  gange Jane - også snuppede 

gu lde t i pigedouble.

I denne sæson har de ikke ta b t en ene 

ste kam p i U I4 -ræ kken  på hjemm ebane, 

og de vand t over de t lige så klare par 

num m er to , Lillerøds T ine  Rasmussen og 

Line Larsen.

6 0

K ø h ie r  ig e n , ig e n .. .

Lyngbys sejrsvante Frederik Køhier har 

sæsonen igennem væ re t den m est v in 

dende spiller i drengesingle, og den godt 

fightende og viljestæ rke Køhier stod fo r 

presset og h o ld t sin etter-seeding - uden 

de store problem er.

Han afgav ikke e t eneste sæt gennem  

tu rneringen  og M artin M ejndor, d e r var 

seedet som num m e r to , true de  ham al

d rig  fo r  a lvo r i slutkam pen.

Eneste lille overraskelse i single stod 

Tobias Effersøe, Højbjerg, for. Han har 

væ ret skadet en s to r del af sæsonen, men 

viste ved DM, at han e r stæ rkt på vej t i l 

bage. Således slog han seedede M artin 

Beyer fra  Ø lstykke  og kæ m pede godt 

m od M orten  Schriver i kvartfinalen.

Samme Schriver stod fo r  den største 

overraskelse ved tu rnerigen, da han sam

m en med klubm akkeren, Mads Laursen 

løb med title n  i drengedouble . D e t har 

A lA -T ranbjerg-parret p rtø ve t en enke lt 

gang tid ligere  i sæsonens løb, men det 

havde kunne t indbringe dem  en 3-4-see- 

ding ved DM.
I semifinalen va r de to  dog tæ t på at 

tabe t il N ø rre  Brobys H en rik  Jeppesen/

Joakim Bødker, de r noget overraskende 

slog toer-seedede O ve Svejstrup/Tom my 

Sørensen allerede i kvartfinalen.

I finalen kom  spillet aldrig til at køre fo r 

F rederik Køhler/Jacob Ingerslev, der ellers 

har de bedste resu ltater set ove r hele sæ

sonen. O g det udnyttede AlA-Tranbjerg- 

parre t på klogelig vis.

I m ixeddoub le  synes Kasper Ø dum , 

Randers og Lone Toft Knudsen, H jørring, 

at væ re i en klasse helt fo r  sig selv. Parret 

har vu n d e t de sidste tre  åbne tu rn e ring e r 

klart, og ved DM var de knusende suve 

ræne.
M odstanderne i finalen, O ve  Svejstrup, 

Randers og Line Larsen fra Lillerød fik  al

d rig  e t ben t il jo rden  - selv om  de var lige 

så suveræ ne i de indledende kampe som 

deres m odstandere i finalen.

De mange deltagere oplevede - trad i 

t ionen  t ro  på Bornholm  - e t meget fin t 

arangem ent i Rønne Idrætshal. Kredsens 

dygtige fo lk  havde styr på beivenhederne 

og havde b landt andet sørget fo r  en 

ræ kke gode og billige rejse- og overna t

n ingstilbud til de mange badm in tonspil 

lere, d e r m ødtes på klippøen.

R e su lt a t e r :

Drengesingle:
Finale: Frederik Køhier - Martin Mejndor 15-6, 
15-5.
Semifinalen Frederik Køhier, Lyngby - Ove Svej
strup, Randers 15-10, 15-3. Martin Mejndor, Gen
tofte - Morten Schriver, AIA-Tranbjerg 15-9, 15-12. 
Pigesingle:
Finale: Jane Bramsen - Jane Jacoby 12-9, 11-7. 
Semifinalen Jane Bramsen, Horsens - Tine Ras
mussen, Lillerød 11-0, 11-5. Jane Jacoby, Århus - 
Lone Toft Knudsen, Hjørring 11-5, 11-2. 
D rengedouble:
Finale: Morten Schriver/Mads Laursen - Frederik 
Køhler/Jacob Ingerslev, 15-12, 15-6. Semifinalen 
Morten Schriver/Mads Laursen, AIA-Tranbjerg - 
Henrik Jeppesen/Joaklm Bødker, Nørre Broby 8-15, 
15-5, 15-6. Frederik Køhier, Lyngby/Jacob Ingerslev, 
Charlottenlund - Kasper Ødum/Kristlan Langbak, 
Randers 15-6, 4-15, 156.
Pigedouble:
Finale: Jane Bramsen/Jane Jacoby - Line Larsen/ 
Tine Rasmussen 15-6, 15-5. Semifinalen Jane Bram
sen, Horsens/Jane Jacoby, Århus - Anne Sofie 
Bohnsen, Højbjerg/Loulse Henriksen, Triton 15-10, 
15-5. Line Larsen/Tine Rasmussen, Lillerød - Lone 
Toft Knudsen, Hjørrlng/Marlene Skouboe, Nykø
bing Falster 15-12,5- 15, 15-8.
M ixeddouble :
Finale: Kasper Ødum/Lone Toft Knudsen - Ove 
Svejstrup/Line Larsen 15-5, 15-9. Semifinalen Kas
per Ødum, Randers/Lone Toft Knudsen, Hjørring - 
Kasper Fangel/Jane Jacoby, Århus 15-6, 15-1. Ove 
Svejstrup, Randers/Line Larsen, Lillerød - Thomas 
Kvorning, Århus/Jane Bramsen, Horsens 15-4, 15-1.

▲



B A D M I N T O N

O ve rraske lser hos de yngste
Uventede t it le r til »nye« klubber

D M  f o r  d e n  y n g st e  å r g a n g ,  

U 12, e r  t r a d i t io n e l t  e n  b e g i 

v e n h e d ,  d e r  b y d e r  p å  m a n g e  o v e r 

r a sk e lse r  o g  r e su lt a t e r ,  d e r  ik k e  lig 

n e r  d e t ,  so m  d e n  sa m le d e  sæ so n  

h a r  v ist .

I den re tn ing va r årets DM  i Nordals 

ikke nogen sto r undtagelse.

På fo rhånd  kunne de r udpeges mange 

kand idater til singletitlen hos drengene, 

men de t blev H en rik  S tum pe fra G en 

to fte , d e r havde »dagen«, da det gja ldt 

DM -m edaljerne.

Kun et sæt afgav G entofte-sp ille ren , og 

i finalen blev det t il en fo rho ldsv is  sikker 

sejr på 11-6, 11-4 ove r Thom as Råhlin fra 

Århus.

L id t m ere »efter bogen« var det, at 

Stine Borgstrøm  fra N ykøbing Falster 

kom  øverst på pod ie t i pigesingle. Hun 

har sæsonen Igennem væ re t den mest 

konstante af pigerne, og hun svigtede hel

ler ikke, da d e r stod D M -title r  på spil. 

M orten  Hansen sikrede klubben i N æ st

ved sine første  DM - t it le r  - og de t endda 

med to  guldm eda lje r på samme dag. I 

double  vand t han sammen med Greves 

Kasper Kim Jensen e fte r finalesejr over 

Randers-parret Johan M ikkelsen og M or 

ten  Søndergaard. O g i m ixeddoub le  kom  

M orten  Hansen igen øverst på skamlen. 

D e t var sammen med Helle Nielsen, 

Brøndby.

I p igedouble ind tra f mesterskabernes 

største overraskelse, da Pia Pedersen/ 

T ina Høy fra V iby ved Å rhus  tilfø jede 

Helle N ielsen og Bettina Falk fra Lillerød 

e t højst overraskende nederlag. Parret fra 

L ille rød/B røndby har ellers væ re t meget 

suveræ ne i sæsonens o tte  tu rneringer.

R e su lt a t e r :

Drengesingle:
Finale: Henrik Stumpe - Thomas Råhlin 11-6, II- 
4.
Semifinalen Henrik Stumpe, Gentofte - Kasper 
Kim Jensen, Greve 11-6, ll-4.Thomas Råhlin, Aår- 
hus - Daniel Damgaard, Skovshoved 12-10, 11-6.

Pigesingle:
Finale: Stine Borgstrøm - Helle Nielsen 11-8, 11-3. 
Semifinalen Stine Borgstrøm, Nykøbing Falster - 
Mette K. Pedersen, Slagelse 11-7, 12-10. Helle Niel
sen, Brøndby Strand - Tine Høy, Viby J. 11-9, 12-11. 
D rengedouble:
Finale: Morten Hansen/Kasper Kim Jensen - Jo
han Mikkelsen/Morten Søndergaard 15-8, 15-5. Se
mifinalen Morten Hansen, Næstved/Kasper Kim 
Jensen, Greve - Henrik Stumpe, Gentofte/Jonas 
Glyager, Amager 15-12, 15-11. Johan Mikkelsen/ 
Morten Søndergaard, Randers - Thomas Råhlin/ 
Lasse Døring, Århus 15-8, 8-15, 15-10.
Pigedouble:
Finale: Pia Pedersen/Tina Høy - Bettina Falk/Helle 
Nielsen 15-10, 11-15, 15-3. Semifinalen Pia Peder
sen/Tina Høy, VibyJ. - Stine Borgstrøm, Nykøbing 
F/Pernllle Ammundsen, Lillerød 17-14, 8-15, 15-10. 
Bettina Falk, Ullerød/Helle Nielsen, Brøndby - Ca
milla Hansen, Ølstykke/Mette K. Pedersen, Slagelse 
15-5, 15-10.
M ixeddouble :
Finale: Morten Hansen/Helle Nielsen - Thomas 
Råhlin/TIne Høy 15-9, 15-12. Semifinalen Morten 
Hansen, Næstved/Helle Nielsen, Brøndby - Daniel 
Damgaard, Skovshoved/Pernille Ammundsen, Lil
lerød 15-6, 10-15, 15-6. Thomas Råhlin, Århus/TIna 
Høy, VibyJ. - Morten Larsen/Bonnie Nilesen,
Nørre Broby 15-10, 18-15.

M ange gengangere
Sæsonens ungdoms Grand Prix afsluttet

G r a n d  P r ix - l is t e n ,  d e r  f ø r e s  

lø b e n d e  o v e r  sæ so n e n s m e -  

st e r r æ k k e t u r n e r in g e r  i U 14 o g  

U I 6 ,  e r  ik k e  e n  se e d in g slist e .  D e n  

g iv e r  n e m lig  ik k e  n ø d v e n d ig v is u d 

t r y k  f o r  d e n  h e lt  a k t u e l le  st y r k e  

m e l le m  sp i l le r n e .

Men den endelige opgørelse over 

Grand P rix ’et, de r blev a fs lu tte t ved årets 

D M -turnerlnger, viser, at d e r i de fleste t i l 

fæ lde e r en tæ t sammenhæ ng m ellem  

dem, de r placerer sig i G rand Prix og 

dem, d e r kom m er til tops I DM.

I U I6  vandt M ette Hansen, Herning, 

suveræ nt G P-turneringen, men D M -tlt- 

len glippede med e t nederlag til M ette  

Jensen. T il gengæld kunne M ette  Hansen 

hente D M -gu lde t i m ixeddoub le  sammen 

med klubkam m eraten Peder Nissen - 

selv om  H ern lngparre t kun b lev num m er 

fire  i G rand Prix.

Hos U I4  snuppede Mads Laursen/ 

M orten  Schriver D M -titlen, mens Frede

r ik  Køhier og Jacob Ingerlev vand t Grand 

Prix'et. Ellers var der i de andre ræ kker 

sammenfald mellem D M -vinderne  og

GP-vinderne.

Ved DM fik  v inderne  ti points, num 

m er to  o tte  points, sem ifinalisterne seks 

points og par og spillere i kvartfinalerne 

fire  points t il G rand Prix-listen. D et er 

d ob be lt så meget, som de o tte  tu rn e r in 

ger i sæsonens løb tæ ller. N u m m e r et, to  

og tre  I singlerne og num m er e t og to  i 

doub le rne  blev belønnet med gavekort. 

VI b ringer den to ta le  slutstilling i næste nr. 

af »Badminton«.

U 16:

H erresingle:
1. Peter Gade, Højbjerg.........................  43 p.
2. Rasmus Tharsgaard, Lyngby ..............  30 p.
3. Søren Hansen, Frederikshavn ...........  29 p.

Dam esingle:
1. Mette Hansen, Herning .....................  42 p.
2. Mette Jensen, Randers ......................  31 p.
3. Mette justesen, T rito n ........................ 28 p.

H e rre d ou b le :
1. Peder Nissen, Herning/

Peter Gade, Højbjerg.........................  42 p.
2. Mads Jægersdorf, Højbjerg/

Thomas Olsen, Skødstrup ................. 34 p.

D am edouble:
I. Mette Jensen, Randers/

Mette Hansen, Herning ..................... 43 p.

2. Sarah Jønsson/Mette Schjoldager,
Ringsted..............................................  37 p.

M ixeddouble :
1. Rasmus Tharsgaard, Lyngby/Sara

Baldvinsson, Skovshoved ...................  32 p.
2. Thomas Olsen, Skødstrup/

Ann Lou Jørgensen, Beder ................. 29 p.

U 14

H erresingle:
1. Frederik Køhier, Lyngby .....................  45 p.
2. Martin Mejndor, Gentofte ..................  35 p.
3. Morten Schriver, AIA-Tranbjerg .......... 24 p.

Dam esingle:
1, Jane Bramsen, Horsens ......................  49 p.
2, jane jacoby, Å rhus..............................  41 p.
3, Lone Toft Knudsen, Hjørring..............  26 p.

H erred ou b le :
1. Frederik Køhier, Lyngby/Jacob

Ingerslev, Charlottenlund ..................  39 p.
2, Morten Schriver/Mads Laursen,

AIA-Tranbjerg.....................................  32 p.

D am edouble:
1. Jane Bramsen, Horsens/

Jane Jacoby, Å rhus..............................  50 p.
2. Tine Rasmussen/Line Larsen, Lillerød 32 p. 

M ixeddoduble:
1. Kasper Ødum, Randers/Lone

Toft Knudsen, Hjørring ......................  27 p.
2. Kasper Fangel/Jane Jacoby, Århus ....... 24 p.



B A D M I N T O N
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1 5 ^  s o m m e r l e j r

BBC arrangerer for første gang en sommerlejr, for hele 
familien med badminton som udgangspunkt. Med Kar
sten Thomsen, Esbjerg som chefinstruktør træ ner vi fire 
timer dagligt plus én fællesaften.
Derudover kan man leje baner til frit spil i Brande Hal
lerne, som også rummer skydning, bordtennis, bue
skydning, billard, motionrum og solarium. Dertil kommer 
nærliggende tennisbaner, ridecentre, minigolf og fiske- 
søer/åer.
I samlet flok eller familiært kan vi arrangere udflugter til 
Legoland, Løveparken, Vandland, Vesterhavet og lig 
nende. Hver familie betaler selv transport, mad, aktivite- 
ter/udflugter og indkvartering på campingplads, van
drerhjem eller hotel.
Prisen for instruktion, iberegnet bolde, sportsdrik og hal
leje er kr. 600,- for voksne og kr. 200,- for børn. 
Ring/skriv efter folder. Tilmeldingsfrist 15. juni. Opta
gelse sker i den rækkefølge, vi modtager tilmelding. 

Brande Badm inton Club
v/Jan Svendsen, Lars Nielsensvej 68 A, 7330 Brande 

Telefon 97 18 30 90

^ b M id tb a n k
A l l e  t i d e r s

S å  e r  d e n  h e r  i g e n  

d e n  v e r d e n s k e n d t e  

b a d m i n t o n b o l d  f r a  R  S  L  

m e n  t i l  B U N D P R I S E R

Gennem de sidste 60 år er RSL Tourney No. 1 benyttet ved de fleste store turneringer i verden. 
RSL Tourney No. 1 har „det blå stempel” fra International Badminton Federation (I.B.F.).
RSL produceret, tilrettet og gennemprøvet siden 1928 er benyttet ved en lang række arrange
menter verden over bl.a. All-England, All-Indian, Canadian, Danish, Dutch, Finnish, Hongkong, 
Indonesian, Malayan, New Zealand, Pakistan, Philippine, Scottish, Swedish, Thomas Cup og 
Uber Cup Matches.

Priser
Badmintonbolde
RSL Tourney No. 1 Kr. 90,00 pr. dusin excl. moms
RSL Silver Feather Kr. 82,00 pr. dusin excl. moms
RSL Ace Kr. 75,00 pr. dusin excl. moms

Ketchere
RSL 4000 Aero Profile, Graphite Kr. 320,00 excl. moms
RSL 6000 Aero Wide Body, Graphite Kr. 360,00 excl. moms
RSL 8000 Aero Wide Body, Graphite + Bag Kr. 400,00 excl. moms

Vi kan endvidere levere opstrengningsmaskiner til favorable priser. 
For nærmere oplysning samt bestilling kontakt os venligst på: 
Telefon 36 77 56 00 - Telefax 36 77 59 44

Med venlig hilsen tgi import
Arne Berentzen 1, Kanalholmen, D K-2650 Hvidovre
Allan Hansen Telefon 36 77 56 00, Telefax 36 77 59 44

F Æ R D IG P A K K E D E

HAN HERRED FRITIDSCENTER

FJERRITSLEV VANDRERHJEM 
S 98 211190

TRÆN IN GSLEJRE

DFD Idræ t - EDB system et til d in forening -

er specielt udviklet til idræ tsklubber og hjæ lper 
effektivt til at klare de adm inistrative opgaver.

DFD Idræt kan anvendes på "PC kompatible",
er modulopbygget og indeholder bl.a.:

- Medlemskartotek, medlemskommunikation, 
kontingentregnskab, medlemskøb, girokort, 
restanceprocedure og foreningsregnskab

- Indbygget medlemsstatistik til kommuner 
og hovedorganisationer.

- Ekstramoduler, bl.a.: Udvidet økonomistyring,
PTG modul, netsport -og- fodbold moduler.

"ONLINE" hjælp på skærmen og en brugervejledning
alle kan forstå !!!

Brugerkurser afholdes over hele landet.

H Ø J KVALITET - LAVE P R IS E R

( Fra 1.850,- ind . moms)

Den komplette løsning !!!! ring eller skriv efter gratis
demo - diskette og brochuremateriale.

Dansk Forenings Data ApS
Sigerslevvestervej 18 

3600 Frederikssund 
Telefon dag 47 38 47 68 aften 42 31 62 35

62



U n g d o m s t r æ n e r

søg es
Badmintonklubben Blans-Sundeved 
søger for sæsonen 1993/94 en ung
domstræner. BBS spiller i Sundeved- 
hallerne nær Sønderborg. Vi forven 
te r af dig, at du er i stand til at forestå 
en træning af vore bedste spillere. 
Henvendelse til:

B B S /U S U
Claus Norup

Lerløkke 65, 6400 Sønderborg

V in d e r e  a f  

V M - k o n k u r r e n c e n

Blandt de mane som bestilte lodsedler til 
Dansk Badminton Forbunds Landslotten 
har vi udtrukket følgende til en VM-rejse:

1. Flemming Kofoed-Jensen, Horsevej 7, 
Øl by Lyng, 4600 Køge

2. Lene Thomsen, Fyrvej 7, 9990 Skagen.
3. Hanne Gram, Hvidkløvervej 6, 8900 

Randers.
Til lykke til de heldige vindere!

S e n io r t r æ n e r

søges
Starup I.F. søger træ n e r til sæso
nen 93/94. Vi har hold i Serie 2 - 

V.B.D., samt Serie I, 2 og 3 i D.G.I. 
Træningen foregår mandag og 

torsdag.
Henvendelse til:

Jens Hansen 

Tingvejen 285 
Starup, 7200 Grindsted 

Telefon 75 33 72 20

S e n io r t r æ n e r  søg es
Naur/Sir Badminton Klub søger en 
seniortræner til sæsonen 93/94. 
Klubben hører til i Holstebro, hvor 
klubben råder over et serie I og 3 
hold i VBD. Træning onsdag aften. 

Henvendelse til:
N a u r/S ir  B ad m in to n  

Birger Sørensen 
Set. Olai Bakke 18.7600 Struer 

Telefon 97 46 50 96

U n g d o m s tr æ n e r

søges
Til sæsonen 93/94 søges en ung
domstræner til vores bedste mikro 
og minipuslinge.
Træningen foregår i Egedalshallen i 
Kokkedal, mandag og onsdag fra kl. 
15.15 - 17.30. Vi forventer, at du kan 
indgå i et samarbejde med vores øv
rige trænere under cheftræner Uffe 
Rostrup samt naturligvis, at du er 
glad for børn, og har den rette blan
ding af pædagogik og respekt. Hen
vendelse til:

USU v/ Lise Pedersen 
Havrevænget 325, 2980 Kokkedal 
Tlf: 42 24 63 62 (bedst eft. 19.00)

T r æ n e r  s ø g e r  jo b
Erfaren divisionstræner (DBF 2) sø
ger trænerjob i det midt- eller vestjy
ske område fra den nye sæsons start. 
Henvendelse til »Badminton« mrk. 
'Divisionstræner', postbox 281, 9900 
Frederikshavn

Odense og Nr. Broby overraskede
Mange deltog i konkurrencen om op- og nedrykkere

D H -ko n ku rre n ce n , h vo r d e t Råhøjvej 15 a, Stautrup
g ja ld t om  a t g æ tte  op- og 8260 Viby J.

n e d rykke re  i å re ts  D H -tu rn e r in g Flemming Toft
gav nedenstående re su lta t. Vinkelvej 18

Det højst antal opnåede points blev 19. 6500 Vojens
Især Odenses 1. plads i 3. division, pulje 2 Allan Kristiansen
og Nr. Brobys forbliven i divisionen snød Lille Værløsevej 36 c, th.
mange. 3500 Værløse

Følgende får tilsendt en chek fra A r  Henrik Olsen
bejdernes Landsbank. Frejasvej 6, 2. mf.
V in de r a f 1000 kr. 4600 Køge
Morten Jacobsen Lasse Durst Hinrichsen
Pallasvej 25 Grønlandsvej 53
9200 Aalborg SV. 6100 Haderslev
250 kr. Anita Hemmingsen
Hans Christensen Lerager 26
Sundvej 8 3600 Frederikssund
9400 Nørresundby Andreas Wettergren Tanghøj
Henning Borg Ødamsvej 6
Bytoften 7, Ørding 3400 Hillerød
7990 0 . Assels Claus Chr. Pedersen
100 kr. Lyngholmpark 47
Jan Kaiser 3520 Farum
Studiestræde 14, st. Tom Østrøm
4300 Holbæk Nygårdterrasserne 209 F
Lars Gavnholt 3520 Farum

1. D iv is ion
Guld: LILLERØD, Sølv: KASTRUP, Bronze: 
HERNING
Nummer 7: TRITON, AALBORG, Num 
mer 8: HØJBJERG
2. D iv is ion , pu lje  I
Nr. I: HOLBÆK, Nr. 8: RINGSTED
2. D iv is ion , pu lje  2
Nr. I: LILLERØD 2, Nr. 8: ABC, AAL
BORG
3. D iv is ion , pu lje  I
Nr. I: RANDERS, Nr. 8: LYSTRUP
3. D iv is ion , pu lje  2
Nr. I: ODENSE, Nr. 8: VEFLINGE
3. D iv is ion , pu lje  3
Nr. I: KARLSLUNDE, Nr. 8: RØDOVRE
3. D iv is ion , pu lje  4
Nr. I : LYNGBY, Nr. 8: SKOVSHOVED 3
D anm arksserien , pu lje  I
Nr. I: NYKØBING F„ Nr. 8: TARUP/PAA-
RUP
D anm arksserien , pu lje  2
Nr. I : HILLERØD 2, Nr. 8: ØLSTYKKE 2 
D anm arksserien , pu lje  3 
Nr. I : LINDHOLM, Nr. 8: HØJBJERG 3 
D anm arksserien , pu lje  4
Nr. I : DRAGØR, Nr. 8: KASTRUP 3




